
روزنامه
14فوریه2022  شماره 5454  سال بیست وچهارم  3000 تومان 12رجب1443 دوشنبه 25بهمن1400 

شهردار قم مطرح کرد:

توجه ویژه به رفاه اجتماعی 
دراجرای پروژه های شهری 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم:

اماکناقامتیجمکرانساماندهیمیشود

شهردار قم از افتتاح، بهره برداری و آغاز عملیات اجرایی 
در  ریال  میلیارد  بالغ بر 885  بااعتباری  شهری  پروژه   13
پروژه های  افتتاح  جدید  مرحله  اجرای  از  هفته  دومین 
شهرداری قم خبر داد. دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد در 
حاشیه افتتاح فاز سوم پیاده راه حضرت آیت الله مرعشی 

آرامش  و  شادابی  ایجاد  برای  داشت:  اظهار  )ره(  نجفی 
مردم از دهه فجر تا پایان سال جاری 1۰۰ پروژه شهری را 
به صورت هفتگی به مردم تقدیم خواهیم کرد. وی اعتبار 
1۰۰ پروژه را عددی بالغ بر 1۰ هزار میلیارد ریال اعلام کرد 
و افزود: اعتبار پروژه هایی که امروز در مرحله دوم افتتاح 

8
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رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم  مطرح کرد:

توسعه صنعتی استان قم
 با نگاه به استانداردهای محیط زیستی 

8
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معاون تعزیرات حکومتی استان قم خبرداد:

کشف ۵ تن مرغ تنظیم بازار بدون مجوز توزیع

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم با اشاره 
با نگاه به  به این که در برنامه های توسعه صنعتی استان 
پیشرفته  صنایع  دنبال  به  زیستی  محیط  استانداردهای 

ویژه  منطقه  و  قم  صنعتی  :شهرک های  هستیم،گفت 
اقتصادی سلفچگان با دارا بودن زیرساخت های مورد نیاز 
و دسترسی به عمده بازارهای مصرف کشور،  آماده استقرار 

شرکت تعاونی مسکن کارکنان بیمارستان حضرت ولیعصر)عج(
)درحال تصفیه( به شماره ثبت 1514

احتراما به استحضارمیرساند هیأت تصفیه درنظرداردنسبت به واگذاری یک باب واحدمسکونی به 
شماره ثبتی5۶ الی ۶5 و ۶۶ الی ۷۰ فرعی از پلاک 1۰83 اصلی در طبقه همکف واحد 1 به متراژ 
85/2 به نشانی بلوارجمهوری.خیابان شهیدحسن سعادتی نبش کوچه ۳ عمارت گل نرجس از طریق 
مزایده عمومی و کارشناسی رسمی دادگستری انجام شده به شماره 13۹ مورخ 14۰۰/11/12 به قیمت 

1۰/85۰/۰۰۰/۰۰۰ریال اقدام نماید.
ازمتقاضیان دعوت میشود ظرف مدت 15 روز به هیأت تصفیه تعاونی مراجعه نموده تااقدامات لازم دراین 

خصوص صورت پذیرد.
شماره تماس: ۰۹12251۰155

)ضمنا هزینه کارشناسی و درج آگهی به عهده خریدار میباشد(

 

 

 

در جلسه شورای آموزش و پرورش استان بر ضرورت 
سهم  تعیین  و  آموزشی  زیرساختی  مشکلات  حل 
تاکید شد. سید محمدتقی  این حوزه  دستگاه ها در 
شاهچراغی در این جلسه با بیان اینکه همه دستگاه ها 
بخش  این  دغدغه های  رفع  و  نیاز ها  حوزه  در  باید 
مشارکت داشته باشند گفت: افزایش پویایی و تحرک 
در دبیرخانه این شورا برای پیگیری مصوبات و ارائه 
طرح های کاربردی دنبال شود. وی ادامه داد: از محل 
اعتبارات سفر اخیر ریاست جمهور، در سال جاری 2۹ 

رئیس کمیته بانوان و خانواده شورای اسلامی شهر 
قم گفت: یکی از مسائل مهم در حوزه ورزش بانوان 
نبود بوستان اختصاصی در منطقه دو برای بانوان بوده 
که در حال پیگیری آن هستیم تا در سال آینده بودجه 
آن لحاظ شود. نرجس نیازمند در خصوص عملکرد 
کمیته بانوان و خانواده شورای اسلامی شهر قم اظهار 
داشت: کمیته بانوان و خانواده شورای اسلامی شهر 
قم کمیته ای جدید بوده که به تازگی کار خود را باهدف 
تبیین جایگاه زنان و نگاهی عمیق به خدمات قابل ارائه 

شورای  معماری  و  شهرسازی  کمیسیون  رئیس 
اسلامی شهر قم از اختصاص ۶۰۰ میلیارد تومان در 
بودجه 14۰1 به حوزه شهرسازی و عمران خبر داد و 
گفت: بازسازی و خرید خانه های تاریخی نیز برای اولین 
به  امراللهی  روح الله  است.  دیده شده  بودجه  در  بار 
تدوین بودجه شهرداری قم اشاره کرد و اظهار داشت: 
در فرآیند تدوین بودجه شهرداری، یکی از بخش های 
مهم حوزه کمیسیون شهرسازی و معماری است. وی 
وظیفه کمیسیون شهرسازی و معماری شورا را انجام 

در جلسه شورای آموزش و پرورش استان قم تاکید شد؛
ضرورت حل مشکلات زیرساختی 

آموزش و پرورش قم 

رئیس کمیته بانوان و خانواده شورای اسلامی شهر قم مطرح کرد:

لزوم توجه به پیوست های خانواده در 
پروژه های شهری

برای نخستین بار در قم صورت گرفت ؛
پیش بینی ردیف بودجه برای بازسازی 

و تملک خانه های تاریخی 
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شرکت فنی مهندسی متحدان خدمت برق
بدینوسیله به اطلاع متقاضیان بومی استان قم می رساند، شرکت متحدان خدمت برق طی سه مرحله از واجدین شرایط شرح 

ذیل نسبت به تامین نیروی پیمانکاری-حجمی)بدون تعهد به کارگیری رسمی و استخدامی( اقدام می نماید.
مرحله اول: انجام تست فیزیکی و سلامت جسمانی و انجام مصاحبه.

مرحله دوم: انجام آزمون صرفاً پذیرفته شدگان مرحله اول می توانند در آزمون شرکت نمایند.(
مرحله سوم: احراز صلاحیت های عمومی به تائید گزینش پس از قبولی در آزمون 

الف( شرایط عمومی 
1- داشتن تابعیت ایران و التزام به قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران 

2-اعتقاد به دین مبین اسلام یا یکی از ادیان مطرح در قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران 
۳- داشتن کارت پایان خدمت یا معافیت دائم 

4-عدم اعتیاد به مواد مخدر )با ارائه گواهی عدم اعتیاد( 
5- نداشتن سابقه محکومیت کیفری و جزایی )با ارائه گواهی سوء پیشینه(

6-داشتن سلامت جسمی، روحی و روانی و توانایی انجام کار
ب(شرایط اختصاصی: بر اساس نوع  درخواست به شرح جدول ذیل

 تبصره:
1- در صورت وجود سابقه کار مرتبط در شرکت های پیمانکاری زیرمجموعه صنعت برق )برای داوطلبین( حداکثر تا 5 سال به سن پذیرش 

اعلامی فوق اضافه می گردد.
2- دارندگان گواهینامه های فن ورز  شبکه هوایی وایمنی برق در اولویت  استخدام می باشند.

توضیحات: سایر شرایط بکارگیری به شرح ذیل می باشد:
الف(عدم منع قانونی برای به کارگیری و نداشتن تعهد خدمتی به دیگر سازمان ها    ب(درخصوص جذب ایثارگران مطابق با بخشنامه های 
ارسالی اقدام خواهد شد. پ( کسب حداقل 60 % نمره آزمون  ت(ملاک عمل برای محاسبه تاریخ فارغ التحصیلی، معافیت دائم و پایان 
خدمت نظام وظیفه، محاسبه سن و ارائه گواهینامه های مربوطه روز ثبت نام و ارائه درخواست خواهد بود.  ث(میزان پذیرش داوطلبین دو 
برابر ظرفیت درخواستی بوده که در صورت پذیرش نفرات برتر، شرکت الزامی به پذیرش نفرات ذخیره نخواهد داشت. ج(جهت پذیرفته 

شدگان نهایی در مراحل فوق، نسبت به گذراندن یک دوره کارآموزی یکماهه اقدام می گردد.
داوطلبین و متقاضیان واجد شرایط فوق می توانند مدارک کامل هویتی )تصویر کامل شناسنامه، کارت ملی و کارت پایان خدمت یا 
معافیت( خود و همچنین تصویر مدارک اختصاصی را بر اساس جدول فوق با درخواست کتبی و ارائه رزومه کاری قبلی و احتمالی 
قم، خ توحید، میدان  به دفتر و نمایندگان این شرکت به آدرس:  پایان وقت اداری روز پنجشنبه مورخ 14۰۰/11/28  تا  خود، 
 امینی بیات، شرکت توزیع برق قم، اتاق شماره 10 منطقه 2 توزیع برق تحویل نمایند و یا به پست الکترونیکی شرکت به نشانی:

 www.motahedankhedmatbargh@gmail.com ارسال نمایند.
توجه: اولویت پذیرش با داوطلبینی می باشد که مدارک خود را به صورت حضوری به شرکت و آدرس فوق تحویل نمایند.

     )تلفن پاسخگویی به سوالات داوطلبین(   
        تلفن همراه: ۰۹128525815 هژبری

))آگهی استخدام((

منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان قم
واگذار  مناقصه  برگزاری  از طریق  برای سال 1401   را  ذیل  موارد  دارد  درنظر   

نماید اشخاص حقوقی وحقیقی واجد شرایط می توانند جهت اخذ برگ شرایط 

مناقصه از تاریخ درج آگهی نوبت اول به مدت یک هفته روز کاری به آدرس سه راهی 

سلفچگان،کیلومتر سه جاده اصفهان،منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان،دبیرخانه 

مراجعه نمایند.

1-سرویس ایاب و ذهاب کارکنان

2-تهیه وطبخ و توزیع غذای کارکنان

اقتصادی  ویژه  منطقه  مشترکین  آب  قبوض  وتوزیع  ۳-قرائت،محاسبه،صدور 

سلفچگان)اشخاص حقوقی(

مناقصه عمومی نوبت اول

امور اداری
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معاون اجرایی رئیس جمهور:
استانداران با اختیارات خود می 

توانند مشکلات مردم را مرتفع کنند 

یک عضو کمیسیون اقتصادی مجلس:
به پرونده تخلفات در »فایل صوتی« 

با قاطعیت رسیدگی شده است

یک عضو کمیســیون اقتصادی 
مجلس شــورای اســلامی با بیان 
این کــه اتهامات مربوط به تخلفات 
مطرح شده در فایل صوتی بررسی 
قضایی شــده است، تاکید کرد: در 
بررسی قاطع و صریح به این پرونده 
برای تخلفاتی کــه رخ داده، حکم 
صادر و مشــخص شده که بخشی 
2زیادی از ادعاها نیز دروغ بوده و به  2

رئیس قوه قضائیه:
هزینه های دادرسی، اخذ وکیل و 
درخواست کارشناسی کاسته شود

معــاون اجرایــی رئیــس جمهور 
اختیــارات  اســتانداران  گفــت: 
گســترده ای دارند که اگر خوب از 
آن اختیارات اســتفاده کنند، قادر 
خواهند بود، منــش و تفکر دولت 
مردمی را به شکل موثری اجرایی 
و عملیاتــی کننــد. ســیدصولت 
مرتضوی بعد از ظهر روزیکشــنبه 
مراکــز  هم اندیشــی  جلســه  در 

 رئیــس قوه قضاییــه برخی 
مشکلات در فرایند رسیدگی 
به پرونده های قضایی از جمله 
اطالــه دادرســی ها را ناشــی 
از کارشناســی های نادرست 
دانست و گفت: منشا بخش 
قابــل توجهی از مشــکلات 
بانکــی،  پرونده هــای  در 
پرونده های خصوصی سازی و  2
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افقالگویاسلامیایرانیپیشرفت
طلیعهجامعهوتمدناسلامیجدید

اسلامی ایرانی  الگوی  سند  بخش های  از  یکی 
پیشرفت، بخش افق است که چشم انداز پیشرفت کشور 
را در سال 1450 هجری شمسی یعنی حدود نیم قرن 
پس از آغاز اجرای الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت نشان 
می دهد. افق الگو مبتنی بر گزاره های افق، ایران در 
موعد مزبور، جامعه اسلامی جدید را تحقق بخشیده و 

تمدن جدید اسلامی را پایه گذاری کرده است.
بر  پیشرفت،  اسلامی ایرانی  الگوی  افق  گزاره های 
اساس معیارهای تعاریف افق در آثار جغرافی دانان مسلمان -نظیر ابوریحان بیرونی- 
و شیوه های چشم اندازنویسی جدید، تدوین شده است. افزون بر آن، گزاره های افق، 
محصول فرایند نسبتاً پیچیده ای از تعداد زیادی نشست تخصصی و اجماع نخبگانی 
است و بسیاری از صاحب نظران در تولید واژگانی این گزاره ها سهیم بوده اند. با بررسی 
الگوهای مختلف چشم اندازنویسی، منطق حاکم بر گزاره های افق، ترکیبی از مبانی، 
ارزش های آرمانی، رسالت، نظام مسائل کشور، قابلیت ها و ظرفیت های ملی کشور، 

آینده نگری روندها و شاخص پذیری، برهه پذیری و تدبیرپذیری است.
ترکیب گزاره ای افق دارای ویژگی های منحصربه فردی است که از نظامی هماهنگ، 

شبکه ای، فرایندی و دورنگر برای تحقق تمدن جدید اسلامی بهره می گیرد.
در چشم انداز نهایی افق، بسیاری از مسائل و مشکلات کشور حل خواهد شد، 
قابلیت ه ا و ظرفیت های مادی و معنوی کشور مبتنی بر اصول خردورزی، علم و 
معنویت در عرصه زندگی به صورت پایدار و مانا ارتقا خواهد یافت، روندها و شگفتی  
سازهای بزرگ در جهت پیشرفت کشور مدیریت خواهد شد و رتبه  های چشمگیری 
در فرهنگ، اقتصاد، علم، جامعه اسلامی و عدالت در سطح منطقه و جهان به دست 

خواهد آمد.
در الگوی پیشرفت، برای عرضه آنچه در مبانی توسعه با نام چشم انداز یاد شده است 
در مفهوم گسترده تری از واژه »افق« استفاده شده است. این واژه، مبتنی بر تعریفی 
است که ابوریحان بیرونی - جغرافی دان مسلمان در قرن پنجم هجری - به زبان فارسی 
ارائه داده است. او می گوید: »افق کرانه این قبه )آسمان( است که به زمین همی رسد و 

همچنین دایره ای باشد گردبرگرد مردم، آنچه زیر او بود او را پیدا باشد«.
اما افق، گسترده تر از چشم انداز ناظر زمینی است و افزون بر آن، محل تلاقی آسمان 
و زمین و یا وحی با عقل و علم است. افق همچنین واژه ای قرآنی است که بار ارزشی 
دارد و به فضا مکانی در حقیقتی مجازی اشاره می کند؛ که در قرآن با صفات »اعلی « 
و »مبین « توصیف شده است. واژه افق، زمان مکان دوردستی را نشان می دهد که 
ویژگی ملاقات و لقاء دارد، نورانی و روشن است، انگیزه وصول ایجاد می کند و با آسمان 
و غایت ها مرتبط است، و در همان حال، فصل مشترکی با سطح زمین و واقعیتت ها 
دارد. افق، پویا و متحرک نیز هست و با هر گام به پیش، دورتر می شود، لذا راه به سوی 

آینده دارد.
از منظر الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت، افق، فصل مشترک آرمان ها با وضعیت 
کنونی، منابع و ظرفیت های بالقوه و بالفعل و آینده نگری است؛ لذا افق، آینده دوری 
را نشانه می گیرد که در آن، آرمان های انقلاب اسلامی، تحقق یافته و مسائل و موانع 
پیشرفت کشور برطرف شده باشد. گزاره های افق، ترکیبی از مطلوب های ارزشی و 
مطلوب های واقعی و تحقق پذیر است. افق با آنکه داده های خود را از واقعیات موجود و 
پیش بینی آینده بر اساس چنین داده هایی اخذ می کند  در پی جهش، شتاب و تلاش 
برای رسیدن به آرمان های بزرگ است که به ظاهر سخت و دور از دسترس می نماید. 
افق، فراتر از بصر، به بصیرت نیاز دارد و در پی تحقق آموزه ها و رهنمودهای رهبری 
نظام و متفکران اسلامی است. بنابراین، افق نگاری، رویکردی ترکیبی از ارزیابی واقعیت 

موجود و آرمان های جامعه آرمانی اسلامی است.
دانشیار دانشگاه تهران 

دخالتنمایندگانمجلسدرانتصابات

 بعد از آنکه رهبر معظم انقلاب صریحاً و خصوصاً به نمایندگان این مجلس تذکر و 
هشدار دادند که از دخالت در امورات اجرایی و انتصابات پرهیز کنند و فرمودند: "یکی 
از آسیب ها ورود نمایندگان در مسائل اجرایی است؛ فرض بفرمائید وارد شدن در اینکه 
مدیرکلّ فلان تشکیلات در شهر ما یا در استان ما مثلًا فرض کنید که چه کسی باشد، 
چه کسی نباشد؛ استاندار، فرماندار و از این قبیل. حالا یک وقت در مواردی یک 
حالت اضطراری ممکن است رخ بدهد که آن موارد استثنایی را من کاری ندارم امّا 
به طور معمول نمایندگان محترم از این مسائل اجرایی باید کناره بگیرند، وارد شدن در 
این مسائل و با مسئول اجرایی در این زمینه گفتگو کردن و توافق کردن و امثال اینها 

خطراتی دارد؛ از این بایستی اجتناب بشود."
اما همچنان در برخی از استان ها و شهرها این لابی گری ها، واسطه گری ها و حتی 
تهدیدها ادامه دارد تا گزینه مدنظر خودشان را برای پست و مقامی، نصب یا عزل کنند.

کار به جایی رسیده است که چند روز قبل مدیرکل انتخابات شورای نگهبان به صورت 
جدی به دخالت های بیجا و غیرقانونی برخی از نمایندگان مجلس تذکر می دهد 
از  این کار خروج  و نصب ها دخالت کند  نماینده ای در بحث عزل  اگر  و می گوید: 
صلاحیت های نمایندگی است و مغایر با توصیه های صریح مقام معظم رهبری خواهد 

بود.
و البته کار به همینجا هم ختم نمی شود و روزشنبه مجدداً سخنگوی شورای نگهبان 
گفته است: نمایندگان بر اساس قانون، باید نظارت و قانون گذاری کنند و نباید در 
انتصابات دخالت نداشته باشند، اگر واقعاً نمایندگان در انتصابات دولتی دخالت 
داشته باشند، حتماً شورای نگهبان این موضوع را مورد توجه قرار می دهد و در بررسی 

صلاحیت ها لحاظ خواهد کرد.
جالب است، نمایندگان که خود باید قانون گذار و ناظر بر حسن اجرای قانون باشند، 
حالا چندین اخطار از سوی شورای نگهبان گرفتند؛ بماند توصیه مهم و اختصاصی 
رهبر فرزانه انقلاب در دیدار با نمایندگان مجلس که شاید این توصیه کمتر سابقه داشته 
است که حضرت آقا این چنین صریحاً نمایندگان را از دخالت در امور اجرایی و عزل و 

نصب های دولتی برحذر دارند.
همیشه یکی از آسیب ها و علت های اختلاف بین قوا و ضعف در اجرا، همین دخالت 
کردن های بیجاست که اگر مسئولان اجرایی از آن امتناع کنند، مورد تهدید و تذکر 
نمایندگان در مجلس قرار می گیرند؛ به همین خاطر اراده و اختیار را از وزرا و مسئولان 

ارشد استان ها در تصمیم گیری ها، سلب می کنند.
یکی از گلایه ها از دولت سیزدهم، تعلل در انتصابات است که وقتی علت را بررسی 

می کنیم، متوجه سردرگمی مسئولان ارشد در معرفی گزینه جدید می شویم.
فرض کنید یک استان ۸ نماینده مجلس دارد، اگر وزرات یا استاندار بخواهند مدیر 
یک سازمانی را انتخاب کنند، باید رضایت ۸ نماینده را جلب کنند، البته این در صورتی 
است که خود نمایندگان گزینه نداشته باشند که اگر گزینه داشته باشند، تازه مصیبت 

از آنجا شروع می شود.
امیدواریم در این خصوص که مطالبه رهبر معظم انقلاب از مجلس یازدهم هم بوده، 
هم هیأت رئیسه مجلس ورود جدی داشته باشد و نظارت کند و به نمایندگان خاطی 
آینده  ادوار  برای  افراد  این  نگهبان در خصوص صلاحیت  و هم شورای  تذکر دهد 
تجدیدنظر کند تا ان شاءالله نقش و جایگاه واقعی نمایندگان مجلس در قانون اساسی 

حفظ و به همان وظایف اصلی و ذاتی خویش که در قانون هم تعریف شده بپردازند.

استاندارقم تاکید کرد:

ضرورتدقتدرواگذاریهایاراضی
برایطرحهایاقتصادی

درجلسه کمیسیون واگذاری اراضی طرح های غیر کشاورزی به ریاست استاندار قم 
1۳ پرونده طرح های صنعتی گردشگری، رفاهی استان بررسی و تصویب شد. 

به گزارش روز یکشنبه  روابط عمومی استانداری قم سید محمد تقی شاهچراغی در 
جلسه کمیسیون واگذاری طرح های غیر کشاورزی موضوع ماده ۳2 آیین نامه اجرایی 
قانون واگذاری و احیای اراضی، گفت: نظارت بر واگذاری های اراضی برای اجرای 
طرح های اقتصادی و غیره باید دقیق تر انجام و قوانین لازم در این خصوص رعایت 

شود.
شایان ذکر است در این جلسه 1۳ پرونده در غالب طرح های گردشگری، رفاهی و 

صنعتی مورد بررسی و تصویب قرار گرفت.  به جزییات این طرح ها اشاره نشده است.

محمد حسین رمضانی*

اخبار

پیام رهبر معظم انقلاب  به تولید کنندگان نوشت افزار ایرانی،

تولیدباکیفیتنوشتافزارایرانیمایه
افتخاراست

پیامی  در  خامنه ای  الله  آیت  حضرت 
آفرین  افتخار  اقدام  از  خرسندی  ابراز  با 
تولیدکنندگان نوشت افزار ایرانی، تولید با 
کیفیت این محصول را برای هر کشوری 

مایه افتخار دانستند. 
دفتر  اطلاع رسانی  پایگاه  گزارش  به 
حفظ و نشر آثار حضرت آیت الله العظمی 
سیدعلی خامنه ای. رهبر معظم انقلاب 
در پیامی با ابراز خرسندی از اقدام افتخار 
ایرانی،  نوشت افزار  تولیدکنندگان  آفرین 
تولید با کیفیت این محصول را برای هر 

کشوری مایه افتخار دانستند.
متن پیام رهبر انقلاب که صبح امروز در آیین پاسداشت جریان نوشت افزار ایرانی 

اسلامی منتشر شد به این شرح است:
بسم الله الرّحمن الرّحیم

 نوشت افزار، در شمار کالاهای حیاتی برای امروز و فردای هر کشور است. تولید باکیفیت 
آن نیز برای کشور تولید کننده، مایه ی افتخار است. از این که مجموعه هائی در کشور 
ما بر این اقدام افتخارآفرین همت گماشته و گامهای موفقیت آمیز برداشته اند، خرسندم 
و پایداری آنان در این راه را از خداوند متعال مسألت میکنم. توفیقاتتان مستدام باد 

ان شاءالله.
 

وزیر آموزش و پرورش:

احکاممعلمانحقالتدریس
بهزودیصادرمیشود

 وزیر آموزش  و پرورش گفت: صدور احکام و اخذ کد کارمندی معلمان حق التدریس 
در دست اقدام و پیگیری است و به زودی احکام معلمان حق التدریس صادر می شود. 

یوسف نوری روز یکشنبه در حاشیه آیین آزادسازی مجموعه های ورزشی آموزش و 
پرورش با رویکرد خانواده محوری و برنامه های تربیتی و ورزشی در مجموعه ورزشی شهید 
چمران تهران با اشاره به آخرین اقدامات انجام شده برای صدور احکام معلمان حق 
التدریسی اظهار داشت: در حال حاضر روی آمار و ارقام، کمی مشکل  داریم که شب 
گذشته بخشی از آن برطرف شد. علاوه بر این در تماس با رییس سازمان امور اداری و 
استخدامی مقرر شد این مساله پیگیری شود ضمن اینکه امروز نیز موضوع را  پیگیری 
خواهم کرد.  وزیر آموزش و پرورش در ادامه تاکید کرد: اقدامات مربوط به صدور احکام 
معلمان حق التدریسی در دست پیگیری است و در آینده نزدیک و تا پایان سال احکام 
آنها صادر می شود. وزیر آموزش و پرورش درباره تسویه معوقات حق التدریس شاغلین 
نیز اظهار کرد: معوقات مربوط به ماه های مهر و آبان و همچنین بخشی از ماه گذشته 
نیز پرداخت شده و تسویه ماه های باقیمانده نیز درحال پیگیری است. نوری در بخش 
دیگری از صحبت های خود با بیان اینکه امروز شاهد آزادسازی فضاهای ورزشی برای 
انجام فعالیت های رایگان فرزندان یا والدین و خانواده ها در روزهای پنجشنبه و جمعه 
هستیم، افزود: این اقدام در راستای اصل سوم قانون اساسی مبنی بر تربیت  بدنی رایگان 
و همچنین اسناد فرادستی و سیاست های کلی سند تحول بنیادین در آموزش  و پرورش 
طراحی و اجرایی شده است. وزیر آموزش  و پرورش تحقق اهداف تربیتی در آموزش و 
پرورش را بسیار مهم دانست و با بیان اینکه، رکن اول تربیت، خانواده محسوب می شود، 
گفت: هرچه ارتباط میان خانواده و فرزند و همین طور خانواده با آموزش  و پرورش را بیشتر 

کنیم، در دستیابی به اهداف تربیتی  موفق تر خواهیم بود.

رییس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس خبرداد:

واگذاریاختیارحضوردانشآموزان
درمدارسبهاستانها

رییس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس درباره اینکه آیا دانش اموزان در شرایط 
کنونی کرونا در کشور باید در کلاس های درس حضور داشته باشند و یا خیر گفت: اختیار 
تحصیل حضوری و یا غیر حضوری دانش آموزان به استان ها داده شده است و مسئولین 
این حوزه و ستاد مربوطه در استان ها با توجه به وضعیت استان خود، شرایط کرونایی را 

رصد می کنند و در این خصوص تصمیم گیری می کنند. 
حسینعلی  شهریاری درخصوص  فعالیت مدارس و چگونگی حضور دانش آموزان در 
کلاس های درس در شرایط شیوع سویه امیکرون کرونا ویروس گفت: اختیار تصمیم 
گیری درخصوص این موضوع به ستاد ملی مبارزه با کرونای استان ها داده شده است؛ 
برای مثال اکنون تحصیل دانش  آموزان در سیستان و بلوچستان به صورت غیرحضوری 
انجام می شود؛ بنابراین اختیار تحصیل حضوری و یا غیر حضوری دانش آموزان به استان 
ها داده شده است و مسئولین این حوزه و ستاد مربوطه در استان ها با توجه به وضعیت 
استان خود، شرایط کرونایی را رصد می کنند و در این خصوص تصمیم گیری می کنند، به 

این صورت نیست که بگویند تمامی مدارس باید به صورت حضوری فعال باشند.
وی افزود: در تهران هم تاجایی که اطلاع دارم اجباری برای حضور دانش آموزان در 
مدارس وجود ندارد و این امکان وجود دارد که دانش آموزان به صورت غیر حضوری در 
کلاس های درس شرکت کنند. رییس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس اظهار کرد: 
متاسفانه شرایط کنونی کشور در حوزه سویه امیکرون شرایط خوبی نیست؛ پروتکل ها 
و توصیه های وزارت بهداشت و درمان در این خصوص اکثرا رعایت نمی شود و متاسفانه 
تجمع ها در خیلی از مواقع برگزار می شود؛ بنابراین لازم است مردم به توصیه ها و پروتکل 

ها توجه لازم را داشته باشند؛ 
 

یک عضو کمیسیون اقتصادی مجلس:

بهپروندهتخلفاتدر»فایلصوتی«
باقاطعیترسیدگیشدهاست

یک عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با بیان این که اتهامات مربوط 
به تخلفات مطرح شده در فایل صوتی بررسی قضایی شده است، تاکید کرد: در بررسی 
قاطع و صریح به این پرونده برای تخلفاتی که رخ داده، حکم صادر و مشخص شده که 

بخشی زیادی از ادعاها نیز دروغ بوده و به همین دلیل حکم تبرئه صادر شده است. 
مجتبی توانگر با اشاره به فایل صوتی که اخیرا منتسب به یکی از جلسات فرماندهان 
نظامی منتشر شده است، گفت: اینکه در یک دستگاه تخلف رخ دهد مسئله عجیبی 
نیست اما مهم تر آن است که این تخلفات شناسایی شده و به آنها رسیدگی می شود و افراد 
متخلف مجازات می شوند. وی ادامه داد: حتی اگر تخلف اندک باشد در دستگاه های 
مختلف پذیرفته شده نیست و این تخلفات در بخش های نظارتی با صراحت رسیدگی 
شده است. البته ما از دشمن انتظار نداریم ابعاد دیگر این ماجرا یعنی رسیدگی به تخلف و 
مجازات مجرمان را برجسته کند چراکه دشمن به دنبال تخریب نهادهای مختلف از جمله 
سپاه پاسداران است که عملکرد آن ها منجر به تامین امنیت مردم ایران و منطقه و نابودی 
گروه های تروریستی وابسته به سعودی ها و آمریکا شده است. توانگر خاطرنشان کرد: در 
ماجرای انتشار این فایل، نام افراد مختلف برده می شود که فرافکنی است و رسانه های 
معاند ضربه زدن به نظام جمهوری اسلامی و امنیت مردم را هدف قرار داده اند. اینکه عده 
ای در داخل با هدف حمله به رئیس مجلس از این فایل صوتی استفاده می کنند، خواسته 

یا ناخواسته در حال تبلیغ علیه نظام بوده و پازل دشمنان علیه سپاه را تکمیل می کنند.
 

مدرس سطح عالی حوزه علمیه قم:

مشکلاتکشورباروحیهانقلابی
رفعمیشود

مدرس سطح عالی حوزه علمیه قم گفت: منشا بسیاری از مشکل های  کشور وجود 
نداشتن روحیه جهادی و انقلابی است و راه علاج مشکلات، تقویت این روحیه در میان 
مردم و مسئولان می باشد.  حجت الاسلام حسن برزگر در گفت وگویی با تشریح شاخص های 
انقلاب اظهار داشت: انقلاب اسلامی ایران که به رهبری بنیانگذار جمهوری اسلامی امام 
خمینی به پیروزی رسید، دارای شاخص هایی است که آن را از انقلاب های جهان متمایز و 
جدا می کند به نحوی که قابل مقایسه با سایر انقلاب های دنیا نیست و با گذشت 4۳ سال 
از حیات با برکت خود، هنوز پا برجاست و به دنبال تحقق آرمان ها و اهداف خود در حرکت 
است. او نخستین شاخصه انقلاب اسلامی را دینی و مذهبی بودن آن دانست و گفت: 
انقلاب اسلامی یک انقلاب دینی و مذهبی و بر اساس قرآن و مبانی اهل بیت )ع( است و 
قانون اساسی جمهوری اسلامی  برگرفته از قرآن و فتاوای فقهای شیعه است و حتی قانونی 
که در مجلس شورای اسلامی تصویب می شود نیز باید مورد تایید شورای نگهبان که شش 
تَن از آنها از فقهای عادل هستند، قرار گیرد. برزگر ، دومین شاخصه را مردمی بودن انقلاب 
عنوان کرد و بیان داشت: انقلاب اسلامی یک انقلاب مردمی و خودجوش بود که از سوی 

توده های مردم با سلایق مختلف و بدون اتکا به شرق و غرب به وجود آمد.

 رئیس قوه قضاییه برخی مشکلات در فرایند رسیدگی به پرونده های قضایی از جمله 
اطاله دادرسی ها را ناشی از کارشناسی های نادرست دانست و گفت: منشا بخش قابل 
توجهی از مشکلات در پرونده های بانکی، پرونده های خصوصی سازی و پرونده های 

ملکی به واسطه کارشناسی های مسئله دار و غیرمتعارف است. 
حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای در دیدار با رئیس و مسئولان 
مرکز وکلا، کارشناسان رسمی و مشاوران خانواده قوه قضاییه با اشاره به فضیلت ماه 
رجب المرجب و تبریک ایام الله دهه فجر اظهار داشت: دستگاه قضایی یک رکن و 
مجموعه ای متشکل از اجزای مختلف است که اقدامات و کارکردهای این اجزا شامل 
قضات، وکلا، کارشناسان، ضابطین و غیره به هم پیوسته و مکمل یکدیگر است و 
خروجی کار مشترک و پیوسته این مجموعه باید تحقق عدالت و احقاق حق مردم و 

مظلومان و رضایت توأمان خالق و مخلوق باشد.
وی با اشاره به اهمیت مقوله کارشناسی در فرایند دادرسی و رسیدگی به پرونده های 
قضایی افزود: کارشناسان رسمی دادگستری در کشف حقیقت و کمک به علم قضات 

برای صدور آرای متقن و مستند، نقش تأثیرگذار و غیرقابل انکاری دارند.
رئیس دستگاه قضا نقش کارشناسی را در تحقق عدالت بسیار حائز اهمیت دانست 
و  گفت: بسیاری از آرای قضایی مبتنی بر نظریه های کارشناسی  است بنابراین 

کارشناسی نیز به اندازه قضاوت و داوری خطیر است.
محسنی اژه ای مجهز بودن کارشناسان رسمی دادگستری به علم و آگاهی به روز را 
با توجه به مستحدثه بودن بسیاری از امور از ضروریات دانست و گفت: از آنجایی که 
نظریه های کارشناسان رسمی دادگستری نقش و مدخلیت غیرقابل انکاری در آراء و 
احکام صادره از جانب قضات دارند بنابراین ضروری است که کارشناسان ما پیوسته 
و مستمراً خود را پیرامون موضوعات حوزه تخصصی شان به روز کنند تا بتوانند نظرات 

مستندتر و عالمانه تری را به قضات ارائه دهند.
رئیس قوه قضاییه افزود: ارجاعات غیرضروری و نادرست پرونده ها به کارشناسان نیز 
در ایجاد مشکلات در روند رسیدگی به پرونده های قضایی و اطاله دادرسی نقش دارند. 
گزارشات متعارض کارشناسی پیرامون یک موضوع واحد، ایجاد رانت در  موضوع 
پرونده های ارجاعی به کارشناسان، کمبود مستندات در پرونده ارجاعی به کارشناسی 
و  پذیرش همزمان پرونده های ارجاعی توسط یک کارشناس  بخشی از آسیب ها و 
معضلات فرایند کارشناسی است که در این نشست مورد اشاره رئیس دستگاه قضا 
قرار گرفت. محسنی اژه ای بر همین اساس به مرکز وکلا و کارشناسان ماموریت داد 
هر چه سریعتر در راستای ساماندهی فرایند و سازوکار امر کارشناسی در پرونده های 

قضایی و شفاف شدن فرایندهای کارشناسی  اقدام عملی و جامعی داشته باشد.
رئیس قوه قضاییه در همین راستا در واکنش به سخنان »پیمان پالیزگیر« معاون 
از  که  قضاییه  قوه  خانواده  مشاوران  و  رسمی  کارشناسان  وکلا،  مرکز  کارشناسان 
عملیاتی شدن »سامانه هوشمند ارجاع کارشناسی« ظرف 2 ماه آینده خبر داد، 
گفت: ساماندهی جامع فرایند و سازوکار امر کارشناسی در پرونده های قضایی به 
منظور جلوگیری از اطاله دادرسی و تسریع در کارشناسی پرونده ها همچنین شفافیت 
و نظارت پذیر شدن فرایند کارشناسی، از ضروریات است که باید با جدیت پیگیری 

شود.
محسنی اژه ای با اشاره به اهمیت نقش وکلا، نهاد وکالت را یکی از ارکان دادرسی 
منصفانه دانست و افزود: وکالت و قضاوت دو بال فرشته عدالت در جامعه بشری 

هستند و کمک و معاضدت وکیل به دادرسی منصفانه و ارتقای کار و عملکرد قاضی در 
فرایند رسیدگی به پرونده ها بر کسی پوشیده و مکتوم نیست.

رئیس دستگاه قضا به مرکز وکلا و کارشناسان ماموریت داد در راستای کاهش 
هزینه های دادرسی، وکالت و کارشناسی رسمی برای عموم مردم بویژه اقشار کم  

بضاعت اقدام و تلاش کنند.
محسنی اژه ای با تاکید بر اینکه باید به سمتی حرکت کنیم که هزینه های دادرسی، 
وکالت و کارشناسی رسمی برای عموم مردم بویژه اقشار کم بضاعت کاهش  یابد، 
گفت: مجموع هزینه های دادرسی در دعاوی حقوقی و کیفری زیاد است؛ بعضاً 
برخی افراد به سبب بضاعت مالی محدود از گرفتن وکیل یا درخواست کارشناسی 
خودداری می کنند و ممکن است این امر در احقاق حق آنها تاثیر منفی بگذارد بنابراین 
ضرورت دارد تا هر میزان که امکان دارد از هزینه های دادرسی، اخذ وکیل و درخواست 

کارشناسی کاسته شود.
رئیس قوه قضاییه به مسئولان و اعضای مرکز وکلا، کارشناسان رسمی و مشاوران 
خانواده قوه قضاییه توصیه کرد که با انضباط کاری و حرفه ای مترقی و رفیع، برخورد 
مناسب و اخلاق مدارانه با مردم و مراجعان و اتخاذ راهکار جهت کاهش هزینه های 
وکالت و کارشناسی، خدمات مطلوب تری را به مردم ارائه دهند و دستگاه قضایی را در 

امر گسترش و بسط عدالت و احقاق حق مردم و مظلومان بیش از پیش یاری کنند.
وی  با اشاره به اهمیت مقوله آموزش و به روز بودن مجموعه دست اندرکاران امر قضا 
از قاضی و مقنن تا وکیل و کارشناس، گفت: بسیاری از موضوعات، مستحدثه و بدیع 
هستند و احکام برخی دیگر از موضوعات و مقولات نیز ممکن است در مقاطع مختلف 
زمانی متفاوت باشد؛ برای نمونه، در امور کیفری، مجازات های تعزیری و بازدارنده 
ممکن است در یک مقطع زمانی متفاوت از مقطعی دیگر باشد؛ بر همین اساس به 
روز بودن متولیان امر قضا و ارائه آموزش های کارآمد و نوین به آنها از ضروریات غیرقابل 

انکار است.
محسنی اژه ای آسیب شناسی برخی روندها و فرایندهای موجود در مرکز وکلا، 
کارشناسان رسمی و مشاوران خانواده قوه قضاییه را ضروری دانست و به مسئولان 
این مرکز توصیه کرد که برای تبیین دستاوردهای خود نزد مردم و جامعه از شیوه های 

مبتکرانه و خلاقانه رسانه ای غافل نشوند.

رئیس قوه قضائیه:

هزینه های دادرسی، اخذ وکیل و درخواست کارشناسی کاسته شود

 رییس ستاد کل نیروهای مسلح گفت: حقیقت این 
دفاع مقدس می گذرد،  دوران  از  زمان  که هرچه  است 
اهمیت، ارزش و جایگاه این حادثه بزرگ در تاریخ کشور، 

منطقه و حتی جهان بیشتر مشخص می شود. 
باقری« رییس ستاد  پاسدار »محمد  سردار سرلشکر 
کل نیروهای مسلح روز یکشنبه در دهمین جلسه هیأت 
مقدس  دفاع  ارزش های  نشر  و  آثار  حفظ  بنیاد  امنای 
که در موزه ملی انقلاب اسلامی و دفاع مقدس برگزار 
از همت  افزود:  الله دهه فجر  ایام  با گرامیداشت  شد، 
 22 یوم الله  در  ایران  بزرگ  ملت  شکوهمند  حضور  و 
بهمن و همچنین تلاشی که دستگاه های ذی ربط در 
جهت برگزاری این مراسم انجام دادند، تشکر و قدردانی 

می کنیم.
وی ادامه داد: یاد و خاطره حضرت امام خمینی )ره( 
بزرگ فجرآفرین تاریخ کشور و جهان را گرامی می داریم و 
همچنین رحمت و رضوان الهی را برای روح بلند ایشان از 

پرودگار عزیز طلب می کنیم.
سرلشکر باقری افزود: یاد و خاطره همه شهیدان را که 
از بدو شکل گیری انقلاب اسلامی تاکنون این جریان 
پرشکوه انقلاب و انقلابی بودن و انقلابی ماندن را جاری 
نگه داشته اند، گرامی می داریم و امیدواریم که خداوند 

همه مشتاقان این راه را به آرزوی خود برساند.
رییس ستاد کل نیروهای مسلح ادامه داد: حقیقت 
این است که هرچه زمان از دوران دفاع مقدس می گذرد، 

اهمیت، ارزش و جایگاه این حادثه بزرگ در تاریخ کشور، 
منطقه و حتی جهان بیشتر مشخص می شود.

وی اضافه کرد: شاید در آن دوران و یا در ادوار نزدیک 
به دوران دفاع مقدس اهمیت این جریان تاریخی آن قدر 
برجسته و مشخص نبود؛ اینکه چگونه ملتی که تازه از 
ظلم و ستم حکومت سیاه پهلوی آزاد شدند و در طول 
گذشت یک سال و نیم از حکومت نوپای اسلامی، درست 
در زمانی که مشغول تثبیت نظام، انقلاب و کشورشان 
بودند و با توطئه های داخلی مقابله می کردند به ناگاه با 
یک تهاجم سنگین از جانب استکبار جهانی و با حمایت 
بیش از ۳0 کشور از یک رژیم ظالم متجاوز، مواجه شدند 
و بخشی از خاک کشورشان را از دست دادند و آسیب 

فراوانی دیدند.
سرلشکر باقری تاکید کرد: این جنگ برای ملت ایران 
با تحریم های همه جانبه همراه بود؛ اما ملت بزرگ ایران 
با دست خالی و استعانت از لطف و کمک خداوند و تکیه 
بر مردم و توان داخلی و همت مضاعف توانست در برابر 
ناملایمات و سختی ها ایستادگی کند و این پیروزی بزرگ 

را برای خود رقم بزند.
رییس ستاد کل نیروهای مسلح گفت: حقیقتا وقتی 
مطالعه  را  دفاع مقدس  بزرگ  گوناگون حادثه  ابعاد  که 
می کنیم، همچنان زوایای پنهانی از آن آشکار می شود 
افراد که در آن دوران حضور  از  برای بسیاری  که شاید 
این  زوایای  البته  و  نبوده  روشن  آن  ابعاد  نیز  داشته اند 

ابعاد  روز  به  روز  و  دارد  ادامه  همچنان  تاریخی  جریان 
جدیدی از آن آشکار می شود.

وی در ادامه با اشاره به تأکید فرمانده معظم کل قوا بر 
ضرورت پرداختن هرچه بیشتر به موضوع دفاع مقدس، 
گفت: بیان ابعاد و جزئیات این حادثه بزرگ تاریخ ساز، با 
زبان های گوناگون و جذاب هنری، جزو تأکیداتی است 
که شاید بیش از سایر ابعاد مورد توجه معظم له است. 
بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس مسئولیت 
سنگینی را در قبال ترویج فرهنگ دفاع مقدس بر عهده 
دارد و باید با یک مدیریت مناسب بتواند از تمام توان 
کشوری،  گوناگون  ارگان های  ایران،  ملت  ظرفیت  و 
نیروهای مسلح و همه بازماندگان و پیشکسوتان دفاع 
مقدس بهره بگیرد و گنج بزرگ دفاع مقدس را در هر زمان 
و هر روز به شکلی بازنمایی و بازگویی کند و در اختیار نسل 

جوان فعلی و نسل های آتی قرار دهد.
رییس ستاد کل نیروهای مسلح ادامه داد: البته این 
کار تاکنون با رشد مناسبی به خصوص در سال های اخیر 
صورت گرفته است. اما آنچه انجام گرفته، هنوز بخش 
کوچکی از میزان اقدامات ضروری است که باید صورت 
بگیرد. تحقق این امر در مباحث بنیاد و این هیئت امنا 
قرار دارد، از این رو باید مباحث با دقت و حوصله مورد 
توجه قرار گیرد، ابعاد گوناگون آن تبیین شود، برای آن 
تقسیم کار صورت گیرد و از همه توان ها در رسیدن به 

مقصد در این راه مقدس استفاده شود.

سرلشکرباقری:
اهمیتدفاعمقدسروزبهروزبیشترمشخصمیشود

سیدصولت مرتضوی:

استاندارانبااختیاراتخودمیتوانندمشکلاتمردمرامرتفعکنند
معاون اجرایی رئیس جمهور گفت: استانداران اختیارات گسترده ای دارند که 
اگر خوب از آن اختیارات استفاده کنند، قادر خواهند بود، منش و تفکر دولت 

مردمی را به شکل موثری اجرایی و عملیاتی کنند.
سیدصولت مرتضوی معاون اجرایی رئیس جمهور بعد از ظهر روزیکشنبه 
در جلسه هم اندیشی مراکز ارتباطات مردمی استانداری های سراسر کشور، 
گفت: انتظار مقام معظم رهبری و جامعه از دولتی که با صفت انقلابی شناخته 
می شود، این است که در دهه پیشرفت و عدالت، شعار و رویکرد اصلی این دهه 

را اجرایی و عملیاتی کند.
معاون اجرایی رئیس جمهور با بیان اینکه دولت رئیسی برآمده از آرمان های 
انقلابی امام راحل و رهبر معظم انقلاب است، افزود: این دولت پا به میدان 
نهاده تا تفکر پیشرفت و عدالت و شعار ما می توانیم را به نحو احسن اجرایی کند.
مرتضوی با اشاره به تأکیدات مقام معظم رهبری به دولت برای صادق الوعد 
بودن، اظهار داشت: دکتر رئیسی نیز همواره در جلسات مختلف اعضای دولت 

را به صادق الوعد بودن توصیه می کنند.
وی با بیان اینکه یکی از برنامه های تحولی دولت انقلابی پیشرفت و عدالت 
برگزاری سفر های استانی است، تصریح کرد: برای برگزاری هر سفر استانی کار 
کارشناسی و مطالعاتی گسترده ای انجام می شود تا مصوبات سفر های استانی 
به طور کامل قابل اجرا باشند، چرا که بنای دولت سیزدهم نه بر شعار بلکه بر 

اجرای وعده ها استوار است.
معاون اجرایی رئیس جمهور خاطر نشان کرد: اولویت دولت در سفر های 
استانی تکمیل پروژه های نیمه تمام با اولویت میزان پیشرفت آنهاست و در این 

راستا سعی کرده منابع و تسهیلات لازم را تأمین کند.

مرتضوی با بیان اینکه خواسته دولت از استانداران، تلاش برای حل مشکلات 
مردم است، گفت: استانداران اختیارات گسترده ای دارند که اگر خوب از آن 
اختیارات استفاده کنند، قادر خواهند بود، منش و تفکر دولت مردمی را به 

شکل موثری اجرایی و عملیاتی کنند.
رئیس مرکز ارتباطات مردمی ریاست جمهوری، این مرکز را پیشانی و کانون 
ارتباط دولت با مردم توصیف کرد و اظهار داشت: مرکز ارتباطات دولت مردمی 
و انقلابی دکتر رئیسی، در راستای عمل به روح بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی 

باید متفاوت از مرکز ارتباطات مردمی در دولت های گذشته باشد.
در ابتدای این نشست حجت الاسلام والمسلمین احمد صالحی رئیس مرکز 
ارتباطات مردمی ریاست جمهوری نیز گفت: این نشست در راستای افزایش 
تعامل و هم افزایی بیشتر مجموعه ها و تقویت بنیان ارتباطات مردمی دولت 
است تا شاهد گام های مؤثرتر در ارتقای کمی و کیفی عملکرد و خدمت رسانی 
خالصانه به مردم در جهت عمل به روح منشور بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی 
باشیم. رئیس مرکز ارتباطات مردمی ریاست جمهوری افزود: دولت مردمی در 
شرایطی فعالیت جهادی خود را آغاز کرد که انتظارات مردم در سال های اخیر 
با یأس و ناامیدی گره خورده و مشکلات معیشتی همراه با وضعیت اسفناک 

ناکارآمدی و شیوع کرونا عرصه زندگی مردم را سخت تر از همیشه کرده بود.
وی اظهار داشت: رهبر معظم انقلاب اسلامی در اولین دیدار با اعضای دولت 
سیزدهم با یادآوری شعار انتخاباتی رئیس جمهور بر نقش اساسی ارتباط دولت 
و مردم و حل مسایل و مشکلات آنان به عنوان نسخه ای شفابخش در مقطع 
حساس فعلی اشاره و بر لزوم توجه دولت به امور معیشتی و اجتماعی مردم 

تأکید کردند.

شهریار نیازی*

 معاون اول رئیس جمهور گفت: دولت تمام توان 
و  اقلام  بازار  به  آرامش بخشی  و  ثبات  برای  را  خود 

کالای اساسی و مورد نیاز به کار خواهد بست.
محمد مخبر ظهر روز یکشنبه با حضور در میدان 
از غرفه های مختلف  بهمن،  مرغ  و  عرضه گوشت 
این میدان بازدید کرد و در جریان آخرین قیمت های 

موجود در بازار و اقلام مورد نیاز مردم قرار گرفت.

مخبر در این بازدید که نزدیک به دو ساعت به طول 
انجامید، در گفتوگویی نزدیک با مردم و غرفه داران در 
جریان مشکلات و مسائل آنان قرار گرفت و تأکید کرد 
که دولت تمام توان خود را برای ثبات و آرامش بخشی 
به بازار اقلام و کالای اساسی و مورد نیاز به کار خواهد 

بست.
معاون اول رئیس جمهور همچنین در حین بازدید از 

بخش های مختلف این میدان و چگونگی فعالیت و 
ارائه خدمات به مردم، دستورات لازم را جهت بررسی 
خدمات رسانی  برای  مربوطه  مسئولان  پیگیری  و 
بهتر و با کیفیت به مردم و توجه به مشکلاتی چون 
کمبودهای مربوط به غرفه ها و سردخانه های تعطیل 
میدان،  در  خرده فروشی  و  امکانات  توسعه  شده، 

اجاره بهای غرفه ها و ... صادر کرد.

معاون اجرایی رئیس جمهور:

استاندارانبااختیاراتخودمیتوانندمشکلاتمردمرامرتفعکنند
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چرامویبرخیافرادزودترسفیدمیشود؟ درمانسرفهخشکباتوصیههای
طبسنتی

سرفه های خشک معمولا سمج هستند. در بیشتر اوقات حتی با فروکش کردن 
علائم بیماری این سرفه ها به قوت خود باقی می مانند و باعث آزار بیمار و اطرافیان 
او می شوند. طب سنتی توصیه های مجربی برای تسکین این نوع سرفه ها به شما 
پیشنهاد می کند. با بکارگیری تکرار شونده یک یا دو مورد از این روش ها این نوع 

سرفه ها در کنار استفاده از دارو بهبود پیدا می کنند.
از زنجبیل غافل نشوید

 سرفه های خشک به دلیل عفونت های ویروسی و باکتریایی در بیمار بروز پیدا 
می کند. این سرفه ها به خودی خود تسکین نمی یابند و باید از رژیم غذایی ویژه ای 
از  یکی  آن  از دمنوش  استفاده  و  زنجبیل  کرد.  پیروی  ها  آن  دادن  برای کاهش 
راهکارهای رفع این سرفه هاست. جالب است بدانید در اغلب شربت های مخصوص 
درمان سرفه از این ریشه استفاده می شود. بهتر است از زنجبیل تازه استفاده کنید اما 
اگر آن را در دسترس نداشتید می توانید از پودر آن برای تهیه دمنوش استفاده کنید. 
اگر نسبت به مصرف این ریشه حساسیت دارید و با مصرف آن دچار خارش در گلو 
می شوید لازم است آن را در مقادیر کم به میزان یک چهارم قاشق چای خوری در یک 
فنجان آب داغ بریزید و همراه با عسل میل کنید. برای دم کردن ریشه زنجبیل باید 
چند تکه تازه از آن را به مدت ده دقیقه در آب داغ و جوشیده قرار دهید و سپس همراه 
با عسل میل کنید. ۳ بار در روز می توانید از این دمنوش برای تسکین سرفه های 

خشک استفاده کنید.
دمنوش پونه و سیر را امتحان کنید

۳ حبه سیر را پوست بگیرید و با یک فنجان آب سرد بجوشانید. پس از چند دقیقه 
مقداری پونه کوهی به آن اضافه کنید. این دمنوش به سرعت باعث کاهش سرفه های 
خشک می شود. می توانید آن را همراه با کمی آب لیمو ترش و عسل میل کنید. پونه 

خاصیت ضد التهابی دارد و عفونت های تنفسی را کاهش می دهد.
مصرف مکرر آب پیاز

خیلی ها از مصرف پیاز خام پرهیز می کنند اما واقعیت این است که هیچ ماده 
و  سرماخوردگی  علائم  تسکین  باعث  سرعت  به  نمی تواند  پیاز  اندازه  به  غذایی 
عفونت های تنفسی شود. اگر تا به حال آب پیاز مصرف نکرده اید یا به آن حساسیت 
دارید بهتر است سوپی سرشار از این ماده مغذی آماده کنید. در انواع خوراک، آش، 
سوپ پیاز فراوان بریزید. اگر از خوردن تکه های پیاز لذت نمی برید حتما چند پیاز به 
طور کامل و خرد نشده به غذای در حال پخت اضافه کنید تا در انتها بتوانید به راحتی 
آن را از غذای تان جدا کنید. با پیروی ۳ روزه این روش تاثیر شگفت انگیز آن را در 

درمان سرفه های تان خواهید دید.
معجون شیر و عسل و زردچوبه

به شیر در حال جوشیده شدن مقدار کمی زردچوبه اضافه کنید. این یک روش 
آسان اما قدیمی برای رفع سرفه است. وقتی این معجون کمی ولرم شد آن را به همراه 
یک قاشق عسل میل کنید. نوشیدن این معجون قبل از غذا باعث کاهش اشتها 
می شود و مصرف آن پیش از خواب به درمان بی خوابی و سرفه های خشک در خواب 

کمک می کند.
گلاب استنشاق کنید

در طب سنتی توصیه به مصرف روزانه چند قطره گلاب شده است. گلاب افسردگی 
را از بین می برد و بوییدن آن می تواند باعث تسکین علائم بیماری های تنفسی 
شود. گلاب یک عصاره ضد التهاب است و استفاده چند قطره از نوع خالص آن در 

دمنوش ها می تواند باعث کاهش علائم سرماخوردگی و سرفه های خشک شود.

ثابت شده که اُمیکرون تاکنون سرایت پذیرترین گونهٔ کووید19 در پاندمی 
کروناست. تفاوت اصلی اُمیکرون با دیگر گونه های کووید19، تعداد رو به 

افزایش بچه هایی است که به این بیماری مبتلا می شوند.
با توجه به اینکه خیلی از بچه ها هنوز واکسینه نشده اند، ابتلا به امیکرون 
بچه ها هنوز  ایجاد کرده است. وقتی  نگرانی هایی  در میان خانواده ها 
واکسن نزده اند یعنی سیستم ایمنی آن ها در برابر این ویروس به خوبی 
مجهز نیست. ضمناً آناتومی و فیزیولوژی خاص بچه ها باعث می شود 

خیلی از بیماری ها در آن ها شدیدتر شود.
امیکرون نه تنها بی نهایت مُسری است بلکه طبق گزارش ها علائم آن 
نسبت به دیگر گونه های کووید – 19 بسیار متفاوت است. یک مسئله واضح 

است: عفونت امیکرون در میان بچه ها به سرعت در حال افزایش است.
 علائم اُمیکرون در کودکان

علائم اُمیکرون در کودکان شامل موارد زیر می شود که می تواند با علائم 
بزرگسالان مشابه باشد:

. تب و لرز
. سرفه

. تنگی نفس یا مشکل در تنفس
. خستگی
. بدن درد
. سردرد

. از دست دادن حس چشایی یا بویایی )به میزان کمتر(
. گلودرد

. گرفتگی بینی یا آبریزش بینی
. تهوع و استفراغ

. اسهال
بچه هایی که به اُمیکرون مبتلا می شوند ممکن است دچار خروسک 

)croup( نیز بشوند که به معنی سرفه هایی با صدای گوش خراش است.
خروسک معمولًا به دلیل عفونت ایجاد می شود و در پاییز و زمستان 
شایع تر است. اُمیکرون باعث عفونت سیستم تنفسی فوقانی می شود و 
سرفه ها صدایی گوش خراش خواهند داشت. ازآنجایی که راه های هوایی 
فوقانی در بچه ها باریک تر از افراد بزرگسال است، حتی التهاب و تورمی 

خفیف هم می تواند علائم خروسک را ایجاد نماید.
علائم خروسک در بچه ها را چگونه درمان کنید؟

. هوای اتاق کودک را خنک کنید. این کار باعث می شود التهاب و تورم 
راه های هوایی کودک کمتر شده و تنفس برای او راحت تر شود.

. در اتاق کودک دستگاه بخور روشن کنید. هوای گرم و مرطوبی که بخور 
تولید می کند، تارهای صوتی کودک را نرم و راحت می کند.

. کودک را در حمام بخار نگه دارید. حمام بخار هم مشابه دستگاه بخور 
عمل می کند. بخار گرمی که از دوش آب داغ پخش می شود، سرفه های 

کودک را تسکین می دهد.

آرام است و گریه  آرام نگه دارید. وقتی کودک  را  . سعی کنید کودک 
نمی کند معمولًا بهتر نفس می کشد.

توصیه هایی برای مراقبت و پرستاری از کودک
به عنوان پدر و مادر به کودک بیمارتان این اطمینان را بدهید که به زودی 
خوب خواهد شد. ابتلا به کووید – 19 می تواند برای کودکان و نوجوانان 
ایجاد وحشت کند. به سؤال های کودک متناسب با سن و سال او جواب 

بدهید.
درمان اُمیکرون شامل استراحت، نوشیدن آب و مایعات فراوان، خوردن 
غذاهای سالم، مصرف ایبوپروفن و استامینوفن با دوز مناسب سن کودک 
جهت کاهش تب و بدن درد می شود. دستگاه بخور نیز به رفع گرفتگی 

بینی کودک نیز کمک می کند.
که  بگذارید  این  بر  را  فرض  سرماخوردگی  مشابه  علائم  مشاهدهٔ  با 
کودکتان به اُمیکرون مبتلا شده، چون احتمال ابتلا به سرماخوردگی 

بسیار بسیار کمتر است.
کارشناسان توصیه می کنند مایعات گرم فراوان به کودک بدهید و اگر 
بالای دو سال دارد به پشت و سینه های او کمی ویکس مخصوص کودکان 
یا روغن گیاهی مانند روغن بنفشه بمالید. رعایت تمام پروتکل های مربوط 
به کووید – 19 برای تمام اعضای خانواده ضروری است: حفظ فاصله، 
مکرراً شستن دست ها، ماسک زدن و عدم استفاده از وسایل مشترک. 
ضمناً هوای خانه را به خوبی تهویه کنید و کودک را تا جایی که امکان دارد 

در خانه نگه دارید.
چه زمانی باید به پزشک مراجعه کرد؟

بیشتر بچه ها علائم خفیف تا متوسط اُمیکرون را تجربه می کنند اما 
درصورتی که موارد زیر وجود داشت حتماً کودک را به پزشک برسانید:

. نوزادان )زیر دو ماه( با تب بالای ۳۸ درجه
. درد شدید سینه، مشکل در تنفس، غش و بی حالی شدید، سرفه با 

خون
. حملات شدید آسم

. دهیدراسیون شدید )کودک بی حال است، لب ها و دهانش خشک اند، 
4 تا 6 ساعت است که ادرار نکرده، استفراغ و اسهال دارد(

. واکنش های شدید آلرژیک )تورم و مشکل تنفسی(
. تغییرات ناگهانی عصبی مثلًا تغییر در وضعیت روانی )کودک به سختی 
از خواب بیدار می شود یا وقتی شما بیدارش می کنید گیج و پریشان 
است(، تشنج، تب بالا همراه با سردرد و گرفتگی گردن، تغییرات ناگهانی 

در تکلم، بینایی، راه رفتن یا حرکت کردن.
. کبودی لب ها یا صورت

این نیز بگذرد!
و  باشند  بیمار خود  فرزند  نگران سلامت  مادرها  و  پدر  است  طبیعی 
احساس خستگی و ناتوانی کنند اما نگران نباشید، بچه ها مقاوم اند و طی 
این دو سال پاندمی کرونا، پیشرفت های بسیار زیادی در برابر کووید – 19 
حاصل شده است. شاید اُمیکرون علائم نسبتاً شدیدی در بچه ها ایجاد 
نماید؛ اما بیشتر بچه ها با استراحت و مراقبت این دوره را به سلامت پشت 

سر می گذارند.

چه زمانی باید به پزشک مراجعه کرد؟

با این نشانه ها بدنتان را بهتر بشناسید؛اُمیکرون در کودکان

علائمیکهبایدحواستانبهآنهاباشد

بدن ما سیستم بسیار پیچیده ای دارد و همه چیز در آن به طریقی به هم ربط دارد. 
به همین دلیل وقتی چیزی در بدن درست نیست، پیام هایی به دیگر قسمت های بدن 

می فرستد تا به شما هشدار بدهد.
ما باید این مهارت و آگاهی را داشته باشیم تا بتوانیم این هشدارها را تشخیص داده و 

اقدام لازم را انجام دهیم.
خلل و فرج کم مو

یک روش تشخیص برای این که متوجه شوید تخلخل موهایتان کم است یا نه این 
است که یک تار موی شسته و خشک شده تان را در یک لیوان آب بیندازید. اگر این تار مو 
به ته لیوان رفت پس خلل و فرج مویتان زیاد است و این یعنی موی شما هر محصولی را 
که استفاده می کنید فورا جذب می کند و همچنین هوا هم وارد روزنه های مو شده و فورا 

آن را خشک می کند، به همین دلیل موهایتان معمولا خشک و وز هستند.
شما باید بهترین محصول ممکن را برای موهایتان پیدا کنید. در واقع باید به دنبال 
محصولاتی باشید که عناصر سنگینی دارند مانند انواع روغن ها و کره های مو و همچنین 
محصولات مراقبت از موی عمیق مانند نرم کننده ی عمیق مو، حالت دهنده ی عمیق 

مو و ...
خطوط افقی عمیق روی گردن

خانم هایی که در سنین پس از یائسگی هستند تولید استروژن در بدنشان کمتر از 
مقداری است که برای حفظ استحکام استخوان هایشان نیاز دارند. چین و چروک های 
افقی گردن یکی از علامت هایی است که نشان می دهد استخوان ها تراکم کمی دارند و 
شکننده شده اند. یعنی خطر شکستگی استخوان بسیار بالاست. مکمل های کلسیم و 
ویتامین D می توانند راهکار خوبی برای پیشگیری از پوکی استخوان باشند. این خطور 
هشدار دیگری هم می توانند باشند: عملکرد تیروئیدتان باید چک شود. اگر اختلالی در 
عملکرد تیروئید باشد و مداوا نشود می تواند در گردنتان خودش را نشان دهد. لایه لایه 

شدن پوست نیز نشانه ای از اختلال در عملکرد تیروئید می تواند باشد.
زخم دهان و زبان

معمول ترین دلایل ایجاد زخم دهان و زبان، آلرژی، سیگار کشیدن، تصادفا زبان را 
گاز گرفتن و التهاب است؛ اما اگر هیچ کدام از این ها شامل حال شما نمی شود پس 
ممکن است کمبود ویتامین B12، آهن یا اسیدفولیک داشته باشید. این کمبودها یک 
شبه به وجود نمی آیند بلکه تدریجا و طی یک دوره طولانی ایجاد می شوند. دیگر علائم 
کمبود این مواد مغذی شامل خستگی، سرگیجه، ضربان نامنظم قلب و ضعف عضلانی 
می شود. اگر همه ی این علامت ها را دارید پس باید تغییرات اساسی در رژیم غذایی تان 

ایجاد کرده و در صورت نیاز مصرف مکمل را شروع کنید.
لایه لایه شدن ناخن ها و کوتیکول ها و لکه های سفید روی ناخن

شایع ترین دلایل لایه ای شدن ناخن ها و کوتیکول ها، کمبود آهن و دهیدراته بودن بدن 
است. اگر کمبود آهن به موقع درمان نشود می تواند منجر به آنمی شده و مشکلات 
زیادی برای سلامتی ایجاد کند، مثلا درد در قفسه سینه. دیگر علت های لایه ای شدن 
ناخن می تواند کم کاری تیروئید، بیماری ریه یا حتی بیماری کلیوی باشد. بهترین 
کاری که می توانید بکنید این است که غذاهای سرشار از آهن بیشتر بخورید و ناخن ها 
را مرطوب نگه دارید. و اما اگر متوجه شدید لکه های سفیدی روی ناخن هایتان افتاده 
چهار دلیل می تواند داشته باشد: آلرژی، عفونت قارچی، یک آسیب یا کمبود مواد 
معدنی. در مورد کمبود مواد معدنی باید دقیق باشید زیرا باید مداوا شود. انجام یک 

آزمایش خون اولین کاری است که باید انجام دهید.
ترک خوردن پاشنه پا

روز  هر  یا  هوا  سرمای  پوست،  خشکی  از  ناشی  می تواند  پا  پاشنه  خوردن  ترک 
ساعت های طولانی ایستادن باشد؛ اما ترک پاشنه پا می تواند شاخصی از مشکلات 
جدی تری هم باشد، مانند اگزما، کم کاری تیروئید و دیابت. کاری که در خانه می توانید 
انجام دهید این است که پاها را به مدت 20 دقیقه در آب صابون قرار دهید و با سنگ 
پا پاشنه ها را بسابید و سپس مرطوب کننده ای بزنید که حاوی اسیدلاکتیک، روغن 
جوجوبا یا شی باتر باشد. اگر راهکارهای خانگی کمکی به بهتر شدن ترک های پاشنه تان 
نکردند پس به پزشک مراجعه کنید. پزشک می تواند مرطوب کننده ی قوی تری برایتان 
تجویز کند. کاری که شما می توانید هر روز انجام دهید این است که مدام پاشنه  پایتان را 

چک کنید، آن ها را کاملا بشویید و تمیز نگه دارید و کفش مناسب بپوشید.
قرمزی در اطراف بینی، گونه ها و پیشانی

رُزاسه اولین علت قرمزی در اطراف بینی و گونه ها و پیشانی می تواند باشد. افراد بالای 
۳0 سال که پوست روشنی دارند بیشتر در معرض ابتلا به رزاسه اند زیرا بچه ها کمتر دچار 
این بیماری می شوند. برخی از متداول ترین علامت های رزاسه، گُرگرفتگی، قرمزی 
مداوم، جوش و به چشم آمدن رگ هاست. علائمی مانند تحریک و قرمزی چشم، نازک 
شدن پوست و تورم کمتر شایع اند. رزاسه معمولا با داروهای خوراکی و موضعی درمان 
می شود که باید توسط پزشک تجویز شوند. در موارد جدی تر، پزشک ممکن است از لیزر 

برای از بین بردن رگ هایی که دیده می شوند استفاده نماید.
پف و تورم چشم ها

اگر عفونتی ندارید و به چیزی هم آلرژی ندارید؛ اما چشم هایتان متورم اند پس دلیل 
واضحی می تواند داشته باشد: مصرف زیاد نمک باعث حبس آب بیشتری در بدن  و 
باید مصرف نمک در  صورتتان از جمله نواحی اطراف چشم هایتان می شود. شما 
غذایتان را کاهش دهید و شاید لازم باشد پتاسیم بیشتری مصرف کنید. برخی دیگر از 
علت ها می تواند شامل بیماری گریوز، انسداد مجرای اشکی، سیگار کشیدن و کمبود 
خواب بشود. وقتی علت مشکل را متوجه شدید باید برای رفع آن کاری بکنید. کمپرس 
سرد و ماساژ صورت ساده ترین کارهایی هستند که خودتان می توانید انجام دهید. اما 

اگر تورم برطرف نشد باید به پزشک مراجعه کنید.

کلسترولخونخودراکنترلکنید
با خوردن منظم بادام به طور روزانه می توانید کلسترول خون خود را کنترل کنید.

کلسترول خوب که به عنوان لیپوپروتئین با چگالی بالا یا کلسترول HDL شناخته 
می شود، در کاهش خطر بیماری قلبی نقش مهمی دارد. در این میان بادام به عنوان 
منبعی غنی از ویتامین های E و B منبع مواد معدنی مانند کلسیم، مس، آهن، منیزیم، 

منگنز، فسفر و روی بوده و همچنین سطح خوبی از چربی و فیبر را فراهم می کنند.
 یافته های محققان نشان می دهد بادام می تواند عملکرد کلسترول HDL را افزایش 
دهد، که کلسترول بد را از بافت هایی مانند سرخرگ ها جمع آوری و به انتقال آن به خارج 
از بدن کمک می کند. نتایج این کارآزمایی تصادفی سازی و کنترل شده نشان داد که 
سطح و عملکرد کلسترول HDL در افرادی که رژیم غذایی حاوی 4۳ گرم بادام بدون 
نمک، کامل و طبیعی در روز به مدت 6 هفته داشتند، بهبود یافت.  این گروه با افرادی 
مقایسه شدند که رژیم غذایی مشابهی داشتند، اما به جای بادام، کلوچه می خوردند. 
محققان دریافتند که در حالی که شرکت کنندگان در رژیم غذایی بادام بودند، سطح 
HDL و عملکرد عمومی آن ها بهبود یافت.  وقتی HDL وارد گردش خون شود بسیار 
کوچک است. این ماده مانند کیسه زباله ای است که به آرامی بزرگتر و کروی تر می شود، 
زیرا کلسترول را از سلول ها و بافت ها جمع می کند قبل از اینکه در کبد رسوب کند تا 
تجزیه شود، از بدن خارج می شود. از منظر پزشکی، کلسترول HDL به زیرگونه ها و 

می شود  بندی  طبقه  مختلف  ذرات  اندازه 
تا-1   1-pre-β کوچک  بسیار   HDL از  که 
HDL بسیار بزرگ را شامل می شود.  طی 
است  شده  داده  نشان  متعددی  مطالعات 
غلظت  و   1-HDL pre-β بالای غلظت  که 
پایین -HDL 1، خطر ابتلا به بیماری های 
معرفی  می دهد.  افزایش  را  عروقی  قلبی 
بادام به یک رژیم غذایی کم چرب، زیرگونه ها 
از  و  می بخشد  بهبود  را   HDL عملکرد  و 
کاهش-HDL 1، که ناشی از رژیم غذایی کم 

چرب سنتی است، جلوگیری می کند.

سلامت
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به مناسبت روز پدر؛

پدر،روحنامیرایتلاش

سیزدهم رجب، زادروز میلاد پدرِ بزرگ وار دو پیشوای الهی، امام حسن علیه 
السلام و امام حسین علیه السلام را روز پدر نام نهاده اند؛ روزی که بسان فرصتی 
طلاییْ در صحنه یادآوری و تقدیر از زحمات بی دریغ پدر است. روزی برای تفکر 
درباره تلاش ها، رنج ها، از خودگذشتگی ها و ایثار پدران جامعه. روز »خدا قوّت« 
گفتن به پدر و زدودن اندکی از غبار خستگی چهره پُر مِحنت و محبت او. روز نظاره 

لبخند زیبای پدر. روزی برای به یاد پدر بودن، با پدر بودن و برای پدر بودن.
پدر، کوه رنج

پدر کوه رنج است و معدنِ گنج، مظهر ایثار است و وفا، کانون لطف است و صفا، 
نامش همراه شکوه و وقار، نگاهش نافذ و پراقتدار، کلامش متین و استوار، وجودش 
همیشه کوشا و بی قرار و هستی اش پر افتخار، گام هایش مردانه و پر صلابت، 
دست هایش توانا و پرسخاوت، بازوانش قوی و پرقدرت و نگاهش آینه محبّت؛ پدر، 
روشنایی خانه است و نور فروزان کاشانه، صبح گاهش طلوع آفتاب مهربانی است 
و شام گاهش تابش مهتاب زندگانی؛ پدر، دریای محبت است و اقیانوس شفقت، 
ناخدای دریای توفانی و غوّاص اقیانوس مهربانی؛ پدر امیدبخش زندگی است و 

مایه سرزندگی، مِهرش شهدِ گل های منزل است و لبخندش قرارِ دل.
پدر، امین پروردگار

در فرهنگ شکوه مند اسلام، پدر بودنْ شأنی مهم و مقامی والاست و ارزش فوق 
العاده ای دارد. در بینش اسلامی، پدر امانت داری است که فرزند به وی سپرده 
می شود و او در حفظ و شکوفایی این هدیه و امانت الهی می کوشد و با تلاش و 
مجاهدت های بی دریغ خود، مانند باغبانی پر مهر و عطوفتْ به پرورش گل های 
هستی اش می پردازد و چه مقامی از این بالاتر که انسانْ شایسته عهده داریِ 

امانت خداوندی گردد و پروردگار او را »امین« خود بداند.
آموزش احترام به پدر

در تربیت اسلامی، کلیدهای سودمندی وجود دارد که می تواند راه گشای 
مسائل تربیتی نسل کنونی باشد. در این راستا، در حدیثی از امام صادق علیه 
السلام ، یکی از راه های محترم شدن پدران در بین کودکانشان، الگودهی شایسته 
احترام به پدر است. دانای آل محمد صلی الله علیه و آله در جمله ای کوتاه، شیوه 
ای مهم از دنیای پُرگهر تربیت دینی را چنین بیان می دارد: »با پدرانتان خوش 
رفتار باشید، تا فرزندانتان با شما خوش رفتاری کنند«؛ شیوه ای که ریشه در بیانات 
مولای متقیان، امیرمؤمنان دارد که فرمود: »هر کس به پدر و مادرش نیکی کند، 
فرزند او به او نیکی خواهد کرد« و بدین طریقْ آموختند که احترام به پدر را می توان 

با آموزش عملی به فرزندان یاد داد.
اهمیت احترام به پدر ومادر

پیام آور رحمت و عطوفت، حضرت ختمی مرتبت، محمد بن عبداللّه صلی الله 
علیه و آله درباره مقام والدین می فرمایند: »آن دو بهشت و دوزخ تواند«، و با این 
بیان طلایی، فرمودند که اگر انسانی خواهان سعادت ابدی باشد، با استفاده از 
این راه کار و توجه شایسته به پدر و مادر خود، می تواند جایگاه بلندِ بهشت را از 
آنِ خود کند و در مقابلْ به کسی که بی احترامی به پدر و مادر روا می دارد، وعید 
دوزخ می دهد باشد که قدری در عاقبت کار خویش اندیشه کرده و از ادامه راه 

نافرمانی صرف نظر کند.
نیکی به والدین، استثنایی ندارد

از نظر دین اسلام، درباره نیکی به پدر و مادر، هیچ تفاوتی بین پدران و مادران 
نیست و در هر شرایطْ و عقیده و مرامی که باشند، احترام و احسان به آن ها واجب 
و لازم است. امام باقر علیه السلام در این زمینه می فرمایند: »سه چیز است که 
خداوند بین کافر و مؤمن فرقی نگذاشته است: یکی برگرداندن امانت به صاحب 
آن؛ دوم وفای به عهدْ؛ و سوم نیکی به پدر و مادر که در هر سه مورد، فرقی بین 
مؤمن و کافر نیست«. بر این اساس، درمی یابیم که نیکی به پدران و مادران 
غیرمذهبی هم لازم است و تنها زمانی که آن ها ما را به گناه و انحراف از مسیر 

توحید فرا خوانند، نباید اطاعتشان کرد.
فروتنی در مقابل والدین

قرآن کریم درآیات متعددی، به فرزندان دستور می دهد که فرمان بردار پدر و مادر 
بوده و نیکی و احترام آن ها بپردازند. در یکی از زیباترین این آیاتْ در آیه 24 سوره 
اسراء خداوند خطاب به فرزندان می فرماید: »و برای آن دو ]پدر و مادر[ بال محبت 
بگستران«. مفسران قرآن در شرح این آیه گفته اند که پرندگان آن هنگام که می 
خواهند در برابر پرنده دیگر یا کسی که به آن ها رسیدگی می کند، خضوع کنند، 
بال هایشان را روی زمین فرود می آورند. خداوند در این آیه می فرماید که حالت 
شما در برابر والدین خود، همانند آن پرنده باشد؛ یعنی متواضع، فروتن و افتاده 

باشید، نه آن که گردن فرازی کنید، شانه ها را بالا بیندازید و تندخویی نمایید.
نیکی به والدین و افزایش عمر

پیامبر خاتم، حضرت محمد مصطفی صلی الله علیه و آله ، یکی از آثار نیکی به 
پدر و مادر را بالا رفتن مدت عمردر افراد می داند و در بیانی والا می فرماید: »خوشا 
به حال کسی که به پدر و مادرش نیکی کند، که خداوند بر عمر او افزوده است«. 
حضرت در این جمله، چنان قاطعانه از افزایش عمر خبر می دهد که حکایت از 
وقوع حتمی آن در مقابل کردار مناسب و نیکی به پدرو مادر دارد و هیچ تردیدی در 

این باره وجود نخواهد داشت.
خشنودی پدر، محور رضایت الهی

پیامبر گرامی اسلام صلی الله علیه و آله و پیشوایان معصوم علیهم السلام ، 
با توجه به اهمیت مسأله خانواده و ضرورت احترام صحیح افراد به ارکان اصلی 
خانواده، یعنی پدر و مادر، سخنان بسیار تشویق کننده ای بیان می دارند تا مسأله 
تربیت صحیح و اسلامی، شکل گرفته و جامعه اسلامی سرشار از فضایل گردد. 
در یکی ازاین سخنان گهربار، پیامبر بزرگ وار اسلام فرمودند: »خشنودی خدا، 
در خشنودی پدر، و ناخشنودی خداوند در نارضایتی پدر است« این روایت بیانگر 
مقام والای پدری در اسلام است و نقش احترام و رضایت پدر را در کسب رضایت 

الهی بیان می کند.
ضرورت احترام به والدین بعد از وفات آنها

در اسلام، هم چنان که احترام و نیکی به والدین در زمان حیات آن ها واجب 
شده، به یاد آن ها بودن و برقراری ارتباط معنوی با آن ها، بعد از وفاتشان نیز 
مورد تأکید بسیار قرار گرفته است. پیامبر اسلام صلی الله علیه و آله در این باره 
فرمودند: »کسی که به پدر و مادرش در حال زنده بودن آن ها نیکی کند، ولی بعد 
از وفاتشانْ آن ها را از یاد ببرد، از رحمت خداوند به دور می ماند«. نیز آن حضرت 
راه های احترام به والدین را بعد از وفاتشان چنین بیان می کند: »نیکی کردن به 
پدر و مادر بعد از فوت آن دو، به دعا کردن برای آن ها، آمرزش خواستن برای پدر و 
مادر، عملی نمودن وصیت های آنان، دیدار با بستگان ایشان، و احترام گذاشتن 

به دوستان آن ها است«.
هدیه روز پدر

روز پدر، روز قدردانی از تلاش های او و روز توجه به زحمت های طاقت فرسای 
پدر است؛ روزی که برای فرزندان فرصت مناسبی ایجاد می کند تا با حضور در 
کنار پدران و تبریک این روز، اعلام محبتی دوباره کرده و با بوسه ای بردستان پدر و 
نگاهی همراه با عشق و محبت به او، صمیمانه ترین پیام های دوستی را از اعماق 

وجود عیان سازند که: »پدر، دوستت دارم«.

رئیس اداره سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم خبرداد:

حمایتبیشازپیشازکارگردانان
وهنرمنداناستانقم

گفت:  قم  استان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  کل  اداره  سینمایی  اداره  رئیس 
خواسته ای توسط طلاب هنرمند و فرهیختگان قم مطرح شد که تمام فیلم های 
جشنواره در قم اکران شود و بر همین اساس به دنبال این هستیم سال آینده به 

صورت مستقل در یکی از سینماها همزمان با تهران تمام فیلمها را اکران کنیم. 
محمد کاظم رضوانی در آخرین روز از برگزاری جشنواره فیلم فجر استان قم در 
سینما ونوس با اشاره به اینکه توفیق پیدا کردیم امسال چهلمین جشنواره ملی 
و نهمین جشنواره استانی فیلم فجر را برگزار کنیم، اظهار کرد: در ستاد استانی 
جشنواره از دو ماه قبل مکاتبات و مذاکرات برای برگزاری هر چه بهتر جشنواره 
آغاز شد و با همراهی مردم، هنرمندان، فرهیختگان و اهالی رسانه این جشنواره 

به خوبی در قم برگزار شد. 
وی ادامه داد: یکی از نگرانی های ما به روزرسانی سینماها پس از تعطیلی های 
ناشی از کرونا بود که چند تیم فنی موضوع را بررسی کردند و با توجه به بازسازی 
سینما تربیت و به روز بودن سینما ونوس این دو سینما قطعی بود و با پیگیری 
هایی که از مرکز انجام دادیم سینما شهرآفتاب را نیز به منظور فراگیری بهتر و بیشتر 

جشنواره برای اکران فیلم ها انتخاب کردیم.
رئیس اداره سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم با اشاره به 
اینکه 16 فیلم در جشنواره استانی قم اکران شد، گفت: هر فیلم در هر سینما 
یک باراکران شد و برخلاف پیش بینی هایی که داشتیم و قرمز شدن ناگهانی 
رنگ کرونایی قم خوشبختانه استقبال خوب بود و سینماها با ۳0 درصد ظرفیت 
و رعایت شیوه نامه های بهداشتی و زدن حداقل دو دوز واکسن توسط پرسنل از 

مخاطبان جشنواره میزبانی کردند. 
رضوانی با تاکید بر اینکه امسال از طلاب هنرمند زیادی در جشنواره میزبانی 
کردیم، ابراز کرد: این طلاب با تماشای فیلم ها نوشتن نقد و نظرات خود می توانند 
سهم به سزایی در رشد و ارتقاء سینمای ملی داشته باشند که مجموع این نقد و 

نظر ها جمع آوری شده و برای مسئولان سینمایی کشور ارسال خواهد شد. 
تمام  که  بود  این  این عزیزان مطرح شد  توسط  که  ای  افزود: خواسته  وی 
فیلم های جشنواره در قم اکران شود و بر همین اساس به دنبال این هستیم 
سال آینده به صورت مستقل در یکی از سینماها همزمان با تهران تمام فیلمها 
را اکران کنیم که اگر این اتفاق رقم بخورد همفکری و همراهی این طلاب و 
فرهیختگان را با سینماگران خواهیم داشت که به رشد و پویایی سینمای ملی 

ما کمک خواهد کرد.
رئیس اداره سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم ادامه داد: 
یکی دیگر از اقداماتی که همزمان با برگزاری جشنواره صورت گرفت پیگیری 
عملیاتی شدن تولید یک اثر سینمایی بلند در قم با محوریت یکی از سرداران 
شهید این استان است که با موافقت وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و قول مساعد 

استاندار قم در تلاش هستیم تا زمینه برای تولید این فیلم در قم فراهم شود. 
رضوانی گفت: مذاکرات اولیه با برخی تهیه کنندگان و نویسندگان صورت گرفته 
و به زودی به نتیجه می رسد که امیدواریم در آینده ای نزدیک این فیلم را مانند 

موقعیت مهدی در جشنواره فیلم فجر اکران کنیم. 
وی از توسعه نگاه درون استانی با توجه به سیاست های دولت جدید خبر داد 
و ابراز کرد: بنا داریم بیش از پیش کارگردانان و هنرمندان جوان استان را حمایت 
کنیم که مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قول دادند پس از دسته بندی نظرات و 

پیشنهادات این مهم را عملیاتی کنند. 
رئیس اداره سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم در پایان 
ضمن تقدیر از همه عواملی که در برگزاری این جشنواره سهیم بودند، خاطرنشان 
کرد: جشنواره فیلم فجر بهار سینمای ایران است و اینکه در اکران فیلم های این 
جشنواره اقشار مختلف در کنار هم قرار می گیرند نشان از پویایی این رویداد 
فرهنگی است که برنامه ریزی دیدن فیلم را در سبد فرهنگی خانواده را نیز به 

همراه دارد.

مدیر امور شیلات و آبزیان سازمان جهاد کشاورزی استان قم :

سطحتولیدانواعآبزیانامسالدرقم
بهبیشازدوهزارتُنمیرسد

مدیر امور شیلات و آبزیان سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: با توجه به 
راهبرد های تعیین شده و فعالیت های درحال اجرا تا پایان امسال، بیش از دو هزار 

تُن انواع آبزیان در ۳4۷ مرکز پرورش ماهی استان قم تولید می شود. 
سید محمدرضا طاهری اظهارداشت: فعالیت پرورش آبزیان در قم همسو با 
فعالیت کشاورزی بوده و در استخر های دومنظوره ذخیره آب کشاورزی انجام 
می گیرد، به این صورت که آب کشاورزی قبل از استفاده برای تولید محصولات، 
از استخر های دومنظوره ذخیره آب عبور نموده و بسته به میزان کمیت و کیفیت 
آن، برای پرورش انواع ماهیان گرمابی، سردابی، خاویاری، تیلاپیا و ماهیان زینتی 

استفاده می شود.
وی افزود : فعالیت پرورش آبزیان و به خصوص ماهیان خاویاری دارای توجیه 
و بازده اقتصادی مناسبی است و در همین رابطه با استفاده روش های نوین 
آبزی پروری، گسترش مکانیزاسیون استخرها، مدیریت بهینه بهداشت، بهره گیری 
از سامانه های تصفیه فیزیکی و بیولوژیکی آب، توجه به پرورش گونه های مناسب با 
شرایط اقلیمی استان و نصب اینورتر در چاه های کشاورزی، فعالیت های مرتبط با 

تولید آبزیان در استان قابلیت توسعه هرچه بیشتر را دارد.
او گفت: همچنین از ابتدای امسال تاکنون ۷0 کیلوگرم خاویار پرورشی نیز در 
استان قم استحصال و صادر شده است و پیش بینی می شود این رقم تا پایان سال 

از 100 کیلو گرم فراتر رود.
طاهری تصریح کرد: قم دارای 6 مرکز تولید ماهیان خاویاری با ظرفیت پروانه 
بهره برداری 90 تن گوشت و 5.4 تُن خاویار پرورشی است و سال گذشته جایگاه 

ششم کشور را در تولید خاویار پرورشی به دست آورد.
مدیر امور شیلات و آبزیان سازمان جهاد کشاورزی قم گفت: بیشترین میزان 
تولید آبزیان استان به ترتیب در شهرستان های قم، جعفرآباد و کهک انجام می شود 

و ۳59 نفر به صورت مستقیم در این بخش اقتصادی مشغول به کار هستند.

معاون متوسطه آموزش و پرورش استان قم خبرداد:

معافشدنمدارسقمازپرداختهزینه
مدیریتپسماند

معاون متوسطه آموزش و پرورش استان قم گفت: در جلسه شورای آموزش و 
پرورش شهرستان قم معافیت مدارس از پرداخت هزینه مدیریت پسماند تصویب 

شد. 
نادر کریمی اظهارداشت : در مقابل معافیت مدارس استان  قم از پرداخت هزینه 
یک میلیون تومانی سالیانه جمع آوری زباله های مدارس، قرار شد تفاهم نامه ای 
میان آموزش و پرورش و سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم با هدف آموزش 

دانش آموزان برای جدا سازی و تفکیک پسماند منعقد شود.
وی افزود : در این موضوع به دنبال افزایش آموزش و فرهنگ سازی در میان 
نسل های جدید هستیم تا دانش آموزان با نحوه جمع آوری، تفکیک، جداسازی، 
و مدیریت پسماند آشنا شوند و فرایند مدیریت پسماند در استان قم از مبدا به شکل 

کامل تری اجرایی شود.
کریمی ارائه تخفیف تبلیغات محیطی شهرداری به مدارس غیردولتی را دومین 
مصوبه جلسه شورای آموزش و پرورش شهرستان قم عنوان کرد و گفت: بر این 
اساس تبلیغات محیطی مدارس غیر دولتی در سطح شهر با تخفیف ۳0 درصدی 

شهرداری انجام می شود.
فرماندار قم نیز در این جلسه با تاکید بر اینکه در زمینه جمع آوری و مدیریت 
پسماند با استاندار های بین المللی فاصله داریم، گفت: انعقاد تفاهم نامه آموزش 
و پرورش و سازمان مدیریت پسماند می تواند به نهادینه سازی این موضوع در بین 

دانش آموزان کمک کند.

شخصیت والای حضرت علی آن چنان با عدالت 
عجین شده است که هر جا سخن از عدالت باشد، 
اول شیعیان  امام  به سوی  افکار بلافاصله  و  اذهان 
علی)ع( معطوف می شود،چنان چه علی را نه تنها 

عادل بلکه ترازوی مجسم عدالت می دانند.
سخن گفتن، از واژه عدالت و عدالت خواهی که 
و  سیاسی  حقوقی،  قرآنی،  های  واژه  ترین  رایج  از 
فرهنگی است، کاری دشوار و حساس و در عین حال، 

شیرین و آرام بخش است.
این مفهوم دلنشین اگر به طور صحیح تبیین و اجرا 
شود، طعم لذت بخش آن کام جهان بشریت را شیرین 
خواهد کرد. این کلمه زیبا بارها در قرآن کریم به کار 
رفته است و در سیره و سخن پیشوایان معصوم علیهم 

السلام  کاربردی گسترده دارد.
موضوع عدالت به همان اندازه که در سخن شیرین 
و پسندیده است، در عمل پیچیده و مواجه با موانع 
از  صحیح  تصور  و  تجسم  برای  است.  مشکلات  و 
عدالت و عدالت خواهی در دوران ظهور اسلام، بعد 
الله علیه و  از حکومت عدل رسول خدا ¬¬¬صلّی 
آله¬  شایسته است به سراغ شیوه حکومتی مولای 
متقیان، امیرمومنان، علی علیه السلام  برویم؛ چرا که 
شخصیت والای آن حضرت آن چنان با عدالت عجین 
شده است که هر جا سخن از عدالت باشد، اذهان و 
افکار بلافاصله به سوی رهبر عدالت پرور شیعیان علی 

علیه السلام معطوف می شود.
حضرت علی بر این باور بود که یک زمامدار عادل 
نمی تواند به احقاق حقوق شهروندان و اجرای کامل 
عدالت بپردازد، مگر اینکه خود را با پایین ترین طبقات 
محرومان  با  را  اش  زندگی  و  بداند  یکسان  جامعه 
هَ تَعَالَی فَرَضَ عَلَی  همگون سازد و می فرمود: »إِنَّ اللَّ
غَ  اسِ کَیْلَا یَتَبَیَّ نْفُسَهُمْ بِضَعْفَةِ النَّ

َ
رُوا أ نْ یُقَدِّ

َ
ةِ الْعَدْلِ أ ئِمَّ

َ
أ

بِالْفَقِیرِ فَقْرُهُ؛ ]1[ خداوند متعال بر پیشوایان عادل 
واجب کرده است که سطح زندگی خود را با ضعیف 
ترین افراد جامعه یکسان کنند تا فقر و تنگدستی 
بر تهیدستان و بینوایان فشار نیاورد ]و آنان را نگران 

نسازد[. «
زندگی  در  را  عدالت  چنان  آن  السلام  علیه  علی 
شخصی خود در زمان حکومت بر مسلمانان به مرحله 
عمل درآورده بود که دوست و دشمن را به حیرت و 
شگفتی واداشته بود. روزی معاویه از عقیل پرسید: 
داستان آهن تفتیده چیست؟ عقیل گفت: هنگامی 
که روزگار بر من سخت شد و از فقر و تهیدستی جانم به 
لب رسید، پیش خود اندیشیدم که برادرم به حکومت 
رسیده است و اموال زیادی در اختیار دارد، نزد او بروم 
و یاری بخواهم. با این نیت، در تاریکی شب به کمک 

یکی از فرزندانم به خانه علی  علیه رفتم.
علی به پسرم گفت که ما را تنها بگذارد و از اتاق خارج 
شود. وقتی اتاق خلوت شد، علی گفت: بیا نزدیک! 
بگیر! با یک دنیا حرص و طمع به گمان اینکه کیسه 
ای طلا به من خواهد داد، به سرعت دستم را دراز 
کردم، ولی ناگهان آهن سرخ شده ای را به دستم داد 
که از شدت سوزش و حرارت فریاد کشیدم و آن را به 

زمین انداختم.
در آن حال، علی به من فرمود: مادرت به عزایت 
بگرید! این حرارت آهن است که انسانی آن را با آتش 
دنیا داغ کرده است؛ پس در فردای قیامت به من و تو 
چه خواهد گذشت، اگر ما را به رشته زنجیر آتشین 
ئِنُّ مِنْ لَظَی؛ ]2[ 

َ
ذَی وَ لَا أ

َ
تَئِنُّ مِنَ الْ

َ
دوزخ بکشند! »أ

آیا تو از آزار کوتاه مدت ناله می کنی، اما من از آتش 
سوزان دوزخ ننالم!« 

ذِی  کَ الَّ سپس فرمود: »لَیْسَ لَکَ عِنْدِی فَوْقَ حَقِّ
هُ لَکَ اِلاَّ مَا تَرَی فَانْصَرِفْ اِلَی اَهْلِکَ؛ جز آنچه  فَرَضَهُ اللَّ
که خداوند برای تو تعیین کرده است، حقی از بیت 

المال در نزد من نداری. برو پیش خانواده ات!«
معاویه در تعجب فرو رفت و گفت: »هَیْهَاتَ هَیْهَاتَ 
سَاءُ اَنْ یَلِدْنَ مِثْلَهُ؛ افسوس، افسوس، دیگر  عَقِمَتِ النِّ
زنان نمی توانند فرزندی مثل علی را به دنیا تحویل 

دهند!«]۳[
گفت:  ضرار  به  معاویه  روزی  نیز  دیگر  جایی  در 
»علی را برایم توصیف کن، ضرار گفت: مرا از این امر 
معاف بدار، معاویه گفت: هیچ راهی جز توصیف علی 
نداری، ضرار گفت: اکنون که ناچارم می گویم:به خدا 
قسم، شناخت علی از درک عقل و اندیشه ما بسیار 
میزان  گفتارش  داشت،  توان  چیز  همه  بر  دوربود. 
حکمی  عدالت  به  جز  و  بود  باطل  و  حق  شناخت 
از وی صادر نگشت. از سراسر وجود او دانش و علم 
می ریخت و تمامی نواحی هویت و ماهیتش گویای 
حکمت بود. از دنیا و شکوهش وحشت داشت و با 
تاریکی شب انسی عجیب برقرار می کرد اشکش به 
خاطر ترس از عظمت حق، فراوان بود.  همیشه در 
اندیشه و تفکر به سر می برد و لباس زبر و خشن را 
دوست داشت و غذایش را جز نان جوین و مواد بسیار 
عادی که لذّتی در آن نبود چیزی تشکیل نمی داد.  به 
هنگامی که بین ما بود با ما فرقی نمی کرد. از جواب 
نداشت،  امتناع  داشتیم  که  مشروعی  خواسته  هر 

وقتی از او دعوت می کردیم اجابت می فرمود«.
ضرار ادامه داد: »به خدا قسم با این که به او نزدیک 
بودیم و او هم با ما نزدیک بود، ولی انگار از عظمت و 
بزرگی اش یارای سخن گفتن با او را نداشتیم. اهل 
افتادگان  با  و  العاده گرامی می داشت  را فوق  دین 
نشست و برخاست می نمود. در زمان حکومتش هیچ 
قدرتمندی از ترس عدالتش جرأت اعمال زور و سلطه 
اش را نداشت و هیچ ضعیفی از رسیدن به عدل علی 
مایوس نبود. خدا را به شهادت می طلبم که شاهد 
شب های علی بودم، زمانی که پرده تاریک شب به 
رخسار جهان در می افتاد و ستارگان در آسمان دنیا به 
جلوه گری می نشستند، او محاسن خود را به دست 
می گرفت و چون آدم مار گزیده به خود می پیچید و 
چون انسان غصه دار اشک می ریخت و می گفت: 
دنیا برو غیر مرا گول بزن؛  خود را به من عرضه مکن و 
برای جلب من، متوسّل به هفت قلم آرایش مشو. چه 
دور است، چه دور است که بتوانی مرا فریب دهی، من 
تو را سه طلاقه کرده ام و جای هیچ گونه رجوعی برای 
تو باقی نگذاشته ام مدت تو بسیار کوتاه و خطرت برای 
فرزند آدم بزرگ است و عیش و خوشی ات اندک؛ آه که 
توشه ام برای سفر آخرت کم است وای که عبادتم برای 

دفع وحشت از راهی که در پیش دارم اندک است«.
ناگهان معاویه گریست و گفت: »خدا رحمت کند 
ابوالحسن را؛ که به خدا قسم این چنین بود. سپس 
گفت: ای ضرار! حزن و اندوهت نسبت به او چگونه 
است؟ گفت: مانند کسی که فرزندش را در لانه اش 
سر بریده و گریه گلوگیر او شده و از غصه آرام نمی گیرد 

و اندوهش به پایان نمی رسد«.
حضرت علی اسوه تمامی سجایای اخلاقی 

آری عظمت فکری و اخلاقی و روحی و بالاتر از همه 
عدالت علی چنان بود که حتی دشمنانش نیز جز 
اعتراف به یگانگی علی در عدالت حرفی برای گفتن 

نداشتند.
شخصیت و سیره مولای متقیان جلوه ای کامل از 
انسان متعالی را به تصویر می کشد. علما بر این مساله 
اتفاق نظر دارند که فضیلت و مکارم اخلاقی به طور 

کامل در نخستین پیشوای شیعیان نمود کامل داشته 
است. علی به عنوان انسان کامل از تمام فضیلت ها و 
سجایای اخلاقی برخوردار بود و هرآنچه که از منظر 
قرآن، عقل و روایات، اخلاق خوب به شمار می رود در 

ایشان وجود داشت.
به  اخلاقی  سجایای  تمامی  اسوه  علی  حضرت 
شمار می رود به این معنا که ایشان مصداق عینی و 
نمونه ای کامل از اخلاق سیاسی، خانوادگی، فردی 
و اجتماعی است و تمام جلوه های اخلاقی وی در 
اوج کمال قرار دارد. امیر مومنان در صفت هایی چون 
صدر،  شرح  صراحت،  انصاف،  عدالت،  صداقت، 
قناعت، ساده زیستی، تواضع و فروتنی الگو محسوب 

می شود.
 امیرمومنان حقیقتا مصداق تعبیری به شمار می 
رود که »جرج جرداق« نویسنده لبنانی پس از آن که 
فضایل سیاسی، اجتماعی و اخلاقی و ابعاد وجودی 
ایشان را برمی شمارد در ارتباط با ایشان می نویسد: 

امام علی  »صدای عدالت انسانی« است.
جرج جرداق در کتاب ارزشمند »امام علی، صدای 
عدالت انسانی« در وصف حضرت علی نوشته است: 
»ای روزگار کاش می توانستی همه قدرت هایت را، و 
ای طبیعت، کاش می توانستی همه استعدادهایت را 
در خلق یک انسان بزرگ، نبوغ بزرگ و قهرمان بزرگ 
جمع می کردی و یک بار دیگر به جهان ما یک علی 

دیگر می دادی ]4[ «.
ای علی که جمله عقل و دیده ای

   شمه ای واگو از آن چه دیده ای 
تیغ حلمت جان ما را چاک کرد

  آب علمت خاک ما را پاک کرد
باز گو دانم که این اسرار هوست 

   ز آن که بی شمشیر کشتن کار اوست 
باز گو ای باز عرش خوش شکار

 تا چه دیدی این زمان از کردگار 
چشم تو ادراک غیب آموخته

چشم های حاضران بر دوخته
یا تو واگو آن چه عقلت یافته ست 

  یا بگویم آن چه بر من تافته ست 
از تو بر من تافت چون داری نهان  

 می فشانی نور چون مه بی زبان 
ماه بی گفتن چو باشد رهنما  

  چون بگوید شد ضیا اندر ضیا
چون تو بابی آن مدینه  علم را    

 چون شعاعی آفتاب حلم را
باز باش ای باب بر جویای باب 

تا رسد از تو قشور اندر لباب 
باز باش ای باب رحمت تا ابد

    بارگاه ما له کفوا أحد ]5[
منابع:

1. نهج البلاغه، خطبه 209
2. همان، خطبه 224

۳. شرح نهج البلاغه، ابن ابی الحدید، ج 11،ص 
25۳

4. تعبیر دانشمند مسیحی، جرج جرداق
5. مثنوی مولوی، دفتر اول

به مناسبت ولادت با سعادت مولی الموحدین امیرالمومنین امام علی )ع(؛

امام علی )ع( ترازوی مجسم عدالت 

علی علیه السلام را هنوز نشناخته ایم. هرچه قدر که 
بگوییم و بنویسیم از او، باز از وجود با عظمت اش که رسول 
خدا صلی الله علیه و آله را شیفته خود کرده بود. غافلیم! هر 
برگ و هر سطر از زندگی امیرالمومنین مکتبی است برای 

آموختن و راه و رسمی است برای زندگی. 
هر زمان که می شد در خانه کمک زهرایش می کرد

عدس ها را پاک کرد. آرد را خمیر کرد. تنور را روشن کرد. 
نان را پخت. جارو هم کرد.سفره که انداخت لقمه گرفت 
برای بچه ها. آب از چاه کشید و... کارهای خانه را باید چه 
کسی انجام دهد!؟ کار برای خدا باشد  هر کس سبقت 
کمک  خانه  در  می شد  که  زمان  هر  است.  برنده  بگیرد 

زهرایش می کرد. »منبع:کافی جلد5«
 علی )ع( شبی به زن بدکاره صد دینار کمک کرده!

سی دینار هدیه دادند به پیامبر. در همان مسجد، رسول 
السلام.  علیه  علی  به  بخشید  اله  و  علیه  الله  صل  خدا 
درمانده  حالی  با  که  دید  را  زنی  آمد.  بیرون  مسجدکه  از 
درخواست کمک کرد. علی صد دینارش را به زن بخشید. 
زن لکنت گرفت و در سیاهی شب چشمانش مردی را دید 
که در انتهای کوچه ناپدید شد. صبح نشده شایعه پیچید. 
علی دیشب به زن بدکاره صد دینار کمک کرده. شب بعدی 
مردی درخواست کمک کرد. علی قدم آهسته کرد و صد 
دینار دوم را  هم داد به همان مرد. شایعه ادامه داشت: علی 

دیشب به یک دزد صد دینار داده است. 
شب سوم بود و صد دینار سوم را هم به مردی داد که در 
مسیرش بود و در سکوت نگاه خاصی داشت. دوباره صبح 
وشایعه!  علی دیشب به یک ثروتمند صد دینار داده است. 
تا علی هر کاری کند  بودند  ایستاده  و منافق ها  بیکارها 
خرابش کنند.  آمد نشست مقابل رسول خدا. پیامبر صلی 
الله علیه و اله حال علی را می دانست. خدا نیت های علی را 
می داند و جبرئیل خبر آورده بود که: خداوند صدقه هایت 
را پذیرفت. زن بدکاره به دعای تو توبه کرد وبا مردی ازدواج 
کرد. صد دینار شد خرج ازدواجش! مرد دزد توبه کرد و صد 
دینار شد سرمایه اش! مرد ثروتمند هم اهل خمس و زکات 

نبود به نیت تو توبه کرد! »منبع: کتاب پدر«
 حُسن همراهی

مرد یهودی در بیرون شهر، علی را دید. باهم همراه شدند 

تا رسیدند سر دوراهی. باید جدا می شدند. یهودی دید که 
که  تعجب کرد علی گفت:»این  دارد همراش می آید.  او 
همراهت می آیم، حسن همراهی است.« بدرقه اش کرد. 
یهودی بعد ها در جستجوی دوست بیابانی اش به شهر 
رفت. تازه فهمید علی علیه السلام کیست! مسلمان شد. 

به حسن اخلاق علی مسلمان شد. »منبع: کافی، جلد2«
خلیفه مسلمانان را به کار واداشتی؟

علی داشت از کنار زن می گذشت، دید دارد به زحمت 
و گفت:» خانم  نفرین هم... رفت  و  را می برد  مشک آب 
ناسزا  به خلیفه  بدهید من کمکتان کنم.« در مسیر زن 
می گفت و علی علیه السلام در سکوت تا کنار خانه قدم 
برمی داشت. از میان حرف ها متوجه شد که همسر شهید 
است و یتیم دار. رفت و با دست پر آمد. زن دعا به جانش کرد 

و نفرین به جان علی!
به گزارش فارس ، گرفت داخل خانه شد. زن تشکر کرد 
و شکایت  از خلیفه! علی تنورشان را روشن کرد، نان پخت 
برایشان... زن ثنایش گفت و ناسزا به علی علیه السلام! با 
بچه هایش بازی کرد، برایشان لقمه گرفت. زن همسایه 
آمد. مرد را دید و شناخت. گفت:»خلیفه مسلمانان را به کار 

واداشتی؟!«
موقع رفتن علی از زن حلالیت طلبید و زن مبهوت و 
السلام  بود. علی علیه  بود که زده  شرمنده حرف هایی 
شان  خانه  در  کنار  شب  هر  خرما   و  نان  که  بود  همانی 

می گذاشت و زن همانی بود که نفهمیده بود. 
در عرب رسم نبود دخترداری!

السلام  علیه  علی  اما  دخترداری.  نبود  رسم  عرب  در 
دخترانش را می نشاند روی پایش با آن ها بازی می کرد و 
نازشان را هم می خرید. چنان محترم بزرگشان کرده بود که 
وقتی زینب سلام الله علیها وارد اتاق می شد حسین علیه 

السلام مقابلش بلند می شد.
ماهم مثل همه مسلمانان!

عقیل برادر علی علیه السلام بود. فقر و قرض، زندگی 
را برای عقیل سخت کرده بود. آمد کوفه، به خانه برادرش 
علی. امام خوشحال از دیدن عقیل به حسن گفت:»برای 
عمویت پیراهن بیاور.« حسن پیراهن خودش را آورد و قابل 
عمو گذاشت. روز خوبی بود تا چشم که دو برادر بالای پشت 

بام نشستند و از قدیم و جدید صحبت کردند. 
سفره شام را که انداختند. عقیل چشم به سفره دوخت 
و گفت:»غذا همین است؟ همه اش؟« علی علیه السلام 
بسم الله گویان سرسفره نشست و فرمود:»مگر این نعمت 
خدا نیست؟ شکر می کنم من« عقیل کلافه شده بود. با 
خودش نالید. پس از لذت غذای ناب خبری نیست حاجت 
خودم را بگویم و بروم. عقیل گفت:»قرض زیاد دارم. دستور 
بده بپردازند. برادرت را کمک کن.« علی نگاهش کرد و 
پرسید:»چقدر مقروضی.« امید به دل عقیل راه پیدا کرد 
زود گفت:»صد هزار درهم.« امام پاسخ داد:» چقدر زیاد. 
متاسفم برادر جان من این قدر پول ندارم. ولی وقتی سهمم 
را از بیت المال بگیرم کمکت خواهم کرد. صبرکن.«  عقیل 
پرسید:»صبر کنم؟ از بیت المال و خزانه که دست توست 
بردار و بده.« امام دست از غذا کشید. عمیق برادرش را نگاه 
کرد و فرمود:»تعجب می کنم خزانه دولت به من و تو چه 
ربطی دارد. ماهم مثل همه مسلمانان هستیم. من از حقوق 

خودم کمکت خواهم کرد.«
عقیل اصرارش زیاد شد.و امام اشاره کردند به بازاری که 
از بالای بام پیدا بود و یک پیشنهاد داد:»حالا که اصرار 
می کنی ، در پایین صندوق هایی است. بازار خلوت شد برو 
صندوق ها را بشکن و بردار. پول های امانی بازاریان است.« 
ناراحتی گفت:»عجب! پول مردم  با  و  عقیل تعجب کرد 
بیچاره ای که برایش زحمت کشیدند و با توکل به خدا اینجا 
گذاشتند را بردارم؟« امام از عقیل اعتراف گرفته بود. نفسی 
کشید و فرمود:»پس چه طور به من پیشنهاد می دهی از 

بیت المال بردارم.«
اگر  داد:»  را  دوم  پیشنهاد  امام  نبود.  بیا  کوتاه  عقیل 
حاضری شمشیر را بردار و برویم نزدیک کوفه. ثروتمندان 
و بازرگانان آنجا هستند. شبیخون بزنیم و ثروت زیادی را به 
دست بیاوری.« چشمان عقیل گرد شد و گفت:» برادر جان 
من برای دزدی نیامده ام. کمی از بیت المالی که در اختیار 
توست بده تا قرضم را بدهم.«  امام حرفش را که همان اول 
زده بود دوباره گفت:»اتفاقا مال یک نفر را بدزدی بهتر است 
از اینکه مال صدها مسلمان را بدزدی.چطور دزدیدن اموال 
یک نفر با شمشیر دزدی است اما برداشتن مال همه مردم 

نه!« »منبع: بحارالانوار، جلد 9«

علی علیه السلام را هنوز نشناخته ایم ؛

جلوههاییازرفتارامامعلی)ع(باخانوادهواطرافیان
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یک کارشناس اقتصادی مطرح کرد :
پیشبینیتورمورشداقتصادیدرسالآینده

یک کارشناس اقتصادی گفت: آنچه که مردم در سال آینده از نظر اقتصادی 
حس خواهند کرد، همانند امسال است اما با تورم کمتری خواهد بود و اگر 
تحریم ها برداشته شود، با افزایش درآمد نفت می توان انتظار رشد اقتصادی 

10 تا 12 درصدی را داشت.
علی سعدوندی درباره چشم انداز شاخص های اقتصادی در سال آینده 
اظهار کرد: هنوز قانون بودجه سال آینده تصویب نشده است تا متوجه نگاه 
بودجه به شاخص های اقتصادی شد اما بودجه سال آینده نسبت به بودجه 
سال جاری روند متعادل تری دارد و بهتر است. درحالیکه در روند بلندمدت، 

بودجه سال 1401 نیز همانند بودجه سال های گذشته تورم زاست. 
وی افزود: پیش بینی من این است که تورم در بودجه سال آینده حدود ۳0 
درصد خواهد بود اما اگر تحریم ها قدری برداشته شود و دسترسی به ارز به 
صورت نقدی بهبود یابد و ارزپاشی نیز متاسفانه صورت بگیرد، می توان به 

صورت موقت و مصنوعی تورم را کنترل کرد. 
این کارشناس اقتصادی ادامه داد: اینگونه که در پی کاهش قیمت ارز، 
قیمت کالاهای خارجی کاهش می یابد و واردات نیز زیاد می شود تا کالاهای 
وارداتی با قیمت ارزان در اختیار مردم قرار گیرد و قیمت بخشی از سبد کالاها 
افزایش پیدا نمی کند یا حتی با کاهش نیز مواجه خواهد شد اما بخش دیگر 
سبد کالاها افزایش قیمت خواهند داشت.  سعدوندی بیان کرد: اگر این 
روش که در طول 50 سال گذشته نیز انجام شده است، در سال آینده تکرار 
شود، به بیماری هلندی منجر خواهد شد. درباره رشد اقتصادی نیز تا زمانی 
که تغییری در لایحه بودجه سال آینده از منظر مقررات زدایی، مانع زدایی 
تولید و تسهیل کسب وکار صورت نگیرد، نمی توان انتظاری از افزایش رشد 
اقتصادی داشت. البته اگر تحریم ها برداشته شود، با افزایش درآمد نفت 
می توان انتظار رشد اقتصادی 10 تا 12 درصدی را داشت که این رشد هم 
واقعی نبوده و تاثیری بر رفاه خانوار نخواهد داشت. وی با بیان اینکه آنچه 
که مردم در سال آینده از نظر اقتصادی حس خواهند کرد همانند امسال 
است اما با تورم کمتری خواهد بود، گفت: توصیه من این است که تغییرات 
عمده ای در سیاستگذاری اقتصادی صورت گیرد که یکی از این تغییرات، 
تفکیک بودجه ارزی از ریالی است. در زمینه نرخ ارز نیز توصیه من این است 
که تا دو سال نرخ ارز در محدوده فعلی تثبیت شود.  سعدوندی افزود: برای 
تامین کسری بودجه لازم است تا از انتشار اوراق استفاده شود و در زمینه بازار 
سرمایه نیز باید از دانش کارشناس هایی استفاده شود که مورد اعتماد بازار 

باشند تا با تصمیمات خود بتوانند به بهبود بازار کمک کنند.

یک کارشناس بازار سرمایه :

بورسبازهماصلاحمیکند؟
یک کارشناس بازار سرمایه بر این باور است که حداکثر افتی که در بدبینانه 
ترین حالت ممکن میتوان برای بازار سرمایه در نظر گرفت به طور متوسط پنج 

تا 10 درصد است.
فردین آقابزرگی درمورد دو چالش مهمی که بازار سرمایه در این روزها با آن 
درگیر است توضیح داد: تغییرات مکرر در وضعیت اقتصادی و بازار سرمایه 
اولین ریسکی است که میتواند تا حدود زیادی همه تصمیمات خرید و فروش 
را تحت الشعاع قرار دهد. اخیرا بحث خوراک پتروشیمی و گاز سوخت صنایع 
مطرح شده بود که با تعدیل نسبی سعی شد ضرب آن گرفته شود اما مجددا 
اخبار مربوط به توافق برجامی با پیش بینی کاهش نرخ ارز به گوش رسید که 

این دو عامل باعث شده است بازار وضعیتی رکودی داشته باشد.
وی با بیان اینکه بازار سرمایه طی یک سال و نیم گذشته اصلاحات پی 
در پی را تجربه کرده است، گفت: متغیر اصلی برای قیمت گذاری، میزان 
سودآوری شرکت ها است اما برخلاف سال 1۳99 که هیچ توجهی به این 
موضوع نمیشد در سال جاری توجه بیشتری را از طرف سرمایه گذاران نسبت 
به سودآوری شرکت ها شاهد بودیم. به طور کلی به نظرم تعدیلات لازم تا 
حدود زیادی انجام شده است و  انتظار ندارم شاخص و قیمت ها بیش از این 

اصلاح منفی داشته باشند.

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید 

نموده اند:
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳000201525۳ شماره  1-رأی 
14001144۳0002001095 مربوط به تقاضای آقای جواد جلیلی فرزند 
علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۳۸/۸2 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2605/11۳ اصلی واقع درقم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسن 
جلیلی نسبت به یک دانگ وعلی جلیلی نسبت به 6 متر مربع صفحه ۳۸4 دفتر 

15۸ )م الف12604(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳0002014210 شماره  رأی   -2
آقای مصطفی هاشمی  تقاضای  به  1۳9۸1144۳0002002۷95 مربوط 
فرزند حسینعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 50 مترمربع پلاک شماره فرعی از2۳05/۳4 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 
سکینه حاج حسینی طی سند قطعی شماره 645۳۷ مورخ 1۳۷0/12/15 

دفترخانه 4قم)م الف12606(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳0002014460 شماره  ۳-رأی 
14001144۳0002000416 مربوط به تقاضای آقای عباس انصاری فرزند 
علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
1۳۳/50 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2۷19 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از فرخنده 
افشاری طی سند قطعی شماره ۷9۳02 مورخ 1۳69/10/12 دفترخانه ۳قم 

)م الف1260۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳0002015۸15 شماره  4-رأی 
14001144۳00020010۸2 مربوط به تقاضای آقای مظفر خانویردی فرزند 
حسن درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
11۸/6۷ مترمربع پلاک شماره فرعی از 2111 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 5۷145 مورخ 

1۳96/۷/26 دفترخانه 2۳ قم )م الف12610(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳0002015640 شماره  5-رأی 
1۳991144۳00020019۸0 مربوط به تقاضای آقای علی بهشتی فرزند 
علی اصغر درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 196/12 مترمربع پلاک شماره فرعی از2۳۳4 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

اله مراد دلاورصفحه 4۳ دفتر 225 )م الف12611(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳000201619۷ شماره  رأی   -6
محجوب  سیاوش  آقای  تقاضای  به  مربوط   1۳991144۳0002000۸5۷
فرزند حجی ابراهیم درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 55/۳5 مترمربع پلاک شماره فرعی از2۳2۳ اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از فاطمه هندیانی احدی از ورثه محمد هندیانی )م الف12612(
کلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره140060۳۳00020150۸0  رأی   -۷
14001144۳0002001152 مربوط به تقاضای آقای محمد حسن راست 
گردانی فرزند قیه علی درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره فرعی از1965 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 

2466مورخ 1۳94/۷/1۸دفتر خانه 111قم )م الف1261۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳00020150۳۳ شماره  ۸-رأی 
14001144۳0002001161 مربوط به تقاضای آقای امیرعلی کرد فرزند 
محمد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۷۸ مترمربع پلاک شماره فرعی از2۳21 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید ضیاء الدین 

وسید رضا رضوی ومحمد قلیچی بالسویه)م الف12614(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳000201۳652 شماره  رأی   -9
فرزند  باقری  مراد  آقای  تقاضای  به  مربوط   14001144۳0002000595

مقصود علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 9۷/۳0 مترمربع پلاک شماره فرعی از1951اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از شادی 

احسانی از ورثه ابوالفضل احسانی)م الف12615(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳0002015۸09 شماره  رأی   -10
جباری  قنبرعلی  آقای  تقاضای  به  مربوط   14001144۳0002001252
رحیمیان فرزند نادعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت59/60 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2۳05/۳ اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از علی و اقدس میرئی از وراث سید محمد میرئی )م الف12616(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳0002015۷۷۸ شماره  رأی   -11
ملکی  اله  نبی  آقای  تقاضای  به  مربوط   1۳991144۳0002002۸92
فرزند بهمن درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت11۷/50 مترمربع پلاک شماره  فرعی از21۷2 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

ابراهیم محمدی صفحه 4۳5 دفتر 55۸)م الف1261۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳000201565۳ شماره  رأی   -12
1۳991144۳0002002969 مربوط به تقاضای آقای سعید امامی فرزند 
حشمت اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت45/۷5 مترمربع پلاک شماره فرعی از194۷/21۳ اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

قنبر غم انگیز صفحه 1۸۸ دفتر 16۳ )م الف1261۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳00020160۳2 شماره  رأی   -1۳
14001144۳0002001049 مربوط به تقاضای آقای جواد مردانی فرزند 
احمد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
92/۸0 مترمربع پلاک شماره فرعی از 25۷۳/262 اصلی واقع در قم بخش 
از  الواسطه  و خریداری مع  نامه عادی  مبایعه  قم  دو  اداره  ثبت ملک  حوزه 
معصومه سید شاکری ومحمد ضاد ومحمدآقا ضاد وسید احمد وسید علی اکبر 
وسید حسین وسید محمد و صدیقه ومعصومه سید امیری وحوری ضاد ونوری 
ضاد ومریم ضاد وفاطمه ضاد ومهری ناز وسروراقدس ضاد ومحبوبه ضاد وبنیاد 
مستضعفان وجانبازان ومحمود ضاد واحمد ضاد ونفیسه ضاد ومحمدرضا ضاد 
ومهین و ابراهیم واسماعیل و امیرحسین ضاد واسداله مرتضوی واحمد عمید 
وحاج محمدرضا ضاد وحسن ضاد صفحه 52 دفتر9 وص ۳6۳ و۳۷2 د 2۷ و 
ص 1۳9 د 2۸ وص45۸ د ۳69 و ص 266 و ۳56 و ۳65 د ۳6۳ و ص 540 
د 2۷ و ص 21۷ د24 وص 196 و199 د1۳ و ص 241 الی 259 د 122 وص 

2۷2 الی 2۸6 د ۳۷4)م الف126۳2(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳0002016029 شماره  رأی   -14
14001144۳000200104۸ مربوط به تقاضای آقای محمد عباسی فرزند 
حسن درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
92مترمربع پلاک شماره فرعی از 25۷۳/262 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از معصومه 
سید شاکری ومحمد ضاد ومحمدآقا ضاد وسید احمد وسید علی اکبر وسید 
حسین وسید محمد و صدیقه ومعصومه سید امیری وحوری ضاد ونوری ضاد 
ومریم ضاد وفاطمه ضاد ومهری ناز وسرور اقدس ضاد ومحبوبه ضاد وبنیاد 
مستضعفان وجانبازان ومحمود ضاد واحمد ضاد ونفیسه ضاد ومحمدرضا ضاد 
ومهین و ابراهیم واسماعیل و امیرحسین ضاد واسداله مرتضوی واحمد عمید 
وحاج محمدرضا ضاد وحسن ضاد صفحه 52 دفتر9 وص ۳6۳ و۳۷2 د 2۷ و 
ص 1۳9 د 2۸ وص45۸ د ۳69 و ص 266 و ۳56 و ۳65 د ۳6۳ و ص 540 
د 2۷ و ص 21۷ د24 وص 196 و199 د1۳ و ص 241 الی 259 د 122 وص 

2۷2 الی 2۸6 د ۳۷4)م الف126۳۳(
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1۳991144۳0002002۳9۳ مربوط به تقاضای آقای امیرحسین محمد 
صالحی فرزند قاسم درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
از26۷۷/5/24  به مساحت 1051/50 مترمربع پلاک شماره فرعی  شده 
و  نامه عادی  مبایعه  قم  دو  اداره  ثبت ملک  قم بخش حوزه  در  واقع  اصلی 
خریداری مع الواسطه از نورسیده خلیلی مبرهن صفحه 49۳ دفتر 125 )م 

الف126۳4(
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فرزند حسینعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 10۸ مترمربع پلاک شماره فرعی از 2۳0۸ اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از امام 

وردی طاووسی صفحه59دفتر10)م الف126۳5(
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کرمی  محمدعلی  آقای  تقاضای  به  مربوط   14001144۳000200112۷
بشیرفرزند ستار درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 10۳/۷5 مترمربع پلاک شماره فرعی از2191 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی ثبت دفاتر 

الکترونیکی ۳42۷-1۳9۸)م الف126۳6(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳00020156۳1 شماره  رأی   -1۸
فرهنگ  ابوالفضل  آقای  تقاضای  به  مربوط   14001144۳0002000299
فرزند محمدجعفر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 60مترمربع پلاک شماره فرعی از 2۳04 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید 

ابراهیم شریعت)م الف126۳۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳0002015594 شماره  رأی   -19
14001144۳0002001219 مربوط به تقاضای آقای علی بهرامی فرزند 
صفرعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۷۳/50 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2۳04 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 

54۷ دفتر۳45 )م الف126۳۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳0002015226 شماره  رأی   -20
افرا  آقای محمد فیضی  تقاضای  به  مربوط   14001144۳0002001426
فرزند حسن درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 105مترمربع پلاک شماره فرعی از 2۳2۳ اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از فاطمه 

هندیانی وراث مرحوم محمدرضا هندیانی)م الف126۳9(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳0002014400 شماره  رأی   -21
تقاضای خانم فاطمه طباطبائی  به  14001144۳000200025۸ مربوط 
فرزند ابوالفضل درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 110/20مترمربع پلاک شماره فرعی از2۷۳1 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

عذری وحسین زندیه صفحه5۷2و5۷5 دفتر24)م الف12640(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳0002015042 شماره  رأی   -22
1۳991144۳000200119۳ مربوط به تقاضای آقای مظفر مرادپور فرزند 
هاشم درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
56/20مترمربع پلاک شماره فرعی از باقیمانده 21۸4 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 
 1۳69/12/2۸ مورخ   ۷6992 شماره  قطعی  سند  طی  بناهان  فاطمه  از 

دفترخانه ۳ قم)م الف12641(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی 
به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و 
ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست 
خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم 
به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و آفتاب یزد(
نوبت اول: 14۰۰/11/1۰
نوبت دوم: 14۰۰/11/25
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

دبیر شورای عالی مناطق آزاد اظهار داشت: رقم فرار سرمایه از کشورمان به 
ترکیه در چند سال گذشته بسیار چشمگیر بوده و شاهد فرار سرمایه به سمت 
امارات هم هستیم این درحالی است که باید با مشوق های جذاب نه تنها 
سرمایه داخلی را در کشور حفظ کنیم بلکه به دنبال جذب سرمایه گذار خارجی 

به مناطق آزاد باشیم.
سعید محمد درباره تصمیم کمیسیون تلفیق مجلس مبنی بر اخذ مالیات بر 
ارزش افزوده در مناطق آزاد اظهار داشت: اخذ مالیات بر ارزش افزوده از فعالان 
اقتصادی در مناطق آزاد در گزارش کمیسیون تلفیق آمده است و حتی اخذ 
مالیات عایدی بر سرمایه از مناطق آزاد هم از سوی برخی از نمایندگان مجلس 
در حال پیگیری است و از سوی دیگر در بخش معافیت گمرکی هم همکاری 

لازم به عمل نمی آید و به نوعی این مزیت هم حذف شده است.
وی با بیان اینکه تقریبا تمام مشوق ها و محسنات جذب سرمایه به مناطق آزاد 
را از بین بردند، ادامه داد: برخی از نمایندگان مجلس هم به این موضوع اذعان 
داشتند که حذف معافیت های مالیاتی در مناطق آزاد باعث کوچ سرمایه از این 

مناطق و کشورمان به کشورهای همسایه خواهد شد.
دبیر شورای عالی مناطق آزاد با اشاره به مشوق های مالیاتی در مناطق آزاد 
آزاد کشورهای  مناطق  در  مالیاتی  معافیت های  کشورهای همسایه گفت: 
اطراف ایران بسیار طولانی مدت است به طوریکه مدت زمان معافیت مالیاتی 
در برخی از این کشورها بالای ۳0 سال است و حتی در امارات به 50 سال هم 

می رسد.
محمد تاکید کرد: مدت زمان معافیت های مالیاتی مصوب قانون در مناطق 
آزاد ایران 20 سال است اما رعایت نمی شود و به یکباره خلاف قانون این مشوق 
حذف می شود. این اقدام را حتی خلاف شرع می دانم چراکه وقتی سرمایه 
گذاری با توجه به قانون معافیت 20 ساله از مالیات برنامه ریزی کرده و با اعتماد 
به قانون سرمایه خود را وارد این مناطق کرده در سال پنجم سرمایه گذاری و 

فعالیت اقتصادی به یکباره این قانون را حذف می کنند.
مشاور رییس جمهوری افزود:  باید توجه داشته باشیم که این سرمایه گذاران 
با برنامه و یک توجیه اصولی و اقتصادی، وارد فعالیت  و سرمایه گذاری در 
مناطق آزاد شده اند. اگر قرار باشد به یکباره رقم قابل توجهی را به عنوان مالیات 
بپردازند به طور قطع مزیت سرمایه گذاری در این مناطق از دست می رود و 

دیگر انگیزه و توان ادامه فعالیت را نخواهند داشت.
گذاران  سرمایه  و  اقتصادی  فعالان  از  مالیات  اخذ  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
مناطق آزاد باعث مهاجرت سرمایه از کشور می شود، گفت: رقم فرار سرمایه 
از کشورمان به ترکیه در چند سال گذشته بسیار چشمگیر بوده و شاهد فرار 
سرمایه به سمت امارات هم هستیم این درحالی است که باید با مشوق های 
جذاب نه تنها سرمایه داخلی را در کشور حفظ کنیم بلکه به دنبال  جذب 

سرمایه گذار خارجی به مناطق آزاد باشیم.
دبیر شورای عالی مناطق آزاد ادامه داد: در حال حاضر 2500 واحد صنعتی 
در مناطق آزاد مشغول به کار هستند که اگر در سال پشتیبانی و مانع زدایی 

از تولید به این واحدها کمک کنیم می توانیم نرخ بیکاری در این مناطق را 
به شدت کاهش دهیم و برای مردم بومی مناطق آزاد اشتغالزایی کنیم. اما 
متاسفانه در حال حاضر به این موضوعات توجهی نمی کنند و فقط به دنبال 

اخذ مالیات هستند.
محمد درباره اخذ مالیات 1۸ درصدی از فعالان اقتصادی در مناطق آزاد 
گفت: در حال حاضر در شرایطی که فعالان و سرمایه گذاران حوزه تولید در 
مناطق آزاد که طبق قانون باید از مالیات معاف باشند دو بار مالیات بر ارزش 
افزوده می پردازند. در جزییات قانون جدید مالیاتی که 1۳ دی ماه امسال 
ابلاغ شد، مناطق آزاد دیده نشد و این مناطق هم مشمول قانون جدید شدند. 
امروز سرمایه گذار فعال در حوزه تولید یکبار  وقتی که مواد اولیه از سرزمین 
اصلی خریداری می کند، مالیات بر ارزش افزوده را پرداخت می کند و یک بار 
هم وقتی که تولید را انجام داده و در هنگام انتقال محصول نهایی به سرزمین 
اصلی مالیات بر ارزش افزوده را می پردازد. در حال حاضر فعالانی که قرار بوده 

از پرداخت 9 درصد مالیات بر ارزش افزوده معاف باشند امروز 1۸ درصد مالیات 
بر ارزش افزوده می پردازند.

وی با بیان اینکه پس از ابلاغ این قانون جدید بسیاری از تولیدکنندگان فعال 
در مناطق آزاد خط تولید خود را متوقف کرده اند، افزود: درخواست داده ایم، 
اجرای این قانون جدید مالیاتی در مناطق آزاد تا زمان تنظیم شیوه نامه جدید 
متوقف شود اما می گویند از آنجایی که به قانون تبدیل شده امکان توقف در اجرا 
را نداریم. نکته جالب این است که هم گمرک و هم سازمان امور مالیاتی اذعان 
دارند که این قانون دارای ایراد و ابهام است و در خصوص مناطق آزاد قابلیت 
اجرا ندارد. اخیرا رییس کمیسیون اقتصادی هم اعلام کرده که این قانون درباره 

مناطق آزاد ایراد دارد و باید اجرای آن متوقف شود.
کوچ سرمایه گذاران مناطق آزاد به امارات و ترکیه 

دبیر شورای عالی مناطق آزاد تاکید کرد: اگر قرار است که تغییری در قوانین 
مرتبط با مناطق آزاد ایجاد شود این تغییر باید در چارچوب قانون چگونگی اداره 

مناطق آزاد باشد و نه از طریق قانون بودجه و ....
محمد با اشاره به تجربه موفق مناطق آزاد کشورهای همسایه گفت: باید از 
قوانین مرتبط با مناطق آزاد از تجربه موفق کشورهای امارات، ترکیه و چین 
آزاد در این کشورها موتور پیشران اقتصادی  استفاده کنیم و امروز مناطق 
شده اند اما در کشورمان با تسری دادن قوانین سرزمین اصلی به مناطق آزاد 
دائما محدودیت ایجاد کردند و فعالان اقتصادی رغبتی برای ادامه کار و فعالیت 

در مناطق آزاد ندارند.
مشاور رییس جمهوری تاکید کرد: متاسفانه در حال حاضر شیب سرمایه 
گذاری در مناطق آزاد نزولی است و هر سال عدد سرمایه گذاری در مناطق 
آزاد کاهش پیدا می کند که دلیل عمده آن اعمال قوانین خلق الساعه و اذیت 
و آزاری است که از ناحیه ناهماهنگی بین دستگاه ها به فعالان اقتصادی فشار 
وارد می کند. فعالان اقتصادی و سرمایه گذاران مناطق آزاد واقع در شمال غرب 
کشور مانند ارس، ماکو و انزلی سرمایه های خود را به ترکیه انتقال می دهند و 
شاهد کوچ فعالان اقتصادی در مناطق آزاد جنوب کشور به سمت کشورهای 

حاشیه خلیج فارس هستیم.
وی در پاسخ به این سوال که آیا مواردی از انصراف متقاضیان سرمایه گذاری 
در مناطق آزاد به دلیل وضع قوانین مالیاتی وجود داشته، گفت: بله مراجعات 
زیادی از سوی سرمایه گذاران دارم که منتظر تثبیت قوانین مرتبط با مناطق 
آزاد هستند که پس از آن نسبت به اقدام سرمایه گذاری در مناطق آزاد تصمیم 

بگیرند.
محمد با بیان اینکه قوانین مالیاتی در مناطق آزاد می تواند جلوی رشد سرمایه 
گذاری و اشتغال در این مناطق را بگیرد گفت: درخواست ما از کمیسیون 
تلفیق و نمایندگان مجلس این است که در سال مانع زدایی و پشتیبانی از 
تولید با حمایت و دقت بیشتری  نسبت به وضع قوانین مرتبط با مناطق آزاد 
تصمیم بگیرند تا رونق اقتصادی به مناطق آزاد برگردد و این مناطق بتوانند 

ماموریت های محول شده را محقق سازند.   

دبیر شورای عالی مناطق آزاد:

اخذ مالیات از مناطق آزاد غیرقانونی و غیرشرعی است

آگهیمادهسهقانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را 
براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تأیید نموده اند.
1- رای شماره 140060۳۳000100۸460 مربوط به پرونده کلاسه 
1۳991144۳00010020۳5 مربوط به تقاضای آقای مهدی خلج زاده 
قمی فرزند ابوالفضل در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 51/40 
مترمربع پلاک شماره 4فرعی از 115۷۸ اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمد تقی 
ادیبی گرکانی به موجب سند مشاعی صادره در دفتر1۸6 صفحه 2۸6)م 

الف 12605(
2- رای شماره 140060۳۳0001009126 مربوط به پرونده کلاسه 
محمدعلی  آقای  تقاضای  به  14001144۳000100041۸مربوط 
محبی فرزند عبداله در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت۷۸/19 
مترمربع پلاک شماره 116 فرعی از 1 اصلی واقع در قم بخش چهار حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حبیب اسماعیلی 
جمکرانی به موجب سند رسمی شماره 20۳0۸ مورخ 1۳2۷/11/1۸ 

دفترخانه۳ قم )م الف 1260۷(
۳- رای شماره 140060۳۳0001009۷95 مربوط به پرونده کلاسه 
ابوالفضل  آقای  تقاضای  به  14001144۳00010009۸9مربوط 
عسگری منش فرزند عباس در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
9۸/65 مترمربع پلاک شماره 11005اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 246۸5 مورخ 1۳92/0۸/21 

دفترخانه42 قم )م الف 12609(
4- رای شماره 140060۳۳0001009۳5۳ مربوط به پرونده کلاسه 
14001144۳0001000092مربوط به تقاضای آقای علی رضا کرمی 
به مساحت 121/90  باب ساختمان  فرزند حسین در ششدانگ یک 
حوزه  یک  بخش  قم  در  واقع  10۸۷5اصلی  شماره  پلاک  مترمربع 
ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمد صدر 

الحفاظی)م الف 12۷44(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی 
با توجه به عدم  انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد  و 
دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا 
چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ 
انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم 
تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت 
به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن 
را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس 

قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و آفتاب یزد(
نوبت اول: 14۰۰/11/1۰
نوبت دوم: 14۰۰/11/25
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهیماده3قانونتعیینتکلیفاراضیو
ساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی
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فتح الله زاده: عزیزی خادم انتصاب بود نه انتخاب!

پدرخواندههایرسانهایازعزیزیخادم
باجخواهیکردند

مدیرعامل اسبق باشگاه استقلال با اشاره به روند احتمالی تغییرات مدیریتی 
در فدراسیون فوتبال می گوید، هیات رئیسه فدراسیون فوتبال باید نسبت به آینده 

فوتبال کشور تصمیم درست و قاطعانه ای بگیرد.
حواشی  و  فوتبال  فدراسیون  روزهای  این  شرایط  درباره  زاده  فتح الله  علی 
مدیریتی ای که در این مدت بر سر احتمال عزل شهاب الدین عزیزی خادم پیش 
آمده است، اظهار کرد: شما به عنوان کسی که فوتبال را پیگیری می کنید، در این 
یک سال گذشته، به غیر از صعود تیم ملی به جام جهانی، حس خوبی از مسائل 
فوتبال ایران دریافت کردید؟ ما نسبت به این مسائل فوتبالی و این اتفاقات، نگاه 
خوبی نداریم چون متاسفانه آدم هایی که فوتبالی هستند مثل علی دایی، محمد 

دادکان و محمد عابدینی کنار رفته اند.
او ادامه داد: آن شبی که قرار شده بود ریاست فدراسیون فوتبال انتخابی باشد، من 
به برنامه نود رفتم و آقای فردوسی پور از من در این رابطه سوال کرد و من هم جواب 
دادم که این پدیده انتخابات نیست، یک انتصابات خفیف است. وقتی من برنامه ها 
را در انتخابات اخیر فدراسیون دیدم، احساس کردم این روند انتخابات نیست و 
انتصابات خفیف است. این نکته را باید بگویم که با 40 نفر نمی شود انتخابات 
انجام داد. برخی ها سوار موج می شوند و پول های خوبی خرج می کنند و آدم ها را 
می خرند. باید مثل کشورهای پیشرفته، مجمع به 200 نفر تبدیل شود. باید افراد 
باتجربه مدیریتی فوتبال عضو مجمع شوند. همچنین باید بازیکنان و پیشکسوت های 
کردند،  ریاست  فوتبال  فدراسیون  در  که  کسانی  شوند.  دخیل  کار  در  بیشتری 
تجربه های زیادی دارند و آن ها هم باید عضو مجمع شوند. ما از پتانسیل موجود 
استفاده نکردم. مدیرعامل اسبق باشگاه استقلال افزود: این طور رای گرفتن فوتبال 
ما را نابود می کند. با برپا، برجا نمی توان فوتبال را اداره کرد. در حال حاضر هیات 
رئیسه فدراسیون فوتبال قدرت زیادی دارد و می تواند مساله ای را به رئیس فدارسیون 
فوتبال ابلاغ کند تا آن مساله اجرا شود. من روند خوبی را برای فوتبال نمی بینم و 
این خیلی بد است، نگذارند فوتبالی ها به فضای فوتبال ما بیایند. الان برخی افراد 
به فدراسیون می آیند که ظاهرا هیچ پستی در فدارسیون ندارند اما پاداش های ۳0 
میلیونی می گیرند. آیا هیچ حساب و کتابی وجود ندارد؟ امیدوارم به زودی با تدبیر 
اهالی فوتبال و هیات رئیسه اتفاقات بهتری رقم بخورد. فتح الله زاده درباره عملکرد 
شهاب الدین عزیزی خادم در فدراسیون فوتبال گفت:  من بی پرده صحبت می کنم. 
وقتی یک عده ای آقای عزیزی خادم را رئیس فدراسیون فوتبال می کنند، بعدا از او 
باج می خواهند. آن ها هر چیزی که می گویند را باید عزیزی خادم انجام دهد. ما 
۳-2 پدرخوانده فوتبال در برخی رسانه ها داریم که همه چیز را می خواهند مال خود 
کنند. الان ما یک بچه ای می بینیم که 20 تا آپارتمان دارند و هیچ کسی نمی پرسد 
که این آپارتمان ها از کجا آمده است. آدم هایی مثل ما را امثال این آدم ها از فوتبال 
دور می کنند و می آیند به عزیزی خادم وعده می دهند که ما از تو حمایت می کنیم 
و این درحالی است که نمی توانند خودشان را جمع کنند. وقتی که ما اینقدر ذلیل 
می شویم، هم خودمان هم فوتبال خود را نابود می کنیم. او در ادامه درباره بیانیه 
تند کمیته اخلاق در حمایت از عزیزی خادم و تقابل کمیته اخلاق و هیات رئیسه 
فدراسیون فوتبال گفت: به نظر من اگر هیات رئیسه فدراسیون فوتبال قاطع باشد و 
شجاعانه تصمیم بگیرد، قادر به انجام همه کارها هستند چون همه ارکان فدراسیون 
فوتبال زیر هیات رئیسه است. فتح الله زاده در پایان گفت: 2 جریان به فوتبال ما 
آسیب جبران ناپذیری می زند. بحث اول لابی گری سیاسیون است. برخی از این 
افراد با فشارهایی که وزارت وارد می کند و افراد مختلف را می خواهند به ریاست 
باشگاه ها و فدراسیون ها دربیاورند در صدد تاثیرگذاری روی فضای موجود هستند. تا 
زمانی که این فشارها باشد، فوتبال و ورزش ما روزگار بهتر از این نخواهد داشت. این 
آقایان بهتر است به کارهای سیاسی خودشان بچسبند. مساله دوم افرادی هستند که 
پول دارند و پول خودشان می آیند رای جمع می کنند. باید این 2 مورد به دست افراد 

پاک دست مدیریت شود و امیدوارم با وقوع این اتفاقات نجات پیدا کند. 

 

تیم فوتبال استقلال در هفته هفدهم لیگ برتر باشگاه های ایران موفق شد در 
ورزشگاه آزادی با نتیجه یک بر صفر ذوب آهن اصفهان را شکست و به صدرنشینی 

خود ادامه دهد. 
براساس این گزارش ،تیم های استقلال و ذوب آهن اصفهان روز یکشنبه در هفته 

هفدهم لیگ برتر باشگاه های ایران در ورزشگاه آزادی به مصاف یکدیگر رفتند.
قضاوت این دیدار را »سید وحید کاظمی« با کمک های »فرهاد فرهاد پور« و 

»هادی طوسی« برعهده داشتند.
استقلال که با فرهاد مجیدی در لیگ برتر روزهای خوبی را پشت سر می گذارد به 
دنبال پیروزی و کسب سه امتیاز خانگی مقابل شاگردان مهدی تارتار بود تا جایگاه 

خود را در صدر تثبیت کند.
در سوی مقابل ذوب آهن اصفهان که فصل پر فراز و نشیبی را پشت سر گذاشته 

است در تهران به دنبال متوقف کردن استقلال بود تا یک روز بزرگ را رقم بزند.
دقیقه 1۳: محمد امین درویشی در پشت موحوطه جریمه استقلال صاحب 

توپ شد اما ضربه این بازیکن با اختلاف زیادی به خارج رفت.
این  تیز  و  تند  ارسال  و  راست  سمت  از  باقرپسند  خوب  حرکت  دقیقه 19: 
بازیکن موقعیت خطرناکی را برای ذوب آهن به وجود آورد اما توپ به شکل بسیار 
خطرناکی از جلوی پای مهاجم این تیم عبور کرد تا سید حسین حسینی نفس 

راحتی بکشد.
دقیقه ۳2: پیکان در پشت محوطه جریمه استقلال صاحب ضربه کاشته شد اما 

ضربه قاسمی با اختلاف زیادی به خارج رفت.
دقیقه ۳۸: شوت محکم محمد حسین اسلامی با واکنش خوب سید حسین 

حسینی راهی کرنر شد تا جدی ترین اتفاق بازی در نیمه نخست رقم بخورد.
دقیقه 4۸: شوت دیدنی و بیرون پای محمد خدابنده لو با اختلاف بسیار کمی از 
کنار دروازه استقلال به بیرون رفت تا ذوبی ها یک موقعیت جدی دیگر را از دست 

بدهند.
دقیقه 5۳: استقلال بر خلاف جریان بازی به گل رسید، ارسال عالی جعفر 

سلمانی با ضربه سر عالی و بدون نقص کوین یامگا همراه شد تا دروازه حبیب 
فرعباسی باز شود.

دقیقه 6۳: ضربه سر سعید باقرپسند با برخورد به تیرک دروزاه استقلال به اوت 
رفت تا دروازه سید حسین حسین همچنان بسته بماند.

دقیقه 69: یک ضربه کاشته راه دور برای ذوب آهن به دست آمد که شوت محکم 
خدابنده لو به گوشه دروازه را حسینی با یک شیرجه بلند دفع کرد.

این دیدار در دقایق باقیمانده صحنه چندان حساسی نداشت و استقلال باز 
هم با حداقل گل و کسب حداکثر امتیاز همچنان جایگاه خود را در صدر جدول 

تثبت کند.
سرمربی تیم فوتبال استقلال با ابراز خرسندی از پیروزی تیمش برابر ذوب آهن 
در شروع نیم فصل دوم لیگ برتر و تداوم صدرنشینی گفت: نمی دانم چرا همه 

انتظار دارند استقلال زیبا بازی کند. 
به گزارش خبرنگار مهر، آخرین دیدار از هفته هفدهم رقابتهای فوتبال لیگ 
برتر از ساعت 19:10 دقیقه امروز یکشنبه بین تیم های استقلال و ذوب آهن در 
ورزشگاه آزادی آغاز شد که این دیدار با برتری یک بر صفر استقلال به پایان رسید. 

کوین یامگا در دقیقه 54 برای آبی پوشان گل زد.
فرهاد مجیدی :

بازیکنانم فوق العاده هستند 
فرهاد مجیدی در پایان این دیدار گفت: 15 روز تیم من تمرین نکردند. بعد از 
این مدت که اکثر بچه ها درگیر کرونا بودند تمرینات رو شروع کردیم و بعد از چهار 
روز تمرین کردن با هوادار بازی کردیم و با یک جلسه تمرین برابر پیکان 120 دقیقه 
بازی کردیم و بعد از چهار روز با ذوب آهن بازی کردیم. می خواهم به بازیکنانم 
بگویم که فوق العاده هستند. از آنها ممنونم. ذوب آهن هم تیم خوبی بود و در نیمه 

دوم فوتبال خوبی را شاهد بودیم.
وی در مورد استفاده از حردانی به جای وریا غفوری گفت: وریا دو بازی را انجام 
داده بود و تشخیص دادیم که در این دیدار از صالح استفاده کنیم. او خصوصا در 

نیمه دوم نمایش خوبی داشت. 
مجیدی در مورد قضاوت داور نیز گفت: در طول تمام بازی من فقط یک بار 
اعتراض کردم که روی همان صحنه کارت زرد گرفت. با این حال قضاوت داور 

خوب بود.
سرمربی تیم فوتبال استقلال در واکنش به سوال یک خبرنگار که چرا تیمش زیبا 
بازی نمی کند گفت: شما از سرمربیان دیگر هم این سوال را می پرسید؟ من چند 
بازی دیگر لیگ را دیده ام. چرا همه دنبال این هستند که استقلال زیبا بازی کند. 

چیزی که برای ما مهم است این است که بتوانیم این روند را حفظ کنیم. 
فرهاد مجیدی در واکنش به سوال خبرنگار مهر که عنوان کرد مهدی تارتار 
گفته است در طول 90 دقیقه تیم برتر میدان بودند، بدون این که توضیحی بدهد 

گفت: »می توانند توپ را با خودشان ببرند اصفهان!«
مجیدی پس از این اظهار نظر عجیب نشست خبری را ترک کرد. 

صدر دست نخورده باقی ماند ؛

بردهای اقتصادی، استقلال بی رقیب

تیم فوتبال پرسپولیس در دیدار مقابل نساجی به برتری سه 
بر یک دست یافت تا همچنان تعقیب و گریز در صدر جدول 
رده بندی لیگ برتر ادامه داشته باشد. این دیدار در ورزشگاه امام 

رضا )ع( مشهد برگزار شد. 
براساس این گزارش ،عصر روزیکشنبه از هفته هفدهم لیگ برتر 
فوتبال باشگاه های کشور، نساجی میزبان پرسپولیس بود که این 

بازی با برتری سه بر یک میهمان همراه شد.
به دلیل آماده نبودن شرایط ورزشگاه خانگی نساجی، این دیدار 
نیز همچون چند بازی گذشته که نساجی در آن میزبان است در 
ورزشگاه امام رضا )ع( مشهد برگزار شد. حضور تعدادی هوادار در 
سکوها موجب شد تا بازی با 10 دقیقه آغاز شود چراکه آنها باید از 

محوطه ورزشگاه بیرون می رفتند.
قضاوت بازی را »سیدرضا مهدوی« به همراه »علیرضا ایلدروم« 

و »امیررضا آشورماهانی« برعهده داشت.
پرسپولیس شروعی توفانی داشت و در دقیقه دوم ارسال عالی 
»وحید امیری« در دهانه دروازه به »کمال کامیابی نیا« رسید و او با 

ضربه سر گل نخست بازی را ثبت کرد.
پنج دقیقه پس از آن پاس »احسان پهلوان« به امیری رسید و 

این وینگر باتجربه به زیبایی دروازه نساجی را گشود.
بازیکنان نساجی که نتیجه را از دست رفته می دیدند در ادامه 
تلاش بیشتری انجام دادند و در دقیقه 16 توسط »کریم اسلامی« 

مهاجم باتجربه خود به گل اول رسیده تا اختلاف کاهش یابد.
در دقیقه 20 اشتباه مدافع پرسپولیس با ارسال عالی »مسعود 

شجاعی« همراه شد اما اسلامی نتوانست از این فرصت مناسب 
استفاده لازم را ببرد.

در ثانیه های پایانی نیمه اول شوت تماشایی »مهدی عبدی« به 
تیرک دروازه نساجی برخورد کرد.

در دقیقه 50 »احسان پهلوان« و »علیرضا حقیقی« برخورد 
شدیدی در محوطه جریمه داشتند و برای دقایقی مصدوم شدند، 

اما در نهایت به بازی برگشتند.
و اسلامی در دقیقه 61 پشت  یافت  ادامه  حملات نساجی 
مدافعان میهمان صاحب توپ شد و گلزنی کرد اما پرچم کمک 

داور دوم به نشان آفساید بالا رفت تا گل مردود شود.
با  نساجی  باتجربه  هافبک  کلانتری«  »ایوب  دقیقه ۷۸  در 
دریافت کارت زرد دوم از زمین اخراج شد تا کار تیمش دشوارتر 
نساجی  کاپیتان  شیری«  »حامد  اشتباه  دقیقه 91  در  شود. 
موجب شد تا »حامد پاکدل« مهاجم پرسپولیس که به عنوان 
بازیکن تعویضی به میدان آمده بود سومین گل میهمان را ثبت و 

سند برتری پرسپولیس را امضا کند.
با  امتیاز  تا هم  امتیاز ۳۸ رسید  به  برتری  این  با  پرسپولیس 

استقلال در رتبه دوم باشد. 
گل محمدی: استراتژی خوبی مقابل نساجی به کار بستیم

 سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: استراتژی خود را به 
خوبی عمل کردیم و در نیمه دوم با وجود سنگینی بازی، بازیکنان 

ما مقابل نساجی از پس کار به خوبی بر آمدند. 
 یحیی گل محمدی شامگاه یکشنبه در نشست خبری پس از 

بازی با نساجی مازندران در مشهد افزود: نتیجه بازی، نتیجه ای 
بود که به دنبال آن بودیم و توانستیم قبل از دقیقه هشت 2 گل 

خود به ثمر برسانیم و سه امتیاز را کسب کنیم.
وی گفت: متاسفانه در ادامه گل راحتی را از نساجی دریافت 
کردیم، نیمه دوم تیم نساجی را پرس کردیم، تیمی خوب بازی 
سازی می کند و از فضاها به خوبی بهره می برد اما توانستیم این 
فضاها را از حریف گرفته و اجازه بازی سازی به آنان برای نزدیک 
شدن به زمین خودمان را ندادیم. سرمربی پرسپولیس گفت: 
علیرغم همه فشارها بازیکنان پرسپولیس، بازی خوبی به نمایش 
گذاشتند و این بچه ها باعث افتخار هستند و  از تک تک آنان 

تشکر می کنم.
گل محمدی افزود: نیم فصل دوم، زمانه نیست، بازی ها فشرده 

و سخت هستند و باید خودمان را به خوبی از نظر ذهنی بازیابی 
کنیم و برای بازی های بعدی آماده نماییم.

وی قضاوت مهدوی در این دیدار را مورد قبول توصیف کرد و 
گفت: تیم داوری، داوری خوبی به نمایش گذاشتند و صحنه های 
مشکل و پر برخوردی به دلیل دلیرانه بازی کردن دو تیم به وجود 
آمد لذا بازی از نظر قضاوت سخت بود اما در مجموع قضاوت 
خوبی انجام شد. سرمربی پرسپولیس گفت: رامین رضاییان 
برای  را  راه سختی  باید  و  بوده  از مسابقات دور  روز  حدود 40 
آماده سازی خود طی کند که به فرم اصلی بازگردد و البته الان 
با او تمرین نداشتیم که وضعیت او را بسنجیم اما با توجه به این 
که او بازیکن حرفه ای است، فکر می کنم توانسته با تمرینات 

اختصاصی خود را در فرم مطلوب نگه دارد.

تداوم تعقیب و گریز در صدر جدول؛

3امتیازارزشمندپرسپولیسازمشهد

آگهی ابلاغ اخطاریه ماده 8۷ 
کلاسه:14۰۰۰4۰3۰۰11۰۰14۷4

حسین  نام  جوب،به  کله  دوستی  محمود  مرحوم  ورثه  به  وسیله  بدین 
دوستی کله جوب،نام پدر:محمود تاریخ تولد: 1۳۸4/09/25 شماره ملی 
مریم  قیمومت  با  شناسنامه:40615۷0110  شماره   40615۷0110:
شماره  )با   1400040۳00110014۷4 کلاسه  پرونده  بدهکار  ساکی 
بایگانی 140001544( ابلاغ میگردد:پلاک 0فرعی از 265 اصلی سهم 
الارث آقای محمود دوستی کله جوب از املاک آقای علی اکبر دوستی واقع 
در دلفان درقبال مهریه بازداشت گردیده لذا طبق ماده ۸۷ آئین نامه اجرای 
مراتب بشما اخطار میشود ضمنا هرگونه نقل انتقالی از طرف شما نسبت 

بمورد بازداشت ممنوع است وترتیب اثر داده نمی شود.
)م الف 14۹83(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روزخوش

------------------------------------
آگهی تغییرات 

آگهی تغییرات شرکت خدماتی پردیس ترابر قم سهامی خاص به شماره 
ثبت ۸2۳۸ و شناسه ملی 10۸6015۸211 به استناد صورتجلسه مجمع 
العاده مورخ 1۷/11/1400 و به موجب مجوز  عمومی عادی بطور فوق 
میراث  کل  اداره   24/11/1400 مورخ   ۳۳۸۸/1۳5/14002 شماره 
فرهنگی ، گردشگری و صنایع دستی استان قم تصمیمات ذیل اتخاذ شد 
: آقای مجید مرادی به شماره ملی 0۳۸6۷29204 و خانمها لیلا شمس به 
شماره ملی 0۳۸۳6904۸1 و اشرف باقریان به شماره ملی 0۳۸2569091 
بعنوان اعضای هیئت مدیره برای مدت دو سال انتخاب شدند. 21- آقای 
محمد عرب به شماره ملی 0۳۸2156021 به سمت بازرس اصلی و خانم 
میترا بختیاری زاده به شماره ملی 0۳۷04۸4۷9۷ به سمت بازرس علی 

البدل برای مدت یک سال انتخاب شدند.
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و 
موسسات غیرتجاری قم )12۷۷۷81(

------------------------------------
آگهی تغییرات 

سهامی  قم  ترابر  پردیس  خدماتی  شرکت  تغییرات  آگهی  آگهی   متن 
به استناد  خاص به شماره ثبت ۸2۳۸ و شناسه ملی 10۸6015۸211 
صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 1۷/11/1400 و به موجب مجوز شماره 
فرهنگی  میراث  کل  اداره   24/11/1400 مورخ   ۳۳۸۸/1۳5/14002
، گردشگری و صنایع دستی استان قم تصمیمات ذیل اتخاذ شد : خانمها 
اشرف باقریان به شماره ملی 0۳۸2569091 به سمت رئیس هیئت مدیره ، 
لیلا شمس به شماره ملی 0۳۸۳6904۸1 به سمت نائب رئیس هیئت مدیره 
و آقای مجید مرادی به شماره ملی 0۳۸6۷29204 به سمت مدیرعامل و 
عضو هیئت مدیره انتخاب شدند.کلیه اسناد و اوراق بهادار و تعهدآور شرکت از 
قبیل چک ، سفته ، بروات ، قراردادها و عقوداسلامی و همچنین اوراق اداری 
و عادی شرکت با امضای مدیر عامل )به تنهایی( همراه با مهر شرکت معتبر 

می باشد.
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و 
موسسات غیرتجاری قم )12۷۷۷۷۹(

ایمان / گفت و گو / رضا ملکی
خط ریل راه آهن درمیان هیاهوی صدای مهیب قطارهای عبوری از کنار منزل پدری 
عباس گائینی تولد فرزند برومندی رادرسال 44 نوید می داد.منطقه محروم ثبت خط راه 
آهن با خیل قطارهای عبوری که به طور 24ساعته ازجلو منزل عباس عبور میکرد او را با 

زمینهای خاکی کنار ریل آشنا کرد.
پر جنب و جوش بود،توپ مره،الک دولک بازیهای رایج دهه 40 و50 بچه های بازیگوشی 

بود که از صبح تا شامگاهان بیرون از منزل وقت خود را سپری می کردند.
عباس با ورود به دبستان ومدرسه راهنمایی حلی و دبیرستان کاشانی درحالیکه بچه درس 
خوانی نبود واغلب با بازیگوشی خود معلمان را در رنج قرارداده بود به نقطه پایانی تحصیل 

رسید. اکبر چوپانی از بازیکنان شاخص فوتبال قم او رابه تیم محلی زمینهای خاکی دعوت 
کرد از آنجا بود که مسیر فوتبالی او شکل تازه ای به خود گرفت.

احمد بیگدلی اسطوره فوتبال قم او را درفوتبال مدارس راهنمایی کشف کرد،سپس استاد 
رضا دلکش ومرحوم حسین آزاده او را به تیم منتخب آموزشگاهها دعوت کردند ودر خلال 
بازیهای خوب آموزشگاهی مرحوم ناصر مصطفی زاده،استاد عباس گلکار واصغر بصیری 

اورا به تیم بزرگسالان کیان که از تیمهای بسیار خوب گذشته فوتبال قم بود دعوت کردند.
عباس هشت سیلندر وآچار فرانسه لقبی بود که تماشاگران خونگرم محله پشت راه آهن 
و۷ متری لوله دراستادیوم تختی به او میدادند. عضویت درتیم منتخب فوتبال قم درکنار 
بزرگانی چون حسین وزیری اتلاقی نیستانی،خلیفی،غلامی،معلمی،غیاثی،احمدزاد

ه،کشوری باعث افتخاری بزرگ برای او شد واین درحالی بود که سختگیری استاد علی 
تجویدیان مربی ارزنده آن زمان فوتبال قم درانتخاب بازیکن زبانزد بود. عباس گائینی 
باجوش و خروشی عجیب درصحنه فوتبال ومستطیل سبز همواره درخط آتش تیم کیان 

موثر دیده میشد.
اخلاق نیکو ومهربانی خاص او زبانزد عام و خاص بود

آویختن کفشها در دهه ۷0 که او را به پایان فعالیت 20 ساله خود درفوتبال رساند مسیر 
دیگری رابرای او تعریف کرد و کسوت پیش کسوتی برازنده نامش شد تا یکبار با لباس 

قدیمیهای راه آهن درمسابقات کهن کسوتان حضوری فعال داشته باشد.
حالا خبرمیرسد که مرد نازنین گذشته فوتبال قم با آن همه جنب و جوش مثال زدنی 

درمستطیل سبز یکسالی است که دربستر بیماری افتاده ورنج درد بزرگی را تحمل میکند.
دیدن عکس او که دربستر بیماری بود وتوسط بزرگی چون استاد عباس گلکار درکنار تخت 
بیماریش مورد عیادت قرار گرفت بیانگر این است که می بایستی به یاد هم باشیم ودرشادی 

وغمها بتوانیم لبخند محبت را دردلها جاری سازیم.
برای عباس عزیز ازابتدای تولد تا امروزش را نوشتم ومیدانم که خواندن زندگی سراسر 

پرهیجانش لبخند شادی را برلبان او خواهد آورد.
دست به دعا برمیداریم وخداوند حکیم را سپاس می گوئیم واز ذات اقدس متعالش 

شفاعت هم بازی سالهای دور فوتبال قم را طلب می کنیم.
اهالی فهیم فوتبال قم نیز دراین مطالبه بزرگ ما از پروردگار یگانه همراه ما خواهند بود و 
دستهای دعای خود را به سوی آسمان پاک بلند کرده و جهت خروج از این بیماری سخت 
دعاگوی او خواهند بود. امید داریم که عباس عزیز باروحیه مثال زدنی که دارد بتواند ازپس 

این بیماری مهلک برآمده وبار دیگر باروی گشاده به آغوش خانواده برگردد.
عباس می گوید از قول من از اکبر چوپانی،یوسف حاج عینی،محمدصبوری وعباس 
گلکار تشکری ویژه داشته باشید وبنویسید که مدیون محبتهای همسر و فرزندان خود 
هستم امید که بتوانم باردیگربا شکست این بیماری  دوباره گل پیروزی را وارد دروازه حریف 
کرده و خداوند متعال بار دیگر اجازه حضور درمیان دوستان فهیم وخانواده گرانقدرم را 
بدهد. روزنامه ایمان از استاد هادی گائینی ومحمد جعفری عزیز که درخصوص اطلاعات 

زندگی عباس گائینی همراهی لازم را داشتند تشکری خالصانه دارد.

مرد خط آتش فوتبال کیان دربستر بیماری؛

اهالیفوتبالقمدعاگویعباسگائینی
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منطق ایران در موضوع تضمین ها روشن است؛

ارائهتضمینوسیاستهایواقعنگرانه
دولتسیزدهم

شرط ارائه تضمین توسط غرب بخشی از سیاست های واقع گراینه دولت 
سیزدهم است که ریشه در تجربه سال های گذشته ایران دارد، اکنون با تمهیدات 
مقامات کشورمان، ایران در شرایطی برابر در مقابل غرب ایستاده و با پیشرفت 

های هسته ای توانسته به تضمین ذاتی در مذاکرات دست یابد. 
دور تازه مذاکرات پس از وقفه ای 10 روزه از سر گرفته شده است. اظهارات 
مقامات رسمی ایران و 1+4 و آمریکا نشان می دهد کار مذاکرات به حساس ترین 
بخش خود رسیده است. دستگاه دیپلماسی کشورمان با توجه به حساسیت 
موضوع رفع تحریم ها شروطی را برای این امر مهم در نظر گرفته است و مقامات 
جمهوری اسلامی از همان ابتدا اعلام کردند که سیاستی واقع گرایانه را در پیش 
خواهند گرفت. دولت سیزدهم با اتکا به سیاست های واقع گرایانه و ارزیابی 
طرف مقابل، دو موضوع تضمین توافق و راستی آزمایی رفع تحریم ها را در 

اولویت های مذاکره کننده گان کشورمان قرار داد.
واقع گرایی ریشه عمیقی در سیاست خصوصا روابط بین الملل دارد. دولت 
برترین و اصلی ترین نهاد واجد قدرت عمومی و سیاسی است. از سویی نظریه 
»واقع گرایی سیاسی« با محوریت بخشی به پدیده قدرت و »آموزه زور« از قوی 
ترین نظریه ها، در عرصه علم سیاست و روابط بین الملل است. واقع گرایی 
سیاست های جهانی را بر اساس رقابت دولت ها بر سر منافع ملی خود تعریف 
می کند. پیدایش رسمی آن به دوره پس از جنگ جهانی دوم بازمی گردد. پیش 
از جنگ جهانی دوم، اندیشه واقع گرایی از سوی ادوارد کار ارائه شد در نگرش 
واقع گرایی، قدرت زیر بنایی سیاست و شکل دهنده روابط بین الملل محسوب 

می شود.
علی باقری کنی، مذاکره کننده ارشد کشورمان در وین در همان روزهای 
ابتدایی گفتگوها در یادداشتی در روزنامه فایننشال تایمز، نوشته بود که در 
انتخابات ریاست جمهوری اخیر ایران، رای دهندگان تصمیم گرفتند تا اعتماد 
خود را بر روی الگویی سرمایه گذاری کنند که از تعامل واقع گرایانه تر با غرب 

حمایت کند.
تجربه بدعهدی آمریکا

شرط ارائه تضمین از سوی طرف غربی بخشی از سیاست های واقع نگرانه 
دولت سیزدهم است، مطرح شدن این شرط ریشه در تجربه سالهای گذشته 
ایران دارد. ایران از همان ابتدا که مذاکرات هسته ای به توافق موقت ژنو رسید، 
با بدعهدی و نقض توافق از سوی طرف امریکایی و اروپایی مواجه شد. در توافق 
ژنو یکی از تعهدات طرف غربی آزادسازی ماهانه ۷00 میلیون دلار از دارایی های 
ایران در خارج از کشور بود که این امر با بهانه های مختلف به سختی امکانپذیر 
ایران در کشورهای  تا مدت های زیادی منابع آزاد شده در حساب های  شد. 
خاصی بلوکه باقی مانده بود با این بهانه که امریکا مجوز خدمات لازم برای 
جابه جایی و استفاده آنها را صادر نمی کرد. نمونه های بسیاری از چنین بدعهدی 

هایی حتی در دوره ریاست جمهوری باراک اوباما وجود دارد.
اما با به قدرت رسیدن دونالد ترامپ در آمریکا ماهیت ناپایدار آمریکا در عرصه 
سیاست خارجی آشکارتر شد، خروج امریکا از برجام ضربه ای اساسی به توافق 
هسته ای بود که در ادامه ضربات قبلی وارد شد. این اتفاق اندک اعتبار باقی مانده 
آمریکا را از بین برد. در واقع برجام از ابتدا در ساختارهای سیاسی آمریکا به مثابه 
یک قرارداد دولتی و نه یک معاهده الزام آور مطرح شد، یعنی هر دولتی در 
آمریکا مختار است بر اساس نظر و رویکرد خودش توافق را مورد پذیرش و یا عدم 
پذیرش قرار دهد. پس هر گونه توافقی صورت پذیرد با توجه به اینکه آن را دولت 
آمریکا و نه حکومت ایالات متحده بسته است، دارای ضریب ابطال پذیری بالایی 
خواهد بود، بنابراین برای جلوگیری از خروج آمریکا،   ایران باید اهرم های لازم 
برای مدیریت صحنه را داشته باشد. همانگونه که حسین امیرعبداللهیان، وزیر 
امور خارجه کشورمان چند روز پیش در صحن غیر علنی مجلس، گفت: برخی 
از طرف های مذاکره کننده برای ارائه تضمین ها ابتدا مقاومت می کردند، اما 
تأکیدهای هیئت ایرانی باعث شده طرف های مقابل برای ارائه تضمین مقاومت 
کمتری از خودشان نشان بدهند. به گفته وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی 
ایران در مذاکرات وین در پی تضمین حقوقی، سیاسی، اقتصادی و ذاتی از 
طرف مقابل است و طرف ایرانی تا دریافت تضمین های موثر این روند را ادامه 
می دهد. امیرعبداللهیان تاکید کرد: تضمین ها باید گشایش های اقتصادی برای 

جمهوری اسلامی ایران و به ویژه شرکت های ایرانی داشته باشد.
بنابر این با عزم راسخ و پافشاری تیم مذاکره کننده کشورمان و دولت سیزدهم 
پیاده سازی و طراحی ساز و کار اجرای دو موضوع تضمین دوباره خارج نشدن 
آمریکا از برجام و راستی آزمایی از رفع تحریم ها به شکلی مبنایی مورد پذیرش 
همه طرف ها قرار گرفت، اهمیت تضمین عدم بازگشت و راستی آزمایی رفع 
شرکت های  هایی  تضمین  چنین  غیاب  در  که  است  جهت  آن  از  تحریم ها 
بین المللی حاضر به پذیرفتن ریسک نیستند و از بیم خروج مجدد دولت بعدی 
آمریکا از برجام منابع اقتصادی و شرکت های تجاری خود را به ایران وارد نمی 

کنند و عملا رفع تحریم ها در عمل انتفاع اقتصادی برای ایران نخواهد داشت.
تضمین ذاتی عامل شرایط برابر ایران و غرب

علاوه بر این طرف های غربی اکنون از ظرفیت ها و توان جمهوری اسلامی 
ایران برای احیای توانایی های هسته ای خود در مدت زمانی کوتاه آگاه هستند 
غرب می داند که که اجرای تعهدات هسته ای از سوی ایران مشروط بوده و 
تازمانی ادامه خواهد داشت که به به تعهدات خود پایبند بماند. در واقع اکنون 
با تمهیدات دولت سیزدهم ایران در شرایطی برابر در مقابل غرب ایستاده است.

روزنامه وال استریت ژورنال به تازگی در گزارشی به نقل از مقام های آمریکایی 
نوشته بود دیگر امکان دستیابی به شرایط برجام و آنچه واشنگتن »زمان گریز 12 
ماهه« می خواند، وجود ندارد و پیشرفت های هسته ای ایران که هیات مذاکره 
کننده ایرانی بر حفظ دستاورد های آن پافشاری دارند دستیابی به چنین زمان 
گریزی را ناممکن کرده است. اگر چه محاسباتی که در زمینه گریز هسته ای 
صورت گرفته فاقد مبنای علمی و مشروعیت است، اما در واقع اعتراف به توانایی 

های بالای دانشمندان هسته ای کشورمان است.
این موضوع ترم جدید با عنوان »تضمین ذاتی« وارد مذاکرات کنونی کرده است. 
»تضمین ذاتی« )Inherent guarantee( یا تضمین عملیاتی در روابط بین الملل، 
مهم ترین و اثرگذارترین تضمین بوده و به معنای داشتن توان پاسخگویی مناسب 
از طریق ایجاد و حفظ اهرم های لازم برای هزینه زا کردن نقض عهد طرف مقابل 
است. اساسا یکی از مهمترین بخش ها در قواعد حقوق بین الملل بحث ضمانت 
اجرا در نظام های حقوقی ملی است. انسجام و تحول تدریجی جوامع ملی در 
خصوص وضع قواعد حقوقی توام با ضمانت اجرا، محصول یک روند تکاملی در 
پویش تاریخی بوده است. حقوق بین الملل، به علت نو پا بودن و برخورداری از 
ضعفهای ساختاری، نارسا بودن قواعد موضوعه و کثرت و تنوع مسائل جدید 
و شکوفایی و گسترش مناطق بی حقوق در عرصه بین المللی، از ضمانت 
اجرای کافی و مقابله با نقض معیارهای بین المللی به طور موثر برخوردار نشده 
است. منطق جمهوری اسلامی ایران در موضوع تضمین ها روشن است، دولت 
سیزدهم نمی خواهد اتفاقاتی که پس از برجام به وقوع پیوست مجددا تکرار شود 
و تنها در صورت وجود تضمین های کافی می توان در وین به توافقی پایدار دست 
یافت، که مهم ترین آنها می تواند تضمین ذاتی باشد. چنین توافقی در مقایسه با 

توافق سال 2015 دارای ویژگی های ارتقاء یافته است.

یک تحلیلگر ارشد سیاست خارجی گفت: علیرغم اینکه اراده گسترش رابطه 
با همسایگان نه تنها در دولت سیزدهم، بلکه در دولت  پیشین هم وجود داشت 
اما نه در آن دولت و نه دولت کنونی عملا امکان به حداکثر رساندن روابط با 
همسایگان در اقتصاد و در روابط سیاسی و امنیتی امکان پذیر نیست و علت 
این امکان ناپذیری نیز وجود تحریم ها که عملا محدودیت زیادی وضع کرده 
و همینطور تنش بین ایران و برخی کشورهای غربی مانند آمریکا است و این 

مولفه هایی است که اکثر کشورها را در ارتباط با ایران محتاط کرده است. 
دیاکو حسینی در گفت وگو با ایلنا، در ارزیابی شعار »سیاست خارجی متوازن« 
و اولویت بخشی به رابطه با همسایگان که در آغاز دولت سیزدهم مورد تاکید قرار 
گرفت و در پاسخ به این سوال که آیا با گذشت شش ماه از آغاز به کار دولت جدید، 
جهشی در حوزه رابطه با همسایگان و به منصه ظهور رسیدن این شعار رخ داده 
است، گفت: در زمان آغاز دولت سیزدهم، یک تصور، ناشی از یک برداشت 
مرتبط با نوع نگاه دولت پیشین وجود داشت و این برداشت این بود که دولت 
آقای روحانی و وزارت امور خارجه در آن مقطع، به کشورهای منطقه بی توجه 
بوده و تمام تخم مرغ ها را در سبد غرب گذاشته بودند؛ در نتیجه برای مقابله با 
این طرز تفکر، ناشی از همان برداشت که البته نارسایی های فراوانی هم داشت 
و الزاما گویای واقعیت نبود، دولت جدید شعار تعامل با همسایگانش را برجسته 
کرد که البته این شعار در دولت پیشین هم وجود داشت و آقای دکتر ظریف هم 
بارها به این موضوع که همسایگان اولویت هستند تاکید کرده بودند اما این دولت 
این چنین نشان داد که پرداختن به این موضوع از شعارهای کلیدی دستگاه 

دیپلماسی دولت سیزدهم است.
وی ادامه داد: دولت تلاش داشت که با این شعار و نحوه بازنمایی آن نشان دهد 
که ایران فارغ از برجام و سرنوشت آن با همسایگان تعامل خواهد کرد؛ با این 
حال همانطور که تجربه شش ماه گذشته نشان می دهد، واقعیت این است که 

اجرای چنین شعاری ساده نیست و مشکلات ما با همسایگان مان دقیقا همان 
مشکلاتی هستند که با کشورهای غیر همسایه در مناسبات تجاری و سیاسی 
داریم. محدودیت های تحریم ها و همین طور فشارهایی که غالبا کشورهای غربی 
و به طور خاص آمریکا وارد می کنند، بر کیفیت مناسبات کشورهای دیگر با ایران 
و همینطور جایگاهی که ایران در منظومه سیاست خارجی این کشورها پیدا 

می کند، تاثیر دارد.    
وی افزود: بنابراین همانطور که انتظار می رفت، به رغم اینکه این شعار همچنان 
به کرات تکرار می شود، به غیر از دیدارهایی که به طور روتین و عادی میان 
سران کشورها برگزار می شود و در ایران و در دولت پیشین هم جریان داشت، ما 
شاهد تحول منحصر به فردی که نشان دهد که پتانسیل عظیمی وجود داشته 
و مغفول مانده، نبوده و نیستیم. البته این موضوع واقعیت دارد که روابط ما با 
همسایگان مان در چهار جهت جغرافیایی پتانسیل بسیار بالایی دارد اما این 
پتانسیل صرفا با تغییر دولت و تغییر شعار و تکرار اینکه همسایگان اولویت ما 
هستند، محقق نمی شود و بستگی به این دارد که سیاست کلانی در خصوص 
منطقه وجود داشته باشد و همچنین ایران ارزش استراتژیک خودش را چه در بعد 
سیاسی و چه در بعد امنیتی ارتقا دهد و این ارتقا دادن توسط رهبران این کشورها 
تائید شود و مهم تر از همه اینکه با توجه به اینکه این کشورها روابط گسترده ای را 
با قدرت های بزرگ دارند، تا زمانی که روابط ایران با این قدرت ها در حال تنش 
است، بهره مندی از حداکثر پتانسیل این روابط تا اندازه بسیار زیادی دشوار و 

حتی غیرممکن است. 
این تحلیل گر سیاست خارجی گفت: در نتیجه معتقدم علیرغم اینکه این اراده 
نه تنها در دولت سیزدهم، بلکه در دولت  پیشین هم وجود داشت اما نه در آن 
دولت و نه دولت کنونی عملا امکان به حداکثر رساندن روابط با همسایگان در 
اقتصاد و در روابط سیاسی و امنیتی امکان پذیر نیست و علت این امکان ناپذیری 

نیز وجود تحریم ها که عملا محدودیت زیادی وضع کرده و همینطور تنش بین 
ایران و برخی کشورهای غربی مانند آمریکا است و این مولفه هایی است که اکثر 
کشورها را در ارتباط با ایران محتاط کرده است. بنابراین معتقد نیستم که جهش 
قابل توجهی را در این شش ماه شاهد بوده ایم و قرار نیست در آینده نیز شاهد 

باشیم اگر وضع در روابط خارجی ایران به همین منوال ادامه یابد.
حسینی در پاسخ به این سوال که یکی از پرونده های مهم منطقه ای ایران یعنی 
کاهش تنش با عربستان سعودی که به منزله کاهش تنش با شورای همکاری 
خلیج فارس تلقی می شود، چند ماهی دچار تعلیق شده و این چنین برداشت 
می شود که ریاض نیز چشم به وین دوخته تا براساس آنچه در خصوص آینده 
برجام تعیین می شود، برای ادامه پروسه کاهش تنش با ایران تصمیم گیری کند، 
با توجه به این موضوع دستور کار ایران برای فردای توافق احتمالی در وین در 
بعد منطقه چه خواهد بود، گفت: درست است که کشورهای منطقه ما به ویژه 
عربستان حتما نگاهی به وین دارند تا نتیجه مذاکرات را ببینند اما در عین حال 
این کشورها مخصوصا کشورهایی مانند عربستان که خودش را رقیب ایران در 
ابعاد مختلف می داند، نمی خواهد در موضع ضعف وارد گفت وگو شود. ریاض 
در پروژه سوریه شکست خورده و در پروژه یمن تاکنون به هیچ کدام از اهدافش 
نرسیده و بنابراین در موضع ضعف قرار دارد و طبیعی است که در چنین شرایطی 
باید بسیار محتاط باشد و تلاش کند که حداقل در نتیجه نهایی این گفت وگوها 
طرفی که با شکست وارد مذاکره شده و بیشترین امتیازها را می دهد، شناخته 

نشود. 
وی ادامه داد: بنابراین یک بخشی از این ماجرا به این مربوط می شود که آن ها 
امیدوار هستند که در گفت وگوهای وین، در نوع نگاه آمریکا به عربستان سعودی 
برای محدود کردن نفوذ ایران شواهدی را ببینند و تطبیق دهند. معتقدم اگر 
برجام احیا شود، با شناختی که از محیط داخلی آمریکا داریم، واشنگتن حتما 
به دنبال این خواهد بود که مذاکراتی را در پیامد این گفت وگوهایی که در وین در 
جریان است، صورت دهند تا در داخل آمریکا نشان دهند که موفق شده اند به 
نگرانی مربوط به ایران رسیدگی کنند و بخشی از آن رسیدگی به رفتارهایی است 

که در منطقه به ایران نسبت داده می شود. 
وی افزود: طبیعتا ما در آینده باید شاهد این فشارها باشیم و ممکن است 
عربستان سعودی بیش از قبل در این حوزه موضوعیت پیدا کند و استدلال های 
عربستان در فردای توافق هسته ای در اروپا و آمریکا خریدار خواهد داشت و در 
آن صورت می تواند ابزارهای فشاری را علیه ایران فراهم کند. کاری که ایران باید 
انجام دهد این است که اگر می خواهیم تحت چنین فشارهایی قرار نگیریم، لازم 
است با همسایگان گفت وگو کنیم و این گفت وگوها را به مذاکرات هسته ای پیوند 
نزنیم هرچند تا امروز هم این کار را نکردیم ولی در عین حال لازم است در یک 
فرمت مستقل و حتی منطقه ای با این کشورهایی که اختلاف داریم، در خصوص 
از ایجاد مقدمات هم افزایی  موضوعات مورد اختلاف گفت وگو کنیم و پیش 
منطقه ای علیه کشورمان، به این شکواییه هایی که به طور پراکنده علیه ایران 

مطرح می شود رسیدگی و غلبه کنیم.  
این کارشناس سیاست خارجی گفت: ما بیش از هر چیز به یک دستور کار و 
نقشه راه نیاز داریم که باید بدانیم از ابزارهایی که امروز در منطقه داریم چگونه 
می توانیم استفاده کنیم که ضمن تثبیت نفوذ ایران، یک منطقه امن تری را نیز 
ایجاد کنیم که همسایگان ما به دنبال تغییر وضع موجود نباشند. وجود این 
دستور کار ضروری است تا ما بتوانیم به آن توافقات منطقه ای دست پیدا کنیم. 
گام هایی تاکنون در این حوزه برداشته شده اما سرعت کافی را ندارد و هدف 
اصلی ما در این مقطع یعنی در آستانه توافق هسته ای باید این باشد که از 

هم افزایی فشارهای غرب علیه سیاست منطقه ای ایران جلوگیری کنیم. 

دیاکو حسینی تحلیلگر ارشد سیاست خارجی:

شاهد تحول منحصر به فردی در حوزه رابطه با همسایگان نیستیم

 یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: اصلاح قانون اساسی 
به حذف جمهوریت ربطی ندارد و اتفاقا چه خوب است در این 
اصلاح به آن سمت برویم که دومجلس در کشور داشته باشیم 
به شرطی که مجلس دوم واقعاً »منتخب« باشد نه یک مجلس 
تشکیل شده از نخبگان سیاسی، فرهنگی از یک صنف خاص 
بلکه باید بتواند با رأی مردم از بین نخبگان اجرایی فرهنگی، 
سیاسی و کسانی که سوابقی در اداره کشور دارند، تشکیل شود. 
احمد شیرزاد در گفت وگو باایلنا، درباره صحبت های محمدرضا 
باهنر مبنی بر اینکه با توجه شرایط کشور نیاز است اصلاح قانون 
اساسی صورت گیرد و ما هم دارای دو مجلس برای تصمیم گیری 
قانون  تغییر در  باید دید  باشیم، گفت:  قانون گذاری داشته  و 
اساسی که آقای باهنر مطرح کردند در کدام راستا است. در 
فحوای کلام ایشان مبنی بر تشکیل 2 مجلس می شود حدس زد 
بحث مشکلات ما متناظر با شورای نگهبان است که ذهن ایشان 

و افراد را درگیر کرده است.
این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی ادامه داد: در حال 
حاضر هر قانون عادی می خواهد به تصویب برسد و اجرا شود 
باید از 2 مرحله مجلس و شورای نگهبان عبور کند. در بسیاری 
از کشورها این اتفاق می افتد یعنی یک مجلس سنا وجود دارد 
و یک مجلس نمایندگان و هر قانونی که از تصویب این 2 مجلس 

نگذرد، اعتبار ندارد.
داشتیم،  مجلس  ما 2  هم  انقلاب  قبل  ایران  در  افزود:  وی 
مجلس شورای ملی و مجلس سنا و هر قانونی که در مجلس 
شورای ملی تصویب می شد، باید در مجلس سنا هم به تصویب 
می  رسید. این سیستم 2 مجلسی از جهات مختلفی مزیت دارد 

اما مشکلش این است که فرآیند قانون گذاری را کند می کند.

این فعال سیاسی اصلاح طلب یادآور شد: ابتدای انقلاب به 
دلیل آن که همه به دنبال سرعت تحول بودند و می خواستند 
در  کند،  پیدا  تحقق  سرعت  به  انقلاب  اصحاب  خواسته های 
خبرگان قانون اساسی اول »یک مجلسی« پیشنهاد شد و در 
این بخش اصلاحیه صورت  برای  اساسی هم  قانون  بازنگری 

نگرفت.
»یک  بودیم  شاهد  متعددی  موارد  در  کرد:  خاطرنشان  وی 
مجلسی« می تواند مشکل ساز و خطرآفرین باشد؛ به این معنا که 
یک فضا و جو خاصی می تواند در مجلس ایجاد شود نمایندگان به 
سمت یک تصمیمی سوق پیدا کنند؛ که این بسیار اتفاق افتاده 
است. واقعیت این است که همین شورای نگهبان با ترکیب فعلی 
می تواند در مواردی ضربه گیر باشد و جاهایی که مجلس دقت 
نکرده است آنها با دقت بیشتری به مسئله نگاه کنند. شیرزاد با 
اشاره به این که سیستم 2 مجلسی در بسیاری از جاهای دنیا 
مرسوم است، گفت: سیستم  2 مجلسی این خوبی را دارد اگر بر 
فرض فضایی در مجلس نمایندگان ایجاد شد و آنان در خصوص 
یک موضوعی بر اساس جو تصمیم گرفتند و جنبه های فنی 
مسائل را ندیدند،  این فرصت وجود دارد که به مجلس سنا برود و 
آنجا مجدداً بررسی شود اما البته این را هم اضافه کنم گاهی این 

رفت و آمدها بین مجالس تصمیم گیری را کند می کند. 
وی تاکید کرد: یک اتفاقی که افتاده این است که مجلس سنا 
در همه جای دنیا به سمت انتخابات دموکراتیک رفته است. در 
زمان قدیم در انگلستان دو مجلس وجود داشت؛ مجلس عوام 
که مردمان در آن عضو بودند و مجلس اعیان که اشراف زادگان در 
آن حضور داشتند؛ البته من به طور دقیق نمی دانم اشراف زادگان 
با چه ساز و کاری وارد آن مجلس می شدند اما به هر حال این 

از  تاریخچه پشت سر مفهوم سنا وجود دارد که سنا به نوعی 
منتخبان و نخبه های سیاسی طبقات خاص هستند، اما امروز 
این مفهوم در همه جای دنیا تغییر پیدا کرده است و افراد در 

»مجلس سنا« با انتخابات تعیین می شوند.
این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی بیان کرد: مجلس 
دوم که اسمش را مجلس سنا بگذاریم مجلسی است که شرایط 
ورود به آن سخت تر است به طور مثال در بعضی از کشورها گفته 
می شود افرادی که قبلًا سابقه وزارت، معاونت وزیر، استانداری 
یا چند دوره نمایندگی مجلس و امثال این سوابق را در کارنامه 
خودشان داشته باشند، می توانند در این مجلس حضور پیدا 
کنند و به این ترتیب مجلسی می شود که به طور طبیعی از افراد 

پخته تر و صاحب تجربه تر تشکیل می شود.
وی با بیان این که در حال حاضر در اغلب جاهای دنیا مجلس 
دوم یا مجلس سنا انتخابی است و با رأی مردم تشکیل می شود و 
کمتر تردید در مورد آن وجود دارد، اظهار داشت: معتقدم آقای 
باهنر یک مقداری تحفظ کرده و نخواسته است این قسمت را 
بیان کند که در واقع اگر ما فرض کنیم امروز شورای نگهبان در 
جایگاه »مجلس دوم« نشسته است؛ یعنی مصوبات مجلس اول 
را از لحاظ تطابق با شرع و قانون اساسی بررسی می کند، که این 
سوال پیش می آید چرا فقط مسئله شرع و قانون اساسی؟ چرا 
مسائل دیگر و منافعی که برای مردم وجود دارد را این مجلس 
نسنجد؟ واقعیت این است همین شورای نگهبان در بسیاری از 
موارد بر  مبنای مصالح دیگر تصمیم می گیرد اما در جواب هایی 
که در مجلس شورای اسلامی می دهند لباسی از تطبیق شرع 
و قانون اساسی بر تن آن می کنند در صورتی که در بسیاری از 
اوقات مصالح دیگر در نظر گرفته می شود. بنابراین چرا مجلس 

دوم از هر جهت بررسی نکند که مسائل مطرح شده به نفع مردم 
است یا خیر.

وی با اشاره به اینکه یک مجلس غیرانتخابی نمی تواند تاثیرگذار 
باشد و به تدریج باعث فاصله مردم از نظام می شود، ادامه داد: 
مجلس شورای اسلامی فعلی هر چقدر هم در انتخاباتش فرض 
بگیریم یک نظرها و سلایق خاصی اعمال شده باشد به هر حال 
عنوان یک مجلس منتخب را دارد. من فکر می کنم ماحصل 
را  این  خواسته  ایشان  که  است  این  باهنر  آقای  صحبت های 
صریحاً واکاوی کند که سیستم دو مجلسی با »مجلس دوم« با 
اختیارات بهتر و بیشتر می تواند مشکلات کشورمان را برطرف 
کند، اما به شرط آنکه واقعاً »مجلس دوم« مجلس منتخب باشد 
نه یک مجلس تشکیل شده از نخبگان سیاسی، فرهنگی از یک 
صنف خاص بلکه باید بتواند با رأی مردم از بین نخبگان اجرایی 
فرهنگی، سیاسی و کسانی که سوابقی در اداره کشور دارند، 

انتخاب شود که به نظر من این پیشنهاد بسیار خوب است.
شیرزاد درباره اینکه مطرح می شود شاید اصلاح قانون اساسی 
نظام را از سیستم ریاست جمهوری به سمت سیستم پارلمانی 
باهنر  آقای  صحبت  فحوای  در  من  کرد:  عنوان  دهد،  سوق 
تعارضی با انتخاب ریاست جمهوری نمی بینم. مثلا مثالی که 
ایشان از آمریکا زده است؛ در آمریکا هم دو مجلس وجود دارد و 
هم رئیس جمهور هست. در بعضی از کشورها هم ممکن است دو 
مجلس وجود داشته باشد و ریاست جمهوری نباشد. در برخی 
از کشورها هم ممکن است نظام پادشاهی باشد اما بسیاری از 
کشورها »دو مجلس« دارند و رئیس جمهور هم در جای خودشان 
با  تعارضی  ایشان  بنابراین معتقدم صحبت  انتخاب می شود. 

جمهوریت و انتخاب یک فرد به عنوان یک رئیس جمهور ندارد.

احمد شیرزاد فعال سیاسی اصلاح طلب :

سیستمدومجلسیایدهخوبیاستبهشرطیکهمجلسدومواقعاً»منتخب«باشد

سیاسی

 یک کارشناس مسائل  بین الملل گفت: در حالی  که اختلاف نظر در میان تصمیم گیران 
غربی، عامل اصلی کندی مذاکرات وین است، هدف غرب از تعیین ضرب الاجل ایجاد 

اضطرار ساختگی برای فشار بر ایران است. 
عباس اصلانی در گفت وگو با ایرنا درباره روند مذاکرات هسته ای در وین خاطرنشان کرد: 
هر چه به مراحل حساس مذاکرات نزدیک می شویم، اخبار کمتری از مذاکرات به بیرون درز 

می کند که البته طبیعی است و ناشی از حساسیت شرایط این مرحله از مذاکرات است.
مرحله  به  عمدتاً  مذاکرات  افزود:  شده،  تمام  تقریباً  فنی  مذاکرات  اینکه  بیان  با  وی 
تصمیم گیری سیاسی رسیده و اکنون باید برای تبدیل تصمیمات سیاسی به متن مورد توافق 
تلاش شود. این کارشناس حوزه سیاست خارجی گفت: اکنون در مرحله ای هستیم که به 
لحاظ رسانه ای، طرف غربی سعی می کند توپ را در زمین ایران بیاندازد و اعلام کند که این 

طرف ایرانی است که باید تصمیم نهایی را برای به نتیجه رسیدن مذاکرات بگیرد.

اصلانی، بازگشت روسای هیات های مذاکره کننده به پایتخت ها در هفته های گذشته 
برای مشورت را یادآور شد و تصریح کرد: تا جایی که اطلاع دارم تیم ایرانی هنگام بازگشت به 
تهران با نهادها و مقامات ذیربط هماهنگی و مشورت کرد و تقریباً با یک دستور کار مشخص 

به وین بازگشت و در زمینه تصمیم گیری برای به نتیجه رسیدن مذاکرات اختیار کافی دارد.
تیم آمریکا قدرت تصمیم گیری و اختیار لازم را ندارد

وی در عین حال، تیم مذاکره کننده آمریکایی را فاقد قدرت تصمیم گیری و اختیار لازم 
ارزیابی کرد و گفت: طرف آمریکایی هنوز خیلی منسجم به نظر نمی رسد.

این کارشناس مسائل بین الملل خاطرنشان کرد: یکی از نشانه های نبود انسجام و اختیار 
در تیم مذاکره کننده آمریکا این است که همزمان با مذاکرات، رابرت مالی مذاکره کننده 
ارشد آمریکا از وین به صورت ویدئوکنفرانس در جلسه محرمانه کنگره آمریکا در رابطه با 
مذاکرات هسته ای شرکت کرد. اصلانی خاطرنشان کرد: گزارش مذاکره کننده ارشد آمریکا 
به کنگره از طریق ویدئوکنفرانس تنها مدت کوتاهی بعد از بازگشت به وین، نشان می دهد 
که تصمیم گیران آمریکا هنوز به یک جمع بندی یا تصمیم مشخص در خصوص مذاکرات 
نرسیده اند و هنوز محافل داخلی آمریکا درباره رفع تحریم های ایران و بازگشت به برجام 

تصمیم نهایی را نگرفته اند.
شکاف در آمریکا موجب کندی مذاکرات شده است

وی با بیان اینکه نبود انسجام در تیم مذاکره کننده آمریکا موضوعی نیست که بتوان آنرا 
پنهان کرد، افزود: تلاش یک مذاکره کننده ارشد برای اقناع مخالفان در کنگره، آنهم از 
راه دور و به صورت ویدئوکنفرانس خیلی مسبوق به سابقه نیست. شکاف در هیات حاکمه 
آمریکا، به اجماع رسیدن را برای آنها سخت کرده و پیشبرد مذاکرات وین را نیز با چالش 
جدی مواجه کرده است. این کارشناس مسائل هسته ای گفت: اگر طرف های آمریکایی و 

اروپایی بتوانند به تصمیم مشخصی در خصوص موضوعات تحریمی برسند آنوقت می توان 
امیدوار بود که مذاکرات زودتر به نتیجه برسد. درغیر اینصورت، فکر می کنم همچنان فرایند 
مذاکرات به کندی ادامه یابد. اصلانی درباره تعیین ضرب الاجل از سوی طرف های غربی 
برای به نتیجه رسیدن مذاکرات نیز افزود: شاهد بودیم که طرف غربی چندین بار ضرب 
العجل تعیین کرد و این ضرب الاجل ها هم تغییر کرد. به نظر می رسد که این موضوع، 
بخشی از تاکتیک طرف غربی است تا از عنصر زمان به عنوان اهرم فشار علیه تیم مذاکره 

کننده ایران استفاده کند.
تعیین ضرب الاجل تاثیری برای طرف  ایرانی ندارد

وی، وارد آوردن فشار به طرف ایرانی برای پذیرش سریع خواسته های طرف غربی را 
یکی از اهداف تعیین ضرب الاجل ارزیابی کرد و گفت: باتوجه به نبود قدرت تصمیم گیری 
سیاسی در طرف غربی، آنها سعی دارند که به جای اقناع مخالفان داخلی خود، طرف ایرانی 
را وادار به نشان دادن انعطاف کنند. این کارشناس حوزه سیاست خارجی، دادن امتیاز کمتر 
در حوزه رفع تحریم ها را هدف ضرب العجل ها ارزیابی کرد و افزود: تا الان، شاهد بودیم که 
این روش خیلی کارساز نبوده و تیم ایرانی بر اساس دستور کار خودش موضوعات را پیگیری 
کرده است. اصلانی گفت: طرف غربی دنبال این است که یک اضطرار ساختگی ایجاد 
کند تا این اضطرار به یک اهرم فشار علیه تیم ایرانی تبدیل شود. اگر طرف غربی واقعاً برای 
رسیدن به نتیجه عجله دارد بهتر است به جای طرح موضوع در رسانه ها، تصمیم فوری را در 

میز مذاکرات بگیرد.
وی خاطرنشان کرد: اگر واقعاً از نظر طرف غربی، زمان تنگ است باید این را با نشان دادن 
حسن نیت و جدیت در مذاکرات نشان دهند زیرا آنچه باعث کندی مذاکرات شده، نبود 

انسجام در میان تصمیم گیران آنهاست.

یک کارشناس مسائل  بین الملل:

هدفضربالاجلایجاداضطرارساختگیبرایفشاربرایراناست
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اصالت فایل صوتی فرماندهان سپاه تایید شد 
پیگیری های خبرگزاری فارس از منابع مطلع در خصوص فایل منتشر شده از دو تن از فرماندهان 
سابق سپاه پاسداران حاکی از صحت این فایل صوتی است . اخیرا یک فایل صوتی منتسب به سردار 
محمدعلی جعفری فرمانده سابق سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در فضای مجازی  منتشر شده است. 
پیگیری های خبرگزاری فارس از منابع آگاه اصالت این فایل صوتی را تایید می کند.آنطور که از محتوای 
فایل پخش شده مشخص است، صادق ذوالقدرنیا معاون پیشین اقتصادی سپاه در حال ارائه گزارشی 
از تخلف صورت گرفته در مجموعه ای به نام یاس به فرمانده سابق سپاه است.این فایل ظاهرا دو سال 
قبل منتشر شده بود و اخیرا به صورت گسترده تر بازنشر شده است.در بخشی از این فایل صوتی معاون 
اقتصادی وقت سپاه تخلف یکی از مدیران اقتصادی را گزارش می دهد. در ادامه سردار جعفری می 
گوید: »اگر احساس کنم فردی در این ماجرا تخلفی کرده تا آخر پیگیری می کنم. حتی اگر نفع شخصی 

هم نداشته باشد اما برای عدم کنترل و عدم نظارت مبالغ حیف و میل شده باید جوابگو باشد.«

کیفرخواست متهم قتل شهید رنجبر صادر شد 
پس از گذشت 10 روز از وقوع حادثه قتل شهید سرهنگ دوم رنجبر جانشین پاسگاه انتظامی بیدزرد، 
رئیس کل دادگستری استان فارس از صدور کیفر خواست این پرونده در دادسرای عمومی و انقلاب 
شیراز در اولین فرصت ممکن خبر داد. به گزارش مرکز رسانه قوه قضاییه، حجت الاسلام والمسلمین 
سید کاظم موسوی با بیان اینکه اتهامات وارده به متهم مباشرت در قتل شهید علی اکبر رنجبر، سرقت 
اسلحه سازمانی مرحوم و ایراد ضرب و جرح عمدی سرباز وظیفه است، افزود: پس از تکمیل تحقیقات 
و روند مصرّح در قانون آیین دادرسی کیفری صبح روز یکشنبه پرونده مذکور با صدور کیفرخواست و قرار 
جلب به دادرسی جهت رسیدگی به دادگاه کیفری یک استان فارس ارسال شد. موسوی از تعیین وقت 
رسیدگی دادگاه در سریع ترین زمان ممکن با رعایت موازین شرعی و قانونی  خبر داد و اظهار امیدواری 

کرد: این دادگاه ظرف روزهای آتی برگزار شود. 

میزان عیدی پایان سال کارکنان دولت اعلام شد
 سخنگوی دولت اعلام کرد: هیئت دولت عیدی پایان سال کارکنان دستگاه های اجرایی را یک میلیون 
و600 هزارتومان تعیین کرد.علی بهادری جهرمی سخنگوی دولت با انتشار مطلبی در حساب کابری 
خود در توئیتر با اشاره به مصوبه جلسه عصر روز )یکشنبه( هیئت دولت، نوشت: هیئت دولت عیدی 
پایان سال کارکنان دستگاه های اجرایی را یک میلیون و600 هزارتومان تعیین کرد.سخنگوی دولت 
تصریح کرد: همچنین در راستای سیاست های کلی خانواده مقرر شد درچارچوب اعتبارات قانونی به 
کارکنان متأهل مشمول کمک هزینه عائله مندی و اولاد 400 هزارتومان وبه ازای هر فرزند تحت تکفل هم 

150هزار تومان پرداخت شود.

واکنش ظریف به یک ویدئوی ادعایی
محمد جواد ظریف، وزیر امور خارجه پیشین کشورمان به یک ویدئوی منتشر شده در فضای مجازی 
که ادعا می کرد وی در حال ساخت یک پروژه ساختمانی لوکس در شمال کشور با قیمتی بسیار گزاف 
است، واکنش نشان داد. وزیر امور خارجه پیشین کشورمان در پاسخ به سوال خبرنگار ایسنا در این 
ارتباط با رد این ادعا و تاکید بر کذب بودن آن اظهار کرد: ادعای اینکه این ساختمان یا حتی یک مترش 

مال من است یا کسی از طرف من، صد در صد دروغ است.

دبیر جدید ستاد همکاری های حوزه و آموزش و پرورش معرفی شد
 آیت الله اعرافی مدیر حوزه های علمیه و یوسف نوری وزیر آموزش و پرورش در حکم مشترکی حجت 
الاسلام حمید نیکزاد را به عنوان مشاور عالی خود و نیز دبیر ستاد همکاریها منصوب کردند. رؤسای 
عالی ستاد همکاریهای حوزه و آموزش و پرورش، ضمن تقدیر از زحمات علیرضا حاجیان زاده دبیر سابق 
بر ادامه برنامه های این ستاد بر اساس سند تحول بنیادین و نیز برنامه پنج ساله همکاریهای حوزه علمیه 

و آموزش و پرورش تاکید کردند.

رئیس کمیته بانوان و خانواده شورای اسلامی شهر قم مطرح کرد:

لزومتوجهبهپیوستهایخانواده
درپروژههایشهری

رئیس کمیته بانوان و خانواده شورای اسلامی شهر قم گفت: یکی از مسائل مهم در 
حوزه ورزش بانوان نبود بوستان اختصاصی در منطقه دو برای بانوان بوده که در حال 

پیگیری آن هستیم تا در سال آینده بودجه آن لحاظ شود.
نرجس نیازمند در خصوص عملکرد کمیته بانوان و خانواده شورای اسلامی شهر 
قم اظهار داشت: کمیته بانوان و خانواده شورای اسلامی شهر قم کمیته ای جدید 
بوده که به تازگی کار خود را باهدف تبیین جایگاه زنان و نگاهی عمیق به خدمات 

قابل ارائه به بانوان و خانواده آغاز کرده است.
وی به ظرفیت های بانوان در جامعه و لزوم توزیع عادلانه خدمات اشاره کرد و افزود: 
کمیته بانوان و خانواده شورای اسلامی شهر قم با سه عضو شورا شامل استقامت و 
سعادتمند و بنده به عنوان رئیس کمیته بانوان، برای تأمین خدمات و توزیع عادلانه 

کار خود را شروع کرده است.
رئیس کمیته بانوان و خانواده شورای اسلامی شهر قم، کارگروه های زیر نظر کمیته 
را موردبررسی قرارداد و گفت: ذیل کمیته بانوان و خانواده کارگروه های آسیب های 
اجتماعی، آموزش و تعالی، مشاغل، ورزش و نشاط اجتماعی و کارگروه رسانه و 

فضای مجازی کار می کند.
وی ادامه داد: کمیته بانوان و خانواده ظرفیت های زیادی دارد، اما چون این کمیته 
تازه تشکیل شده نیاز به تعامل بیشتری برای روند فعالیت ها داریم و به گذشت زمان به 
فعالیت های کمیته اضافه خواهد شد و در پروژه های شهری و پیوست های فرهنگی 

پروژه ها، پیوست خانواده را نیز دیده شده است.
نیازمند از برگزاری 6 جلسه رسمی این کمیته خبر داد و تصریح کرد: کمیته بانوان 
و خانواده علاوه بر 6 جلسه رسمی، تعداد بسیار زیادی جلسات غیررسمی نیز با سایر 
سازمان ها و نهادی رسمی و دولتی با محوریت موضوعات کارگروه های ذیل کمیته 

برگزار کرده است.
کرد:  ابراز  و  قرارداد  موردبررسی  را  کمیته  رسمی  جلسه  آخرین  موضوع  وی 
که  داشت  اختصاص  اجتماعی  آسیب های  موضوع  به  کمیته  جلسه  ششمین 
با حضور غریب سرپرست اداره کل اجتماعی و فرهنگی استانداری قم غریب و 

حجت الاسلام والمسلمین وحدتی نماینده حوزه علمیه برگزار شد.
عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر قم، برنامه های کمیته بانوان و خانواده را 
در حوزه آسیب های اجتماعی جامع دانست و تأکید کرد: برنامه های کمیته در حوزه 
آسیب های اجتماعی، آموزش بانوان و خانواده بوده که به زودی شاهد دستاوردهای 

آن خواهیم بود.
وی یکی از دیگر از برنامه های کمیته را توجه به مشاغل خانگی ذکر و یادآور شد: 
توسعه مشاغل خانگی و ساماندهی و حمایت از آن ها نیز در دستور کار قرارگرفته که 

به زودی به صورت کامل اعلام خواهد شد.
نیازمند در پایان به اقدامات انجام شده در حوزه ورزش و نشاط اجتماعی زنان اشاره 
کرد و گفت: بررسی کاملی در خصوص شرایط بوستان ها و ورزش و نشاط اجتماعی 

بانوان انجام شد و امیدواریم کیفیت بخشی بیشتر بوستان ها در دستور کار قرار گیرد.
وی ادامه داد: امیدواریم در صورت ساخت بوستان های جدید نیز ایجاد فضای 
ورزشی روباز در این بوستان ها برای بانوان در نظر گرفته شود و یکی از مسائل مهم در 
حوزه ورزش بانوان و بوستان بانوان نبود بوستان اختصاصی در منطقه دو برای بانوان 

بوده که در حال پیگیری آن هستیم تا در سال آینده بودجه آن لحاظ شود.
 

سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم  خبرداد:

برنامهریزیبراینوسازی۵۰۰دستگاه
تاکسیدرسهماه

سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم از اختصاص 20 
میلیارد تومان وام قرض الحسنه به نوسازی ناوگان تاکسیرانی در قم خبر داد و گفت: 
در صورت اختصاص این مبلغ می توانیم 500 دستگاه تاکسی را طی سه ماه آینده 

نوسازی کرده و عمر ناوگان تاکسیرانی را کاهش دهیم.
علی نیک با اشاره به فرسودگی ناوگان تاکسیرانی و مشکلات و خطرات ناشی از این 
فرسودگی اظهار داشت: امروز 60 درصد ناوگان تاکسیرانی قم فرسوده بوده و نیاز به 

اقدامی جهادی در این حوزه داریم.
وی نوسازی بیش از ۳ هزار و 200 دستگاه تاکسی را لازم و ضروری خواند و افزود: 
اگر برای نوسازی تاکسی ها بیش از این اقدامی انجام نشود، احتمال وقوع خسارات 

جبران ناپذیری وجود دارد.
سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم خاطرنشان کرد: 
در سال گذشته اتحادیه تاکسیرانی کشوری ۷0 فقره وام 9 درصد را به قم اختصاص 
داد که با 102 تاکسیداری که به صورت آزاد اقدام به نوسازی خودروی خود کردند 

توانستیم 1۷2 دستگاه تاکسی را نوسازی کنیم.
وی از اختصاص 20 میلیارد تومان وام قرض الحسنه برای نوسازی 500 دستگاه 
تاکسی خبر داد و بیان کرد: در صورت اختصاص این مبلغ می توانیم 500 دستگاه 

تاکسی را طی سه ماه آینده نوسازی کرده و عمر ناوگان تاکسیرانی را کاهش دهیم.
نیک با ابراز تأسف از افزایش ۳00 درصدی قیمت تاکسی طی دو سال گذشته 
تصریح کرد: سال 9۸ قیمت تاکسی 4۷ میلیون تومان بود، درحالی که امسال همان 
خودرو 160 میلیون تومان شده است و تاکسی داران نمی توانند این هزینه را پرداخت 

کرده و نیاز به کمک دولتی دارند.
وی در پایان خدمات گسترده ناوگان تاکسیرانی را در حمل ونقل عمومی شهر یادآور 
شد و گفت: باوجود کرونا در نیمه شعبان و اربعین سال گذشته خدمات گسترده ای به 
مردم ارائه شد و امیدواریم قبل از آغاز سفرهای مردم و کاهش محدودیت های بتوانیم 

ناوگان تاکسیرانی را نوسازی کنیم.
 

مدیرعامل سازمان میادین و ساماندهی مشاغل شهری قم عنوان کرد:

رونقشهرکصنوفدرگروحلوفصل
وضعیتواحدهایغیرفعال

مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم 
گفت: 200 واحد از مجموعه بازار آهن شهرک صنوف به صورت کامل فعال شده اند و 
باید برای واحدهای غیرفعال برنامه ریزی لازم در جهت رونق بخشیدن به شهرک انجام 
شود. علیرضا مظفری با اشاره به آخرین وضعیت شهرک صنوف قم اظهار داشت: 
باوجود همه مشکلات، اصناف در این شهرک حضور پیداکرده و در حال فعالیت 
هستند. وی تعداد واحدهای فعال در شهرک را موردبررسی قرارداد و افزود: شهرک 
در سه فاز طراحی شده و فاز نخست آن شامل ۳۸5 واحد از صنف آهن و فولاد است 
و تا امروز ۳10 واحد تکمیل شده و 200 واحد از مجموعه بازار آهن به صورت کامل 
فعال شده است. مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری 
شهرداری قم تعداد کل واحدهای طراحی شده در شهرک را موردبررسی قرارداد و 
گفت: تعداد واحدهای شهرک 1604 واحد بوده و 1۳00 واحد از آن واگذارشده 
است که 9۷6 واحد مربوط به درب و پنجره ساز و بیش از۳۸5 واحد آهن فروش 
هستند. وی یکی از مشکلات شهرک را واحدهای غیرفعال در سایت آهن فروشان 
شهرک دانست و ابراز کرد: رونق شهرک در گرو حل وفصل هر چه سریع تر این مسئله 

بوده تا شرایط ورود اصناف به شهرک تسریع گردد.
 

مدیر منطقه سه شهرداری قم :

تلاشمدیریتشهریبرایرفع
محرومیتهایشهرکامامحسن)ع(

مدیر منطقه سه شهرداری قم از احداث یك مجتمع فرهنگی ورزشی در این منطقه 
خبر داد و گفت: ششمین مجتمع فرهنگی منطقه سه علیرغم مشکلات متعدد 
در شهرك امام حسن)ع( در حال ساخت است که امیدواریم ابتدای سال آینده به 

بهره برداری برسد.
محرومیت  رفع  برای  شهرداری  طرح های  خصوص  در  وزیری  روحانی  مهرداد 
از چهره شهرک امام حسن)ع( اظهار داشت: این شهرک امام حسن)ع( یکی از 
محله های محروم قم بود که در چند سال گذشته شهرداری طرح های خوبی برای 

رفع محرومیت از چهره این منطقه اجرا کرده است.
وی با بیان اینکه تملکاتی در سال های اخیر در ابتدای این شهرک انجام شد و با 
تخریب چندین باب منزل و مغازه، ورودی آن شکل خوبی به خود گرفته است، ابراز 
کرد: همچنین احداث بوستان های مادر، عباس آباد، سوله ورزشی، بنای شکیل 
شهدای گمنام و جدول و آسفالت کوچه های این محله اقداماتی است که توسط 

شهرداری در سال های گذشته صورت گرفته است.

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشفمحمولهبزرگظروفبلورقاچاق
فرمانده انتظامی استان قم از کشف یک محموله بزرگ ظروف بلور قاچاق در پی توقیف و بازرسی از یک 

دستگاه خودرو تریلی در محور "قم-گرمسار" خبر داد. 
سردار سید محمود میرفیضی اظهار کرد: در اجرای طرح مبارزه با قاچاق کالا مأموران یگان تکاوری 
استان با هماهنگی مقام قضائی استان در محور "قم-گرمسار"، یک دستگاه تریلی را ظن حمل بار 

قاچاق توقیف کردند.
وی افزود: راننده در مواجهه با مأموران اذعان داشت بار خودرو لوازم آشپزخانه و از مبدا یکی از استان 
های جنوبی به مقصد تهران در حال عزیمت است، بنابراین به دلیل عدم ارائه هرگونه مدرک گمرکی و 

بارنامه، تریلی به پلیس امنیت اقتصادی استان منتقل شد.
فرمانده انتظامی استان قم گفت: در ادامه طی بازرسی از خودرو مذکور، ۳ هزار و 12۸ کارتن ست ۷ 
تایی پارچ و لیوان و همچنین 2 هزار و ۳40 کارتن ست 6 تایی پیش دستی قاچاق کشف و متهم دستگیر 
شد. فرمانده انتظامی استان با اشاره به اینکه کارشناسان در بررسی های صورت گرفته ارزش محموله 
کشف شده قاچاق را ۳0 میلیارد ریال اعلام کردند، گفت: در نهایت متهم به همراه پرونده تشکیل شده 

برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.

معاون تعزیرات حکومتی استان قم خبرداد:

کشف۵تنمرغتنظیمبازاربدونمجوزتوزیع
معاون تعزیرات حکومتی استان قم گفت :پنج تن مرغ تنظیم بازار که بدون مجوز توزیع در یک واحد 
صنفی تخلیه و در حال قطعه بندی بود، کشف شد. نیرومند اظهارداشت : مرغ های کشف شده با نشان 
توزیع در بین خانوارها از استان های مجاور وارد قم شده است. نیرومند، توزیع مرغ تنظیم بازار، بدون 
مجوز توزیع را تخلف خواند و افزود: قرار بود این مرغ ها بعد از ورود به استان به صورت قطعه بندی در 
آمده و به قیمت بالاتری عرضه شود. وی برگه قیمتِ )فاکتور( خرید مرغ های کشف شده، برای هر کیلو 
را 2۷ هزار و 500 تومان دانست و افزود: این مرغ ها بر اساس نرخ برگه قیمت و به صورت تک نایلونی 
در شهر عرضه می شود. معاون تعزیرات حکومتی استان قم افزود: این تخلف از طریق سامانه 1۳5 
توسط مردم به تعزیرات حکومتی اطلاع داده شد، که در قالب گشت مشترک سازمان صمت، اصناف، 

دامپزشکی و جهاد کشاورزی رهگیری و کشف شد.
 

سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم: 

کرونادرقمجان۸نفرراگرفت
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: طی 24 ساعت منتهی به بیست و چهارم بهمن ماه، کرونا 
در قم موجب جان باختن هشت نفر شد.  به گزارش عصر یکشنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی 
قم، مهدی مصری در گفت وگویی اظهار داشت: در مدت یاد شده ، 1۳۸ بیمار مشکوک و یا با علائم 
قطعی ابتلا به کرونا توسط اورژانس مراکز درمانی قم مورد پذیرش قرار گرفتند. وی با اشاره به بستری 
شدن 114 نفر از این افراد، افزود: ۷5 بیمار که نتیجه آزمایش کرونای آنها مثبت بود نیز به تشخیص 
پزشکان معالج برای انجام درمان در منزل، از بیمارستان مرخص شدند. وی تعداد کل بیمارانی که در 
مراکز درمانی استان تحت درمان قرار دارند را 455 بیمار ذکر کرد و گفت: حال 55 نفر از این بیماران 
وخیم است و در بخش مراقبت های ویژه تحت نظر هستند. مصری گفت: همچنین از 46۸ آزمایش 
کرونای انجام شده، نتیجه 224 مورد مثبت شد. وی ادامه داد: از ابتدای اجرای طرح واکسیناسیون 

همگانی کرونا در قم یک میلیون و ۷14 هزار و 1۷9 دُز واکسن به جامعه هدف تزریق شده است.
 

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف19دستگاهانواعوسایلنقلیهسرقتی
جانشین فرمانده انتظامی استان از کشف 14دستگاه خودرو ،4 دستگاه موتورسیکلت و یک دستگاه 
دوچرخه مسروقه طی 24 ساعت گذشته در استان خبر داد.  سردار بهادر اسماعیلی با اعلام این خبر 
اظهارداشت: طی 24 ساعت گذشته با تلاش بی وقفه مأموران انتظامی استان قم، 14دستگاه خودرو 
که شامل 1۳ دستگاه پراید ، یک دستگاه سمند ، 4 دستگاه موتورسیکلت و یک دستگاه دوچرخه 
مسروقه کشف شد. وی افزود: با پی گیری های مستمر و انجام اقدامات اطلاعاتی و نیز اخذ استعلامات 
از سامانه های پلیس، این خودروها و موتوسیکلت های مسروقه شناسایی و کشف شد. جانشین فرمانده 
انتظامی قم با بیان این اکثر سرقت های اتومبیل ،سهم خودروهای پراید مدل پایین است، دلیل این 
سرقت ها را ایمنی پایین وسیله نقلیه و رها کردن آن در سطح شهر و همچنین عدم پارک خودرو در منزل 

و پارکینگ های مجاز عنوان کرد .

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم:

اماکناقامتیجمکرانساماندهیمیشود

شهردار قم از افتتاح، بهره برداری و آغاز عملیات 
 ۸۸5 بالغ بر  بااعتباری  شهری  پروژه   1۳ اجرایی 
میلیارد ریال در دومین هفته از اجرای مرحله جدید 

افتتاح پروژه های شهرداری قم خبر داد.
دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد در حاشیه افتتاح 
فاز سوم پیاده راه حضرت آیت الله مرعشی نجفی 
آرامش  و  شادابی  ایجاد  برای  داشت:  اظهار  )ره( 
مردم از دهه فجر تا پایان سال جاری 100 پروژه 
شهری را به صورت هفتگی به مردم تقدیم خواهیم 

کرد.
بالغ بر 10 هزار  را عددی  پروژه  اعتبار 100  وی 
میلیارد ریال اعلام کرد و افزود: اعتبار پروژه هایی که 
امروز در مرحله دوم افتتاح می شود نزدیک بر ۸۸5 
میلیارد ریال است و 2 پروژه مرکز داده شهرداری 
قم بااعتبار 600 میلیارد ریال و فاز سوم پیاده راه ارم 
بااعتبار 1۸0 میلیارد ریال از پروژه های شاخص این 

هفته است.
شهردار قم افتتاح 11 پروژه دیگر در بخش های 
عمرانی و فضای سبز را نیز در مرحله دوم یادآور شد و 
گفت: یکی از موضوعات و مباحث اصلی در اجرای 
پروژه ها توجه به نشاط و آرامش مردم بوده و یکی 
از این موارد آرام سازی ساحت قدسی حرم مطهر 
است که در سال های اخیر همت ویژه ای در انجام 

آن شاهد بوده ایم.
وی شرایط قبل از اجرای پیاده راه های پیرامون 
حرم مطهر را موردتوجه قرارداد و تصریح کرد: در 
تاکسی ها،  خودروها،  حضور  گذشته  سال های 
موتورسیکلت ها و دست فروش ها تا در ورودی حرم 
با  بود که  این محیط شده  باعث آشفتگی  مطهر 

اجرای پیاده راه ها این شرایط ساماندهی شد.
دکتر سقائیان نژاد با اشاره به اهتمام شهرداری قم 

در اجرای پروژه های بخش گردشگری و تفریحی 
در قم بیان کرد: برای ایجاد اوقات فراغتی بانشاط 
و سالم نیز در چند سال گذشته پروژه های زیادی 
مانند سورتمه، تله سیژ و شهربازی بوستان علوی 
سایت  احداث  غدیر،  بوستان  بزرگ  شهربازی  و 
باغ  جوان،  بوستان  قایقرانی  و  آبی  ورزش های 

پرندگان و … توسط شهرداری قم اجراشده است.
وی اجرای 9 پروژه بزرگ در حوزه رفاه و شادابی را 
اتفاقی موفق در شهر دانست و خاطرنشان کرد: در 
ادامه این پروژه ها تا اردیبهشت سال آینده پروژه های 
زیپلاین و پل های معلق بوستان کوثر، شهربازی و 
مجموعه رفاهی بوستان فدک، سایت سنگ نوردی 
و پینت بال در بوستان علوی نیز به اتمام رسیده و به 

بهره برداری می رسد.
پیست  تکمیل  ادامه  در  قم  شهرداری 
هزار  بوستان  تکمیل  پردیسان،  دوچرخه سواری 
هکتاری و همچنین پارک ترافیک بوستان جوان 
را بخشی از پروژه های این حوزه دانست و افزود: 
چنانچه برنامه های قم 1404 را موردتوجه قرار دهید 
بیشتر پروژه ها نرم افزاری بوده و تلفیق نرم افزاری و 
برای  لازم  زیرساخت های  می تواند  سخت افزاری 

توسعه شهر را فراهم کند.

شهردار قم مطرح کرد:

توجه ویژه به رفاه اجتماعی در اجرای پروژه های شهری 

و  گردشگری  میراث فرهنگی،  مدیرکل   
صنایع دستی استان قم گفت: اماکن اقامتی در 
ارائه  منظور  به  جمکران  مقدس  مسجد  محدوده 

خدمات بهتر به زائران ساماندهی می شود. 
نیمه  زائرسرای  از  بازدید  در  ارجمندی  علیرضا 
شعبان در منطقه جمکران، بیان داشت: دغدغه 
این اداره  کل در خدمت رسانی به زائران و نمازگزاران 
واحدهای  سامان دهی  جمکران،  مقدس  مسجد 

اقامتی است.

وی با اشاره به برگزاری جشن بزرگ نیمه شعبان 
ادامه داد: خیل عظیم  در اسفندماه سال جاری 
ارادتمندان به خاندان اهل بیت)س( به شهر قم، 
هیچ  بدون  نمازگزاران  و  زائران  تا  می کند  ایجاب 
و  دعا  به  فقط  اقامت،  و  اسکان  برای  دغدغه ای 
ایجاد  اینکه  بیان  با  ارجمندی  بپردازند.  توسل 
اماکن اقامتی در استان نیاز به گرفتن مجوز دارد، 
استاندارد  دارای  اقامتی  واحدهای  کرد:  تصریح 
هستند و گرفتن مجوز پیش از ایجاد، سبب کاهش 

مشکل های سرمایه گذاران و تسهیل امور در آینده 
می  شود. وی با اشاره به زائر سرای نیمه شعبان در 
منطقه جمکران خاطر نشان کرد: این زائرسرا 104 
اتاق دارد که در مجموع موجب اضافه شدن 6۳۳ 

تخت بر تخت های اقامتی استان می شود.
قم دارای ۳5 واحد هتل، 2۷ واحد هتل آپارتمان، 
55 واحد مهمان پذیر، 1۷0 خانه مسافر و 9۷ واحد 
مجتمع بین راهی و پذیرایی با ظرفیت 12 هزار تخت 

است.

در  که  این  به  اشاره  با  قم  استان  تجارت  و  معدن  صنعت،  سازمان  رییس 
برنامه های توسعه صنعتی استان با نگاه به استانداردهای محیط زیستی به دنبال 
صنایع پیشرفته هستیم،گفت :شهرک های صنعتی قم و منطقه ویژه اقتصادی 
سلفچگان با دارا بودن زیرساخت های مورد نیاز و دسترسی به عمده بازارهای 
مصرف کشور،  آماده استقرار صنایع راهبردی همچون صنعت خودروسازی 

است.
محمود سیجانی اظهارداشت :از ابتدای سال جاری تا پایان دی ماه، 912 
دستگاه انواع خودرو باربری و مسافربری سبک و سنگین شامل وانت، اتوبوس، 
مینی بوس، ون و همچنین کامیون، کامیونت و کشنده در واحدهای صنعتی 

فعال در این استان تولید و به بازار عرضه شد. 
سیجانی افزود :بر اساس تعهد انجام شده قرار بود در زمینه ساخت وانت، 
اتوبوس، مینی بوس و ون امسال 500 دستگاه خودرو در قم تولید شود اما تنها 
طی 10 ماه سپری شده از سال، ۷96 دستگاه در این بخش تولید شد که نشان 

از تحقق بیش از 100 درصدی برنامه ریزی انجام شده دارد.
وی اضافه کرد: در زمینه ساخت کامیون، کامیونت و کشنده نیز طی مدت یاد 

شده 116 دستگاه خودرو در واحدهای صنعتی استان تولید شده است و این 
روند تا پایان سال برای تحقق هدفگذاری صورت گرفته در این بخش نیز ادامه 
می یابد. وی با اشاره به برنامه های سازمان صنعت قم برای حمایت از سرمایه 
گذاران علاقه مند به فعالیت در بخش خودروسازی، ادامه داد: قم به دلیل داشتن 
واحدهای صنعتی فعال در بخش قطعه سازی و سایر تجهیزات مورد استفاده در 
ساخت خودرو،  موقعیت مطلوبی برای ایجاد صنایع خودرو سازی پیشرفته دارد.

شکل گیری  موجب  قم،  در  خودروسازی  صنایع  استقرار  گفت:  سیجانی 
واحدهای متعدد تولیدی تامین کننده قطعات و تجهیزات مورد استفاده در این 
صنعت می شود که همین مساله علاوه بر سرعت بخشیدن به توسعه اقتصادی 

استان، تعداد بسیار زیادی موقعیت شغلی به وجود می آورد.
وی با اشاره به این که در برنامه های توسعه صنعتی استان با نگاه به استانداردهای 
محیط زیستی به دنبال صنایع پیشرفته هستیم، افزود: شهرک های صنعتی قم و 
منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان با دارا بودن زیرساخت های مورد نیاز و دسترسی 
به عمده بازارهای مصرف کشور،  آماده استقرار صنایع راهبردی همچون صنعت 

خودروسازی است.

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم  مطرح کرد:
توسعه صنعتی استان قم با نگاه به استانداردهای محیط زیستی 

شورای  معماری  و  شهرسازی  کمیسیون  رئیس 
اسلامی شهر قم از اختصاص 600 میلیارد تومان در 
بودجه 1401 به حوزه شهرسازی و عمران خبر داد 
و گفت: بازسازی و خرید خانه های تاریخی نیز برای 

اولین بار در بودجه دیده شده است.
روح الله امراللهی به تدوین بودجه شهرداری قم 
اشاره کرد و اظهار داشت: در فرآیند تدوین بودجه 
شهرداری، یکی از بخش های مهم حوزه کمیسیون 

شهرسازی و معماری است.

وی وظیفه کمیسیون شهرسازی و معماری شورا 
بررسی  و  تملک  و  شهرسازی  مطالعات  انجام  را 
بخش  در  افزود:  و  دانست  شهرسازی  پروژه های 
بخش  در  و  تومان  میلیارد   10 حدود  مطالعات 
طراحی و اجرا نیز مبلغی بالغ بر 50 میلیارد تومان 
خانه های  خرید  و  بازسازی  که  پیش بینی شده 
تاریخی نیز برای نخستین بار در بودجه دیده شده 
معماری  و  شهرسازی  کمیسیون  رئیس  است. 
بخش  در  داد:  ادامه  قم  شهر  اسلامی  شورای 

ملکی  غرامت های  و  تصرفات  شامل  که  تملکات 
می شود، نیز مبلغی بالغ بر 500 میلیارد تومان در 

بودجه سال 1401 پیش بینی شده است.
سال  در  شهرسازی  حوزه  مجموعه  اعتبار  وی 
1401 را عددی بالغ بر 600 میلیارد تومان اعلام 
کرد و گفت: در این اعتبار پروژه های اجرایی، کف 
همین طور  و  سازی  جداره  و  آرام سازی  سازی، 
ساماندهی بافت تاریخی، ساماندهی بافت فرسوده 

و سکونت گاه های غیررسمی دیده شده است.

برای نخستین بار در قم صورت گرفت ؛
پیشبینیردیفبودجهبرایبازسازیوتملکخانههایتاریخی

در جلسه شورای آموزش و پرورش استان بر ضرورت حل مشکلات زیرساختی 
آموزشی و تعیین سهم دستگاه ها در این حوزه تاکید شد.

سید محمدتقی شاهچراغی  در این جلسه با بیان اینکه همه دستگاه ها باید در حوزه 
نیاز ها و رفع دغدغه های این بخش مشارکت داشته باشند گفت: افزایش پویایی و 
تحرک در دبیرخانه این شورا برای پیگیری مصوبات و ارائه طرح های کاربردی دنبال 
شود. وی ادامه داد: از محل اعتبارات سفر اخیر ریاست جمهور، در سال جاری 29 
میلیارد تومان برای ایجاد اردوگاه دانش آموزی و چند واحد آموزشی تخصیص داده شد 

که باید پیگیری و تا پیش از سال مالی تعیین تکلیف شود.
استاندار همچنین بر لزوم تعیین سهم نهاد ها و مراکز فرهنگی و بهره گیری از ظرفیت 

گروه های مردم نهاد و خیرین در آموزش و پرورش، تقویت پیگیری ها در سطح ملی 
و تشکیل کارگروهی با مسوولیت معاونت عمرانی استانداری با هدف بررسی و رفع 

مشکلات زیرساختی آموزشی تاکید کرد.
رحیمی مدیرکل آموزش و پرورش استان هم در این جلسه گزارش تحلیلی از عملکرد 
این شورا در یکسال گذشته و بیان رویکرد های در دست اقدام آموزش و پرورش پرداخت 
و گفت: تجهیز خانه علوم و فنون، تقویت واحد های آموزشی روستایی، ضرورت توسعه 
فضای آموزشی و کاهش تراکم دانش آموزی با احداث 40 مدرسه جدید، کیفی بخشی 
فرآیند های تعلیم و تربیت، راه اندازی مدارس بین المللی، ایجاد اردوگاه دانش آموزی 

مناسب و مجهز از مهمترین اولویت های استان است.

در جلسه شورای آموزش و پرورش استان قم تاکید شد؛

ضرورتحلمشکلاتزیرساختیآموزشوپرورشقم

رئیس اتحادیه شالیکوبی داران مازندران از کاهش 5۰ تا ۶۰ درصدی مصرف برنج ایرانی به دلیل افزایش بی رویه نرخ این محصول خبر داد.


